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HEARINGS REGARDING COMMUNIST ESPIONAGE IN THE
UNITED STATES GOVERNMENT—PART TWO

TUESDAY, DECEMBER 7, 1048

Unrrep States House oF REPRESENTATIVES,
SPECIAL SUBCOMMITTEE OF TIIE
CoMMITTEE ON UN-AMERICAN ACTIVITIES,
Washington, D. O.
P The subcommittee met, pursuant to notice, at 2 p. m., in the Caucus
Room, Old House Office Building, Hon. Karl E. Mundt (acting
chairman) presiding.

Committee members present: Representatives Karl E. Mundt (act-

- . ing chairman), John McDowell, Richard M. Nixon, Richard B. Vail,
John E, Rankin, and F. Edward Hébert,

Staff members present: Robert E. Stripling, chief investigator;
William A. Wheeler, investigator; and A. S. Poore, editor.

Mr. Mownpr. The committee will please come to order.

We have present this afternoon Mr. McDowell, Mr. Nixon, Mr.
Vail, Mr. Rankin, Mr, Hébert, and Mr. Mundt, as acting chairman.

These hearings are a resumption of the hearings which started on
August 3, continued until September 9, and follow the publication
of an interim report, what came to be called generally in the news-
papers as the Hiss-Chambers situation.

The calling of the hearing at this particular time was necessitated
by the rather startling development and disclosures of December 2,
and the finding of some missing files and documents from the State
Department which were located in an entirely unoflicial and unwar-
ranted location. [Laughter.]

The purpose of the hearing is to determine who took those secret
documents from the State Department and delivered them to Mr.
Chambers.

Secondly, we want to determine how many of these documents, if
any, or if all, reached Russian agents themselves.

Third, we want to determine whether or not this espionage ring
which ferreted these important documents from.the State Depart-
ment into the hands of the man who at the time is a self-confessed
member of the Communist espionage ring, we wish to determine
whether that espionage ring 1s still operating in Government in
Washington.

And, in the fourth place, we desire to determine the importance to
the enemy and the unwarranted sources of the material which was
taken from the State Department without authority and justification.

Wo had expected to have Mr. Whittaker Chambers here as our
first witness this afternoon, but due to the fact that the grand jury
has been reconvened in New York City for the purpose of considering
the evidence discovered by our committec investigators, and since
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Mr. WaErLEr. That is correct.
Mr. Strrrrive. Did you accompany Mr. Chambers to Westminster ?
11\\?-. éVHEELER. Yes, sir.
r, STRIPLING. Did Mr. Donald T. Appel
%}Zr. VSVHEELER. Yes, sir. ppell accompany you?
r. OTRIPLING,. What time did you arriv estmi Y, Or
the furm ob by at tir you arrive at Westminster, or at
Mr. Wonerer, Approximately 10:45 p, m.
. Mr. Strrenixe. Did he at that time produce any records or material
in response to the subpena ?
Mr. Wnreeer, Yes, sir.
du)c/{eﬁ ?STRIPLING. Would you describe to the committes what he pro-
Mr. Wirerrer, He produced three aluminum containers that later
proved to have film in them; he produced two rolls of developed 35-
millimeter film,
Mr. Strierive. Where was this material taken from ¢
Mr. Wopsrer. Tt was taken from a pumpkin,
Mr. Strieriva, Would you describe to the committee the circum-
stances under which Mr. Chambers produced this microfilm ¢
Mr. WrznLrr. We went into l\fr. Chambers’ house, and he was
looking for a flashlight; he could not find one, and he turned on the
yard lights. 'We then went out into this field, and he picked up several
‘p‘mmpk’ms and put them back down; then he picked one up and said,
Here is what you are looking for.” He pulled the top off of it, and
handed it to me; I reached in and pulled out the material.
Mr. S’I}Z{I(Ii’L'IN’G. gVaslfh(? materﬁal which he handed to you, or which
you reached in and pulled out, the containers which I
and which have beel?idontiﬁe(i? h Tnow hand you,
I now hand you a container which shall be known as exhibit 1, ask
Yyou to examine it and tell the committee whether or not it is the con-
tainer which you obtained from Mr, Chambers.
Mr. Wrrnror, This is the container. It has my initial on it, the
date 12-2-48; the top has a cross mark which T placed on it.
Mr. Striering. You placed that upon it?
Mr. Winerer. It had tape on it when wo originally got it.
Mr. Srriprine, Was this particular film undeveloped at the time
you obtained it?
%/%r. %VHEELER. V{:ell, Mr. Appell—

T. OTRIPLING. Yes, but T mean the film had n. ) v ?
1\\%1‘. WurrLer. TIhaﬁ is correct. d not-boen developed
Mr. Strivuine, I show you another container, an you i

Oaillidwify it. I{r shall be) known as exhibit 2. @ aste you if you

r. WnrsLER. Yes, sir; it has my initial on it als

The tog bas an “Xi’ vlvhicﬂ I pla(:edy on it. jalso the date 12-0-48,
Mr. StripLING. L show you another container which shal
as exhibit 8, and ask you go identify it. shail be marked
Mr. WanrLer. Yes, sir; it has my initial on it; the date 19-9-48,
The top is marked. It is the same container.
Mr. Striering, In addition, was there also other film which was
not in containers?
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Mr. Waeerer. Yes, sir.  Also in the material was a small package
wrapped in waxed paper with a rubber band around it. .

Mr, Striruine. Is this the material which you obtained in the
waxed paper?

Mr. Warrrzr. Yes, sir; it has my initial and the date 12-2-48. T
identify it as the material, . )

Mr. Srrrerive. Now, after this material was obtained from Mr.
Chambers, did you and Mr. Appell then proceed to Washington ?

Mr. WarerEr. Yes, sir.  We proceeded to Westminster, where we
stopped and identified all the material with the identifying marks.

Mr. Strirrana. Where did you identify the material?

Mr. Warerer. It was the American Cafe in Westminster.

Mr. Strrrrine. You stopped there at approximately what time?

Mr. WaeeLer. I would say about 5 minutes after 11+ .

Mr. Strieniva. Then you and Mr. Appell proceeded to Washing-
ton?

Mr. Waeerer. Yes, sir.

Mr. Muxor. P.m., or a. m., the 5 after 11%

Mr. Waeerer. P, m., sir.

Mr. Srriening. When you arrived in Washington, who kept pos-
session of the film?

Mr, WasrLer, Mr. Appell.

Mr. Strrering. Now, Mr. Chairman, on the morning of December
3, Mr. Appell and Mr. Wheeler reported to the office at about 9: 15.
We opened the film which had been developed, and it was apparent
from an examination of it that it contained pictures of documents
which appeared to be from a department of the Government. I then
detailed Mr. Wheeler to take this particular film which had been de-
veloped to a photographic technician, which he did, and the following
documents or prints were made from the microfilm or film which was
obtained from Mr. Chambers.

I would like for Mr, Wheeler to identify these documents as prints
which were made in his presence. I am going to ask that he examine
each document himself without any further identification at this time.
Ile was present when each document was printed from the microfilm.

Mr. Wrerrer. Each document has my initials on the back and the
date, Mr. Chairman.

Mr. MuxpT. Very well. You will examine these series and find out
if they are all ones you have seen.

Mr. Strrenive. Mr. Wheeler, is it correct that each one of those
documents are numbered in consecutive order? When the picture was
made, a number was placed in the corner?

Mr. Waesrer. Noj this number was on the microfilm.

Mr., Strrerane. It was on the microfilm ¢

Mr., WeerLer. Yes, sir,

Mr, StrieLing,. While Mr. Wheeler is examining these documents,
Mr. Chairman, I would state what was done with these undeveloped

m,
Mr. Appell, who, if he were here, would take the witness stand, but
who is be%ore the grand jury in New York, was instructed to take the
undeveloped film to the Veterans’ Administration laboratory where it
was developed. Some of it, apparently due to age, didn’t print very
clearly., These particular %)rints are still in the process o? develop-
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ment, I might say, and we expect to have various technicians in the
(Government work further upon them in an effort to bring them out.

Mr. Héperr, Mr. Stripling, may I ask you a question there?

Mr. S1RIPLING. Yes, SIT.

Mr, Heserr, How did Mr. Wheeler know it was not a developed
film?

Mr. StrieriNg. You deseribe that, Mr. Whecler.

Mr. Waeerer. This particular film here that was in the aluminum
cylinders, Mr. Chambers told us it was undeveloped, and to take
care of it. We didn’t open it and the following day, December 3,
Mr. Apﬁ)ell toolk these cylinders over to the Veterans’ Administration
where they were developed.

Mr. Hiperr. Well, the undeveloped film was in the aluminum cyl-
inder, and the others were in what?

Mr, Wieerer. They were wrapped in waxed paper.

Mr, Hiperr. The others were wrapped in waxed paper?

Mr. Wupeser. The developed.

Mr. Henerr, And the ones that were undeveloped were in an alu-
minum cylinder?

Mr. Wizzrer, That is right.

Mr. Héserr., Which you knew ahead of time were not developed ?

Mr. Wierrer. That is right.

Mr. StrreraNe. And at the Veterans’ Administration they reported
back some of it was not discernible because of age?

Mr. WorrLer. That is correct.

Mr. Heperr, There would be no doubt it is old film, that is what I
want to establish.

Mr. Wimenng. It has been established, T believe.

Mzr. Hiiperr. Can you tell me this: Can it be established by the
marking on the film what year those films were printed?

Mr. Strrering. Yes, sir. 1 will ask, Mr. Chairman, to call another
witness at this point.

Mr. Hisurr., To establish that?

Mz, StrirLing. To establish that on a particular film. We have
not been able to ascertain it all, but the principal film which we are
concerned with here can be identified.

Mr, RankiN. Let him finish identifying those copies there, first.

Mr, Wrssrer. I can identify all those documents as coming from
the developed film, this group here.

Now, Mr. Stripling, do you wish me to go into the other group?

Mr. Srrrenine. After Mr. Appell hs.dg the film developed at the
Veterans’ Administration, Mr. ghairman, I instructed him to pro-
ceed to the laboratory where Mr. Wheeler and the laboratory techni-
cian were working on the printing of the films which had already
been developed. Mr. Appell took the film there and Mr. Wheeler
was present while an effort was made to bring these prints out.
bIA}ic you can see, some of them are fairly legible; others are almost

ank.

But you were present, were you not, Mr. Wheeler, when this group
of films was printed?

Mr. Wipnizr. Yes, siv; T assisted in the printing of those films.

Mr. Wissrer. I haven’t identified this stack as yet, sir.

Mr. Muxor. Perhaps you had better continue until you identif
them all, because they will continue to play an important part in all
these hearings.

Mr. MoDowzrt. Many of them are perfectly legible, however?

Mr. Srrrerine. Oh, yes.

Mr. Wheeler, you have your initials on the back of each one of these
prints, is that correct ?

Mr. Wenerer, That is correct, my initials and the date, 12-3-48.

Mr. SrrreriNe. You submitted an exact copy of these documents
to the grand jury yesterday; is that correct?

Mr. WHEELER. Yes, Sir.

Mr. StrreLine. In New York City ¢

Mr. WaeeLER, Yes, sir.

Mr. Chairman, I identify this group of documents as the group
of documents I assisted in the printing of. The films from which
the documents were printed were given to me by Mr. Appell.

Mer. Strrerang. That is all, Mr. Chairman, unless there are further
questions. .

Mr. Munpr. Any questions of Mr, Wheeler from the committeo?

(No response.)

Mr. Moxpr., Thank you, Mr. Wheeler.

Mr. Stripling, will you call the next witness?

Mr. StripriNg. Yes; I would like to call Mr. Lewis.

Mer. Munor. Mr. Lewis, do you solemnly swear the testimony you
are about to give is the truth, the whole ruth, and nothing but the
truth, so help you God?

Mr. Lewis. T do.

Mr. Munpr. Just be seated, please.

TESTIMONY OF KEITH B. LEWIS

Mr. Strreriva. Mr. Lewis, would you please state your full name?

Mr. Lewis. Keith B. Lewis.

Mr, Strierine. What is your present address?

Mr. Lewrs., 2009 Peabody Street, Hyattsville, Md.

My, Strrrrane. And what is your occupation?

Mr, Lzwis. I am manager of the Washington office for Eastman
Kodak Co.

Mr. Srrrpine. How long have you been manager?

Mr. Lewis. Since July of 1944.

Mr. Srrrerine. Mr. Lewis, did you receive a telephone request yes-
terday to come to the office of Representative Nixon?

Mr. Lewis. I did; yes, sir.

Mr. Stripriwg. When you arrived, were you handed a roll of film
which was manufactured by the Eastman Co.?

Mr. Lewis. Yes, sir.

Mr, Strrerine. I show you this roll of film and ask you if it is the
one that was exhibited to you yesterday?

Mr. Lowrs. That’s right, Mr. Stripling. This is the film that you
gave to me yesterday.

Mr. Strrerine. At our request, did you communicate with your

Mr, StrIprING. Are there any further questions of Mr. V\i heeler " A : : . !
Mr. Muxpr. Mr. Wheeler, have you comple m&%@%@a Q}eﬁﬁﬁﬁ 2005/12/23 : C|A-RDP§§%€§®MO%%§£B@OQ7E%B year in which this film was made?
. bt
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Mr, Strrerang,. And what year was this film made?

N;r. Lrwis. This film was manufactured by Eastman Kodak Co. in
1937,

Mr. Strrpring. That is all, My, Chairman.

Thank you.

Mr. MuxpT. You may call the next witness.
lelllr. SrrreraNe. The next witness, Mr. Chairman, is Mr. Sumner

elles.

Mr. Mu~or. Mr. Welles, do you solemnly swear the testimony you
are about to give is the truth, the whole truth, and nothing but the
truth, so help you God?

Mr, Warpes. I do.

Mr. Muxpr. You may be seated.

TESTIMONY OF SUMNER WELLES

Mr. Muw~pr. Will you tell the committee, Mr. Welles, the period
of time in which you served as Under Secretary of State ?

Mr. Werres. ¥rom May 1937 until September 1943.

Mr. Mo~pr. Our reason for calling you as a witness, Mr. Welles, is
because it was during the period when you were Under Secretary of
State that many of these documents which are exhibits were dated and
during which they were presumably taken from the State Depart-
ment. It is an established policy of the House Committee on Un-
American Activities that whenever possible, and in the public interest,
public business shall be conducted ﬁnublicly. We have adopted the
policy, therefore, of taking the public into our confidence whenever
that can be done in hearings of this type, without injury to anybody’s
individnal character, or without injury to the public interest.

We are confronted today with this array of documents, many of
them secret in nature, taken from the State Department.

‘We have asked you to come before us primarily to seek your counsel,
in the first place because you were Under Secretary of State, and in
the second place, because you are now a private citizen and can give
an objective opinion, since you are no longer connected with the-De-
partment of State, as to whether or not the information contained in
these documents is of such a nature and is of such vital concern to
our national security, or high diplomatic purposes that it would be
against the public interest to have them put in the public record.

TFor that reason, so that you can counsel us wisely, I have asked the
chief investigator to show you a few of these documents, to identify
them sufficiently for the record without disclosing their contents, and
then ask you to take your time and read them—some of which have
been shown you previously—then to tell the committee whether or
not in your opinion it would be in the public interest to put these in
the records where the public can have access to them.

Mr. Hierr. Mr. Chairman, may I say by “in the public interest”
you mean the national security?

Mr. Muxpr. The national sccurity. It is not the purpose of this
committee, I might add, to take out of the record documents which
would simply prove embarrassing to people perhaps because they were
in the record, but if the material taken from those microfilms is of
vital significance to our national security, or if its publication might
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prove injurious to our diplomatic policies, this committee on its own,
then, certainly has no desire to disclose the contents of those documents.

So we would like to have your evaluation on that basis, whether it
is of such significance that its publication might prove injurious to
the national security interests of America.

Mr. Strreving. Mr. Chairman, for purposes of identifying the
documents, I would like to ask Mr. Welles if the reading aloud into
the record of the material down to here would in any wise violate any
code or restriction of the parties?

Mr, Wenres. No, in no way at all, Mr. Stripling.

Mr. StrrpLiNg. This document, Mr. Chairman, which contains the
number 53 in the corner, and taken from the microfilm which has
just been identified by Mr. Lewis, states as follows; it has a stamp
in the right-hand corner which says, “Assistant Secretary of State,
January 14, 1938:

“Mr. Sayre”—that is a part of the stamp. It is dated “Paris,
January 13, 1938; received, 8: 15 p. m.”; the letters “ E. D. A.” “This
telegram must be closely paraphrased before being communicated to
anyone,” and then in parentheses “(D), Secretary of State, Wash-
ington 68, January 13, 6 p. m., section 1, strictly confidential, for the
Secretary.”

I shall now ask Mr, Welles if he will read this document carefully
and tell the committee whether or not the national security would
be violated in his opinion, by the reading of this document into the
public record.

Mr. Werres. Mr, Chairman, after reading this message, it is my
conviction that without regard to the interests of any individual, ox
any other interest, the publication at this time of this message would
be prejudicial to the Nation’s interests.

Mr, Ranxiw. TIs that one of the documents that was just identified
a while ago by Mr, Wheeler ?

Mr., StrivriNg. It is, sir.

Mr. Muxpr. Thank you, Mr. Welles. Tt is not going to be the
purpose of the committee, I might say, to press you for your reasons,
because quite understandably your reasons might be just as prejudicial
to the interests of the Nation as the document itself.”

My, Wrrres. That might be the difficulty.

Mr. Syrreuing. Mr. Welles, I would like to ask you if in 1938 a docu-
ment was marked “Strictly confidential, for the Secretary,” whether
or not it wounld be classified as a “top secret” document ¢

Mr, Werres, Decidely so, Mr. Stripling.

My. Sterering, I show the witness a document dated January 14,
1938, Paris, received 8: 85 p. m,, which also contains a stamp in the
right-hand corner, “Assistant Secretary of State, January 14, 19388,
Mr. Sayre.” It contains the number 5'in the corner, Mr. Chairman.
However, from examiuin%‘ the continuity of these documents, I believe
that it should be 55, or that only one-half of the 5 shows. It states,
“E. D. A. This telegram must be closely paraphrased before being
communicated to anyone,” and then in parentheses “(D), Secretary
of State, Washington 63, January 18 16, 6 p. m., section 2.”

I ask you, Mr. Welles, if you will read this document and tell the
committee whether in your opinion the national security will be

iolated i 2y by ifs publication.
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Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007-7

1388 COMMUNIST ESPIONAGE

Mr. Wrrrrs, Mr. Chairman, this, of course, is the second section
of the same cable, of which the first section has already been passed
up to the committee. Except for the fact that it is the second Section
of a cable of which the first section, in my judgment should not be
published, the second scction, taken by itself, contains nothing, in my
opinion, which would be detrimental to the national interests, were
it to be published.

Mr. Muxor. Thank yon.

Mr. Strrering. Mr. Chairman, the committee has issued a subpena
on Mr. Robert Cleveland, who is the attorney for Whittaker Chambers,
calling for him to produce certain records which were submitted at g,
pretrial examination in Baltimore during the month of November.
During this pretrial examination, Mr. Whittaker Chambers, while
giving a deposition, submitted a number of documents which he alleges
under oath were given to him by a person employed in the State De-
partment.

. One of these documents, which has been turned over to the committes
in response to the subpena served on Mr. Cleveland, is dated Februax
15, 1938, 4 p. m. It says: “Telegram sent Amlegation, Vienna.”’

I will ask you, Mr. Welles, to examine this document and tell the
committee whether the public interest would be violated, or the na-
tional interest and security would be violated by the publication of
that document.

Mr. Werres. Mr. Chairman, I believe that this document also if
published now would be prejudicial to the Nation’s interests.

Mr. Mounwpr. Thank you.

Mr. Strrerane. Mr. Welles, were any of these messages which I have
shown you, would they be sent in code? Is there anything to indicate
that they were sent in code originally ¢

My, Werzrs. All of these messages, Mr, Stripling, originally were
sent, in code and undoubtedly those marked “strictly confidential” or
“strictly confidential, for the Secretary,” would presumably be sent
in one of the most sceret codes then in our possession.

Mr. Strivrane. Would the possession of the document as translated,
along with the original document as it appeared in code, furnish an
individual with the necessary information to break the code?

Mr. Werrns, In my judgment, decidedly yes.

Mr. Monpr. Mr. Stripling, it would occur to me that inasmuch as
these documents are quite apparently of such significance that the con-
tents cannot be disclosed at a public hearing of this nature without
certainly examining each one in detail, that we should not take the
time to do that at this hearing today; that Mr. Welles has served his
purpose as a witness at a public hearing, and at an executive session
we could go into this matter in further detail, for the purpose of help-
ing to sort out the evidence to make sure that nothing of vital danger
to our national security is made public. Unless you want to take up
these documents with him separately, this would serve to show the
committee that we obviously cannot make this material public at this
time,

Mr. Strreuing. The next document I would like to show the witness,
My. Chairman, is a memorandum which is 16 pages long. If you would
like for Mr. Welles to examine it in executive session, that is up to
the committee.
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Mr. Munpr. I think you might as well do it in executive session.
That is a pretty long document to vead, and we have before us, at least
the definite conviction of Mr. Welles that the material secured in these
microfilms is of such a nature that if published it would prove highly
prejudicial to the security interests of the Nation, and I sce no reason
why he should read each document at this time for that purpose. I
think Mr. Welles can remain with us for a while in cxecutive session
afterward, and we can pursue that at that time.

Mr., Strrering. Mr. Welles, while you ave on the stand, I would like
to ask if you recall the position of Mr. Francis 3. Sayre in the Depart-
ment of State during the period 193¢

Mr, WeiLes., He was Assistant Secretary of State at that time,
Mr. Stripling. )

Mr, Srerruine. I have here the register of the Department of State
for 1938, and it says:

Charged with economic, financial, tariff, and general trade questions of such
other duties as may be assigned to him by the Sceretary of State; Francis B.
Sayre, Assistant Secretary of State; Alger Hiss, assistant to the Assistant Secre-
tary; Eanice A. Lincoln, private secretary; Auna.Belle Newcomb, clerk; Robert
T. Greeunfield, messenger.

Do you know when Mr. Sayre left the Department of State?

Mr. Weries. I am afraid I cannot remember the exact date. That
of course is a matter of record.

Mr. StrreraNe, Mr. Chairman, in having Mr. Welles examine these
documents in executive session, I should like very much, if possible, for
him to tell the committee the various departments of the State Depart-
ment that they emanated from, or the proper channels that they would
ordinarily flow through.

Mr. Muxpr. I am sure Mr. Welles would be willing to cooperate.

Mr. WerLes. In every possible way, Mr. Chairman. May I make
one concluding remark at this stage?

Mr. Mounor., Yes, sir.

Mr. Werins. I feel, of course, as you indicated in your statement
a few minutes ago, Mr, Chairman, that in determining what is preju-
dicial at this moment to the Nation’s security by the publication of
documents of this character, the responsibility should clearly be borne
by the present high officials of the Department of ‘State. For many
years, b years, I have been unfamiliar with the official inner workings
of the conduct of our foreign relations, and there may be certain rea-
sons which in the Department the present judgment would render
the publication of documents, which to me would seem safe, undesir-
able, or vice versa. I merely want to make that as a reservation to
the opinion I have offered.

Mr. Ransiy. Mr. Chairman, I understand that Mr. Peurifoy,
Assistant Secretary of State, is present, and I wonder if it would be
in order to submit some of these statements to him and get his reaction
before we go into executive session,

Mr. Munor. He is the next witness.

Mr. Hieerr. May I ask some questions?

Mr. Muxor. Mr., Hébert.

Mr. Heserr. Mr. Welles, T understand your position as enunciated
at the moment. May I ask you this: Were you the Under Secretary
of State at the time these documents were received in the State
Department ?
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Mr. Hepserr. And at that time, would their release to the public, or
their release to unauthorized hands be prejudicial to the best interests
of the Nation ¢

Mr. Wrertzs, In the highest degree prejudicial, and in the highest
degree dangerous to the Nation’s interests.

Mr. Hfnerr. And you, as Under Secretary of State at that time,
had you known that there was a Jeak in the Department, you would
immediately have brought the proper action to bring the guilty parties
to their proper disposition? :

Mr. Wrrres. Decidedly so.

Mr. Strrerine, Mr. Welles, while you were Under Secretary of
State, was it ever necessary that you were called to dismiss or discipline
anyone in the Department of State for violating the restrictions of the
Department ?

Mr. Wrriss. It is my understanding that at the time I was Under
Secretary certain actions taken by the Assistant Secretary then in
charge of administration, with regard to improving the security of the
code rooms and the code employees in the Department of State—I am
afraid I connot remember, Mr. Stripling, since it did not come directly
within my jurisdiction, exactly what action was taken. To the best
<f)f m)é recollection certain employees were dismissed and others trans-

erred.

Mr. Srriprine, Some were dismissed and others transferred ¢

Mr. Wrrins. Yes, sir.

Mr. SxrreriNe. Those are all the questions I have.

Mr. Muxor. Mr. McDowell, do you have a question ?

Mr. McDowert. No questions.

Mr. Monpr. Mr. Nixon?

Mr. Nixon. Mr. Welles, in the case of a “strictly confidential for the
Secretary” type of document, as I understand one of these documents
wag, at the time you were in the Department of State would such a
document be kept in what you might term a certain type of file for safe-
keeping, and only one or more copies made? I wonder if you could
enlighten us on that point.

Mr. Werzzs. The distribution would have been extremely restricted,
and as soon as the documents had been distributed to certain officials
and read by those officials, they were supposed to be collected and
taken to a section of the archives in the Department of State that was
reserved for “strictly confidential” information.

The exact distribution of documents of that highly confidential
character was determined by the then Secretary of State, and the
orders were issued from his office to the code rooms as to the distri-
bution to be made.

Mr. Nrxon. Certainly such a document could not, with any authori-
zation, be removed from the Department for the purpose of placing it
on microfilm?

Mr. WrLnrs. Under no consideration whatever, and no documents
even of a nonconfidential character, under the regulations then ob-
taining in the Department, could ever be removed for any purpose
from the Department. i

Mr. Nixow. It is my understanding following the question Mr.
Tébert asked, that you have indicated not onl were the two docu-
ments you have examined—mnot only woul&‘wgﬁ
to the national interest to have released them then to an unauthorized
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person, but now, 10 years later, it would still be prejudicial to the
hational interest to release those documents?

Mr. Weriss. In my judgment that is entirely correct, sir.

Mr., Muxor. Mr, Vail, any questions?

Mr. VamL. Was the accessibility of these documents limited, Mr.
Welles, to certain people?

Mr. Werers. As I said before, sir, they were distributed in very
restricted form by order from the office of the Secretary of State.
The official to whom they were supposed to go was held Tesponsible
for maintaining their confidential nature, and in general terms I
can say that documents of the kind T have seen would have been ex-
tremely limited in their distribution and should have been regarded
as in the highest degree confidential, and to be kept under lock and
key until they were turned over to the proper custody of the Archives
Division.

Mr. VAL, But then the people to whom these documents were avail-
able would be identified at this time?

Mr. Werres. It would seem so to me.

Mr. Vamw. That is all.

Mr. Munpr. Mr. Welles, who could establish the identity of the
people to whom these documents would have been made available?

Mr. Waiies. 1 believe that Mr. Peurifoy will probably be able
to tell you more about that than I, Mr, Chairman. I assumne the re-
cords have been kept as to the distribution that was authorized at that
time.

Mr. Moxpr: Thank you, very much. We appreciate your coopera-
tion and if you will stand by, we will have an executive session after
this hearing.

Mr. Werres. Thank you, Mr. Chairman.

Mr. Moxor. The Chair would like to call Mr. John Peurifoy, the
Assistant Secretary of State.

Mr, Peurifoy, do you solemnly swear the testimony you are about to
give is the truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help
you God ?

Mr. Pruriroy. I do,sir.

TESTIMONY OF JOHN PEURIFOY A

My, Muxpr. Mr. Peurifoy, I believe your title is Assistant Secre-
tary of State in charge of security, at least that describes the purview
of your authority; is that correct?

Mr. Prurmroy. In charge of administration, sir, which includes
security.

Mr. Muxor. And you have held that position since what time?

Mv. Prortroy. I was appointed on an acting basis January 21, 1947,
confirmed by the Senate March 15, 1047,

Mr. Muxpr. You have been in the room, have you not, and have
heard all of the testimony given by Mr. Sumner Welles?

Mr. PEurtFoy. Yes,sir.

Mr, Muxor. And you heard my preliminary statement prior to
calling him to the stand?

Mr. Prurirox. Yes,sir.

. . it is unnecessary to repeat the attitude of the
CIA-RDP83 %gmgﬁgébb%ﬁzke available fo the public portions of these
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documents if they are not prejudicial to the national security, or to
the high diplomatic purposes of the Government, but to take every
concelvable step to safegnard the national security, even at this late
hour, by not publishing documents which Mr. Welles or which the
State Department feels would peril the national security.

Mr. Pruriroy. I have not seen the documents,

Mr. Munor. Noj; but you understand our objective view?

Mr. Stripling will now show you the documents which he showed to
Mr. Welles and ask you some questions concerning them.,

Mr. Peuriroy. Yes, sir.

Mr. Srtrreving. Mr. Chairman, I will show him the same three
documents, ask that he read them all three carefully, and then we will
take them up in the order in which Mr. Welles consi(iered them.

Proceeding in order, Mr. Chairman, the first document which the
witness has examined is the document dated January 13, 1938, marked
“Strictly Confidential for the Secretary,” section 1, and signed
“Bullitt.”

Do you consider, Mr., Peurifoy, that the publication in the record of
this document would jeopardize the national security in any way?

Mr. Pruriroy. I do, sir, for the same reason that Mr. Welles out-
lined. Section 2 of that telegram taken by itself I think would be
all right, but because of the mformation in the first section I think
that would not be in the national interest.

Mr. Muxpr. Thank you. Proceed, Mr. Stripling.

Mr. Strrerane. The third document is dated Fe%rua y 15, 1938, It
has previously been identified and is signed “Hull.” ? will ask you
your opinion of that document.

Mr. Muxnpr. The Chair would like to ask the photographers to be
careful not to photograph the text of any of these documents.

Mr. Pruriroy. I do not believe, Mr. Chairman, that the third docu-
ment should be made available to the public in the national interest.

Mr. Munor. You do not believe it should be?

Mr. Purriroy. No, sir.

Mr. Muxpr. Mr, Stripling, have you shown Mr, Puerifoy all three
of the documents?

Mr. StrirLine. Yes, sir.

Mr. Moxor. The Chair wonld like to ask Mr. Puerifoy, having
heard the testimony of Mr. Welles, if you think perhaps you could
help the committee identify the names of the people in the State
Department to whom these documents would have been available back
in 1938, whether you can supply us with that information.

Mr. Prorrroy. I am not sure, Mr. Chairman, that those distribu-
tion lists would be still in the Department. That is something T would
have to check. On the original there probably is printed a distribu-
tion of where these documents went. I am not sure whether this is
a copy or whether it is the actual original copy. That would show the
actual distribution and I think it would be the best source to check
that from. We could, however, go into it.

Mr. Munpy. In your position in the State Department you could
chec?k and determine whether such a list was available; could you
not

Mzr. Proriroy. Yes, sir.

: CIA-RDP83-01034R000200150007-7COMMUNIST ESPIONAGE 1393

Mr. Muxpr. Would you be willing to do that, and if you find it,
would you give us the names of the people who did receive such
documents ?

Mr, Puertroy. Yes, sir.

Mr. Munpr. Thank you very much.

Mr. Rankin, have you any questions?

Mr. RanxInN., Thavea question of Mr. Stripling.

I wanted to ask Mr. Stripling how many more of these documents
he has.

Mr, StriruiNg. I haven’t counted them, Mr. Raukin. I would say
there would probably be—well, all of these documents did not come
from the State Department, Mr. Rankin.

Mr. Ranxin. 1 know, but how many of these secret documents
have you?

Mr. Strrerine. Mr. Wheeler says there are approximately 200 pages,
which have been developed.

Mr. Mux~pr. Mr. Hébert.

Mr. Hiserr. Mr. Peurifoy, in your position in charge of security
for the State Department, would you say that documents in the
number of 200 pages removed from the Department would prima facie
indicate that tgey had been taken for a purpose detrimental to the
United States Government?

Mr. Prurmroy. I would so.

Mr. Hisert. And anybody taking them could not be perchance, or
by accident ; it would have to be some systematic removal of these docu-
ments from the files for a purpose not in the interests of the United
States Government?

Mr. Prurrroy. I would agree with that, sir.

Mr. Rankin. Mr. Peurifoy, could you imagine anybody taking those
records from the State Department who didn’t do it with some ulterior
and unpatriotic motive?

Mr. Prurrroy. Well, actually, sir, under the regulations, the security
regulations of the Department of State, no one is supposed to take
documents like that out, even for their own use at home at night to
study. They are supposed to remain in the Department.

Mr. Nixon. May I follow that, Mr. Peurifoy ¢

Mr. Pruriroy. Yes, sir. .

Mr. Nixon. I understand that where a document is classified, at
least where it is classified to the extent of “Strictly Confidential” or
“Strictly Confidential for the Secretary,” that the document is not
supposed to be removed from the Department to the person’s home?

Mr. Proriroy. That is right, sir.

Mr. Nixon. And if a document of such a nature were removed to ¢
person’s home, and there copied or there digested by that person, thai
1n itself would be a breach of the State Department’s rules?

Mr. Peurtroy. It would, sir.

Mr. Muxpr. Mr. McDowell.

Mr. McDowserr. Noj; no further questions.

Mr. MuxnpT. Mr. Vail?

Mr. Vamn. No questions.

Mr, Héperr. May I ask another?

Mr. Muxor. Mr. Hébert, )

Mr. Hierrr, Mr. Peurifoy, these documents were originally highl:
restricted and even to this date their publication would be against th
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national security. Does it therefore follow that anybody having as
of this date those documents in their possession has them in their pos-
session illegally and in violation of the law ¢

Mr. Pruriroy. Yes, sir.

Mr. Hfserr, You are not referring to the committee, I presume.
We have them legally. But any individual having those documents,
even as of this date—in other words—Ilet me make myself clear in lan-
guage we can all possibly understand.

If I took one of those documents, as a member of the committee,
and gave it to Joe Blow outside on the street, Joe Blow would then be
subject to prosecution for having in his possession a document ilkagally,
is that correct?

Mr. Prurmroy. That is clear to me, sir. T am not a lawyer.

Mr. Héperr. I am not a lawyer, either; that is why I have to talk in
layman’s language. ;

Mr, Ravkin. I am a lawyer. If he illegally took them from the
records he would violate the law by accepting them.

Mr. Pruriroy. Well, T don’t know whether Joe Blow would know
this was an illegal document he was getting.

Mr. Hépsrr., Of course, I am assuming he wonld know it. In other
words, I am.trying to establish now for obvious reasons the fact that
if anybody had in their possession these documents illegally, and
knowingly having them in their possession illegally, is guilty, so that
the law of proscription would run against them.

Mr. Prortroy. That would be my understanding.

Mr. RankinN. Let me ask you another question. Suppose someone
in the State Department should copy some of these documents, wouldn’t
that be a violation of the law?

Mr. Prurtroy. And dispose of them outside the Department?

Mr. Rankin. Yes.

Mr. Pruriroy. Yes, sir.

Mr. Ranxin. Then would it be a violation of the law for him to
copy it at any rate for his own personal use?

Mr. Prurtroy. Well, he might make a paraphrase, dictate it to a
stenographer, in order to pass it to another official in the Department,
but if you mean taking a pencil and writing it out, I would say that
world be a very unusual procedure.

Mr. Ranxin. You are certainly of the opinion that if he copied
them for the purpose of distribution he violated the law?

_Mr. Pruriroy. Unless it were authorized by higher people; yes,
sir.

Mr. Strivring. Mr, Chairman, since this point has come up, T would
like for Mr. Peurifoy to read three other documents I have here, as
I would like to get the status of the documents which were turned
over by Mr. Chambers at the pretrial deposition.

Mr, Muxpr. Very well, you will identify the documents—give them
to Mr. Peurifoy. .

Mr. StripriNg. I am going to ask that he read this without identi-
fication, Mr. Chairman, because this matter for the moment is highly
confidential.

Mr. Munpor. Mark it with some exhibit number, then, so that we
can identify it in the record.

Mr. Strrerine. Yes, sir.

Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83

These are three handwritten memoranda. We are aware of who
wrote the memoranda from the handwriting. But T would like to
determine whether or not it would be improper or unlawful to remove
this type of memoranda from the State Department, which contains
highly confidential State Department documents. )

Mr. N1xo~. Mr. Stripling, so the question will be clear, your question
is whether or not it would have been unlawful to remove that type of
memoranda in 1938 at the time the memoranda were written ?

Mr. Strrening. That is right.

Mr. Nixon. It is not the question we had previously asked as to
whether or not the disclosure of that information today would be
prejudicial to the national interests?

Mr. Pruriroy. That is correct.

Mr. Munpr. Mr. Puerifoy, you have examined the documents. The
committee would like to have your opinion of them. ]

Mr. Purriroy. Mr. Chairman, I would regard anyone making notes
of what T have seen here, in personal handwriting, and taking them out
of the Department of State, as violating certainly all the security regu-
lations of the Department. .

Mr. Munpr. Would you also consider the Eublication of that material
now prejudicial to the public interest, in the event they put a photo-
static copy of it in the record, together with the identity of the man
who wrote that memorandum ? .

Mr. Puzrreoy. I would rather not answer that quite as categorically
as I did the first telegrams. I would rather say this: That this might
prove embarrassing to us in our relations with another nation. I do
not think it would prejudice our national interests, if you get the dis-
tinction.

Mr. Moxor. It is not whether it proves embarrassing; it is the na-
tional security that is involved.

Mr. Prurtroy. I don’t think it would injure our national security,
in other words, if this document were published.

Mr. Muxpr. Whereas it might interfere with our diplomatic nego-
tiations?

Mr. Prurtroy. Yes, sir. .

Mr. N1xon. Your point is, then, that the release of these documents
in your opinion would, to use a term that doesn’t go as far, would
possibly injure the United States? It could possibly, due to the fact
that it would place us in a poorer bargaining position with another

nation? . . L.
_Mr. Prurtroy. At this particular state of affairs in the world; yes,

sir.

Mr. Nixox. Tf you, as a State Department official, were to make the
decision as to. whether or not the information contained in these docu-
ments just shown to you should be made public or not, your decision
would be that it should not be made public?

Mr. Peuriroy. That is correct, sir.

Mr. Nixow. If you had the decision to make?

Mr. Pruriroy. That is correct, sir.

Mr, Muxpr. Mr. Hébert.

Mr. HisErT. Mr. Peurifoy, the documents you have f'ust read and

tostatic copy of handwriting that you saw, would you say, in
'é&%g#&é&bé ) 1§ﬁogkfndividualc\vho did make that memorandum
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in his own handwriting would be doing so for some purpose other
than his official activity as a member of the Department of State!
Would there be any reason for an individual to make a memorandum
such as you just looked at, in his own handwriting ?

Mr. Prouriroy, No, sir; not in m judgment.

Mr. Hiipprr. There wouldn’t beg’

Mr. Pruriroy. No, sir,

Mr. Hiserr, Then if an individual did, in your judgment, make
such memorandum and in his own handwriting, you would have to
assume he did it for some ulterior motive? °

Mr. Peuntroy. I think that is right, sir. ‘

r. Nixon. Mr, Peurifoy, there is a point that T am interested in
from a legal standpoint as regards the committes, I might say that
along with Mr. Stripling, the chief investigator, we had a conversa-
tion with two representatives from the State Department a few days
ago, in regard to the security problem involved in these documents,
It was my understanding—and I cannot recall exactly the words of
the conversation—but it was my understanding that there is a law
at the present time which makes it illegal to p]gdce in a record, or to
haye in your possession, any document involving a confidential code.

Now, I do not know"if that question is suficiently clear for you to
understand what I mean,

Mr. Prorrroy. Yes, sir; I know.

Mr. Nixon. Would you enlighten the committee on that point?

Mr. Prurtroy. I think you are referring to what is known as the
Yardly Act.

Mpr. N1xon. That is correct,

Mr. Prortroy. Which prohibits the transeribing of diplomatic
notes into, say, the form of a letter, a note to a personal friend, or to
copy it down and take it out of the Department. A, person would be
liable to a $10,000 fine, and I think up to 10 years’ imprisonment for
doing such a thing.

Mr. Nixon. Now, to pursue that a step further, if a diplomatic
note, as you term it, were transeribed into the records of a committee
of Congress, would the people involved and the committee of Congress
be technically guilty for violation of the law ¢

Mr. Prurroy. I am sorry, Mr, Nixon, I could not answer that ques-
tion, because I do not know what the relations would be vis-4-vis the
committee of Congress.

Mr. Nixon. Thank you.

Mr. Munpr. Mr. Peurifoy, you were here when I suggested to Mr.
Welles that in view of the highly secret and significant strategic nature
of these documents we were not going to ask you to examine them all,
but we would like to have you join Mr. Welles and the committee im.
mediately after the hearing of these public hearings in executive session
downstairs to consider these documents at greater length. You will
be available for that?

Mr. Pruriroy. Yes, Mr. Chairman.

Mr. Muxpr. I would like to express the appreciation of the commit-
tee to you, sir, in your cooperative attitude in bringing to the chair-
man, if possible, the identity of the people who had access to these
particular documents, because that would be very helpful to the

i C
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i vi BI, and the com-
i we have been in contact with the FBI, a
miItt;?igsh;osi?rfv to make available to the FBI a photostsmﬁlc cogag(f{ atl(l)
the docurnent?u'y evidence that we haye. The F ]31 as zttﬁ ced to
éooperate fully for the purpose of helgxagu’(:é)i{]i{():{%] :1((:{9(,)0:111] b its im-
v iques and devices, some of these ilicg ts th
p?;i%vtﬁf:fgl%}fd :ve( have aglzccd, sir, to provide you, as thfo Sﬁugﬁl?é
:)Yfﬁcer of the State Department, also a photostatic copy ot a es

in our possession. .
dolc&;n ell’llgir:crllrox g appreciate that vfer;]fl Itrlmch,er}n (Siigslrirfli?e m\r?LZ,e
rould 1l uch to have copies of all these docu N ay.
“Ohlilrd ll\liitellx;ﬁxl“.y\l{;e appreciate your coopfraltlvc atttltude. The thing
o tryi dois to determine who took them out. i o
wel\%;e;{rz}%;o cThlere can be no question about those do;#l?g?t,sr})\gg%
fed fr ‘ ¥ the State Department, can there:
copied from the records of the e Department, e B ords?
i i e copies of State Department r
is no question but they are copies ol St Do oo i sy
roriroy. The documents I have scen, Mr. ki s 7
“1%[;’.’ -I"cflgfe isno (}uestion about it, the documents I have seen. Tdon’t
7 ?
4 the others. ) )
knl‘\)E' ai&%u}?r;rl‘.e’l‘hank you very much, Mr. Peuarifoy, and I nlugéltt‘:usl%y;
before we break up, it is a sad comgxegt_ary&l but 1t (s:efotglgfyRu;sian
i i before us all when we find in the possess f Rus
ixza(l)xrélqa{urlxc?ﬁilg country material so secretive and so vm} to our lﬁs}émnal
dgfen;e that we cannot malke it available to the American pubhe.

That seems to be the situationdwe arc now confronted with.

i nds adjourned. . . .

r{%’l\?hﬁ'iic;%%xsﬁ 4 p. n?L, the committee adjourned, to reconvenc m
td

executive session.)
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HEARINGS REGARDING COMMUNIST ESPIONAGE IN
THE UNITED STATES GOVERNMENT—PART TWO

WEDNESDAY, DECEMBER 8, 1848

Untrep States House or REPRESENTATIVES,
SPECIAL SUBCOMMITTEE OF THE
ComMmrrTEE ON UN-AMERICAN ACTIVITIES,
-« . Washington, D. C.

The subcommittee met, pursuant to call, at 8 p. m., in the caucus

room, Old House Office Building, Hon. Karl E. Mundt (acting chair-
man) presiding.

-t Committee members present : Representatives Karl E. Mundt (act-
in%chnir’man), John MeDowell, Richard M. Nixon, Richard B. Vail,
John E. Rankin, and F. Edward Hébert.

Staff members present: Robert . Stripling, chief investigator;

Louis J. Russell and William A. Wheeler, investigators; Benjamin
Mandel, director of research; and A. S. Foore, editor.

Mr. Mowpt. The subcommittee will come to order, please, with the
| record showing as present the chairman, Mr. McDowell, Mr. Nixon,
; Mr. Vail, Mr. Rankin, and Mr. Hébert.

' Mr. Stripling, will you please call the witness for this evening?

Mr. Stripring. Mr. Isaac Don Levine.

Mr. Munor. Mr. Levine, will you raise your right hand and be

sworn ?

You promise to swear the testimony you are about to give is the

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you God?

Mr. LeviNe. I do.

Mr. Muxpr. Thank you. Will you be seated ?

TESTIMONY OF ISAAC DON LEVINE

Mr. Strirmane. Mr. Levine, will you please state your full name
and present address?
Mr. Levine. Isaac Don Levine, Norwalk, Conn.
Mr. Srrrrrine. Where were you born?
Mr. Levine. Russia.
Mr. Strrering, When?
Mr. Levine. February 1, 1892,
- : Mr., StrreLing. What place in Russia ?
Mr. Levine. A town by the name of Mozir.
Mr. StrreLive. When did you come to the United States?
Mr. Levine. October 1911.
Mr, Strrering. When did you become a citizen of the United States?
Mr. Levine. In the spring of 1918,
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Mz, Levine. Writer and editor.

Mr. Strreive. Would you give the committee a brief résumé of
your professional background

Mr. LEvine. I started as a free-lance writer for the Kansas City
Star, 1914; was foreign-news editor of the New York Tribune, 1917}
wrote mf{ first book on the Russian revolution, published by Harper’s
and published abroad, in 1917; went to Russia as a correspondent for
the Chicago Daily News and the New York Globe early in 1919; con-
tinued for several years partly as a correspondent for the Hearst news-
papers; took a trip all over Russia in 1923, the first unofficial senatorial
commission of inquiry, headed by Senator King and the late Senator
Ladd. When I returned to the United States, I took up literary work;
headed a book club called the Book League of America; continued to
write books and collaborate on books dealing with the history of the
Russian revolution.

This brought me in touch with a number of former Soviet employees,
agents, and adherents like the former General Krivitsky; Jan Valtin,
whose Out of the Night I had edited; more recently Kravchenko,
whose first articles T collaborated on, and a number of others perhaps
too long to enumerate. .

- Since then—that is, since Qctober 1946—1I have been editing an
anti-Communist and anti-Fascist political review of strong liberal,
true liberal tendencies, named Plain Talk,

Mr. StrierrNe. Mr. Levine, for several months the Committee on
TUn-American Activities has had under investigation the operations of
the so-called Communist apparatus within the Government, from the
period of 1934 through the early part of 1938. During this investi-
gation we had before us an individual by the name of Whittaker
Chambers. Do you know Whittaker Chambers?

Mr. Hfperr. Mr. Chairman,

Mr. Muxpr, Mr. Hébert.

Mr. Ilfserr. Before Mr. Levine begins his testimony tonight, T un-
derstand, Mr. Levine, you requested to appear here in public hearing
in order to give in public hearing the testimony which you gave in
executive session previously ; is that correct?

Mz, Luvine No, sir. T wanted to appear in order to amplify the
testimony which T gave briefly in exceutive session.

Mr. Ilinerr. In other words, I understand your appearance here to-
nightd is for the purpose of amplifying what previously is in the
record ¢

Mr. Luvine. Yes, sir; and to add facts.

Mr. Himner. New facts which would be of interest to the com-
mittee?

My Tuvine. And to the country; yes, sir.

Mr. Hiverr, May I ask, before you begin to testify, do you intend
to name any new names tonight that have not heretofore been pro-
jected into these hearings?

Mr. Strrerawe. Mr. Hébert, may I interrupt?

TIave you read the proceedings before this committee on the partic-
ular mafter under investigation?

My, Levine. Yes, sir; I have read the hearings, indeed. I have read
the proceedings. I am familiar with the contents of the record.

Mr. Striprine. T am sure what you have in mind, Mr. Hébert, is
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Mr. Munor. May the Chair su%gest, then, if you have read the
hearings and know the names that have already been mentioned, that
should in the course of your remarks you feel inclined to mention
a name which has not previously appeared in the record, that before
mentioning any such name you write it on a piece of paper and give
it to the investigator, so he can submit it to the committee.

Mr. LeviNg. %’es, sir.

Mr, MuxpT, Because we._are desirous not to bring into the picture
any new names without first having an opportunity to study the
situation.

Mr, Luvine. Yes, sir.

Mr, Iéserr. And in furtherance of that, Mr. Chairman, I would
like to say this: I would like to know in which connection Mr. Levine
intends to bring any new names in. The fact that he writes them on
a piece of paper is not satisfactory to me. I want to know how he can
connect those names up, and if he intends to bring any new names in,
as I expressed myself before, I will immediately move for an executive
session.

Mr. Muxor. Tt is understood he is not going to bring any new names
in until he writes them out.

Mr. Ilépmrr. I know, not only bring any new names in, but associate
unnatned individuals with the situation which he is about to describe.

Mr. Levine. That is right.

Mr. HeéeerT, That is understood ?

Mr. Levise. That is perfectly understood.

Mr, Hfnerr. With that undeérstanding, I have no objection to the
public hearing.

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr. StrreLing. Mr. Fiébert, the reason that we would like to get the
testimony of Mr. Levine is that according to our investigation he was
possibly the first—the first that we know of—the first person that
Whittaker Chambers went to after he broke away from the Com-
miunist Party and the Communist apparatus. I think he is in posses-
sion of vital facts and information which should be in the record of
these proceedings.

Mr. Hiserr., L have no objection there, Mr. Stripling, to mentioning
or elaborating on what we alveady know, but specifically I have in
mind right now these two names which Mr. Whittaker Chambers
named as individuals who handed him Department of State secrets, or
other confidential data. T object to those two names being projected
into a public hearing, until those individuals have been brought before
the committee in a private hearing and we hear them.

Mr. Raxgix. Mr. Chairman.

Mr. Muxpr. Mr. Rankin.

Mr. Rankiy. I want to say in this conneetion that this is one of the
most vital questions that has come before the Congress in the last
quarter of a century. Undoubtedly there are other people involved,
and it is the duty of this committee to find out who those people are,
and to bring them to justice. So far as T am concerned, I am not
willing to put any witness in a strait-jacket and try to tell him what to

say.
Tf this witness knows of any other individuals who engaged in this
treasonable consglggc to steal these records from the State Depart-
-7
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forei " ht to
- and turn them over to a foreign power, he oug ell ]
ﬁll(:l)l;te E;:et)pl%ra,re and I shall not join 1 any attempt to prevent him
ing them. .
fr(i\rfr.n %{I%;F%T Mr. Rankin, may I say this: I don’t want to put ?he
witness in a strait-jacket. You understand, as well as an lloody et se‘rz
how T feel about the matter. I am merely trying to possioly pro cct
individuals who are not able to protect themselves, and I w 3111@ to gef
to the facts as much as you, but I do not lend myselt to brmgmg‘ ;{mgle\s
up in public before the individual knows anything about 1t or before
w anything about it. .
wel\ll{ll"l.oRAaNl}{’IN. \%’e]l. the welfare of this country and the safety dqf
this country means more than the e})llpo]iprg of the name of any Indl-
i ho engages in activities of this kind. i .
v1c]1\gﬁl§U%ngg Igthink the witness has understood the instructions of
hu. . . . .
thilcr. ILlIrﬁBERT. Do I understand the witness 1s going to follow the
instructions? Yes: ho b 150
. Muxpr. Yes; he has sald so. . )
%ﬁ RANEIN. Mr. Chairman, we usually follow the rules of pro-
cedure here of the House of Representatives, and the rules of evidence
followed by the courts. So, whenever the witness attempts to sms*iver
a question, or a uestion is asked that a member objects to, why, t'll(t}?l
he can raise the objection. Otherwise we are supposed to proceed wi
hearing. o o
th%hs MUI%’D’].‘. The witness will proceed. It is difficult for the Chau:
to understand how Democrats can disagree so much durmg}the year
and agree so much on election day, but it seems to be that way.
[Lau%hter.] o
Will the witness proce . ) ) .
M; L}'J}VINE. Mr.p Chairman, in answering the question of ]ﬁh.
Stripling, may I be permitted to say a fow words of introduction®
Mr. Munpr. Surely. ‘
Mi Liovive, I have known Mr, Chambers for nearly 10 years ;
Mr, Strrerane. Just a minute, Mr. Levine. TIs that a statement?
My Living. No, it is not a statement, it is just two sentences.
Mr. SrrreLING. Yes ;1 all right.
Mr. Munpr. Proceed. i i »
JM;. L][«:TV\;‘I\)I,E. I want to express ny profound gratification that a
committee of Congress has, after 10 years of hopeless, futile, and
strenuous efforts to break through this }onrtmulalr conspiracy, has at
Jast seen fit to bring it at last before the American people and the
world at large in its true dimensions. I simply feel that T am grafte‘
ful as a citizen of the Unfited States, to this, body of the Congress, for
doing the wonderful job it has been doing 1. this partienlar case.
Mr, Srrrerine, Now, Mr. Levine, when did you first meet Whit-
k hambers? . o
@ I{VE]}:?(%JEVINE. ‘Around the Jatter part of April or the beginning of
May 1939.
Mr. STRII’LIN% 1939
Mr, LeviNg. Yes, sir. i i )
?\E éE;IrLING. Would you desgrlbel ;0 the committee the circum-
5 s of vour meeting this individual? )
gtalvnl(‘;'(?qLEv%Nn‘ He came to me through,a mutua jend after I had

collaborated on the articles of General RPRTQKSS rRelease20056/12/23

Approved For&ﬁl%gs\ﬁ\%005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007-7

COMMUNIST ESPIONAGE 1403

ing serially at that time in the Saturday Evening Post. He came with
a manuscript which contained a great deal around and about a vast
espionage apparatus in the United States, but which lacked the kind
of facts to make it publishable at that time in the state of American
public opinion then.

I so advised him. I developed a friendship with him. He was as
scared as any—I don’t want to use the word “rabbit”—as any hunted
animal, and it was unbelievable to me that a native American citizen
should fear his own shadow in the daylight in the streets of New
York, in the center of the city.

As a result of the acquaintanceship and the friendship which I
developed with him, I induced him to meet Krivitsky.

Mr. Strrrineg. Now, at this point, would you deseribe or identify
General Krivitsky? He was a witness, Mr. Chairman, before this
committee, I believe, in 1939.

Mr. Levice. Gen. Walter Krivitsky, who was found mysteriously
shot and fatally shot in a Washington hotel, I believe in the beginning
of February 1941, had occupied a position of the chief of military
iﬁltelligence or counterespionage for the Soviet Government in western

urope.

Mr, Strrerang. For what government?

Mr. Levine. The Soviet Government. He had never been in the
United States, but he knew a good many top Soviet agents who had
journeyed to the United States on various secret errands. I was
anxious to have Mr. Chambers mect Krivitsky so as to check on the
veracity of both of them and so as to accumulate the kind of evidence
I thought the American people should have.

Mr. Ravkin, Well, now, right at this point

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr. Ranxan. I think it ought to be brought out that General Krivit-
sky was a refugee from communism in Russia.

Mr. Levine. Yes, siv.

Mr. Rankrn. The Communist regime in Russia had, you might say,
a price set on his head.

Mr. Levine. Yes, sir; exactly.

Mr. Ranxin, And many people think he was murdered in his hotel
here, and I am one of the men who thinks he was murdered.

Mr. Luvine. 1 think, sir, it is a very tenable theory. It simply has
never been proved.

Mr. Munpr. I didn’t quite understand one statement. T thought
you said that General Krivitsky had never been to the United States.

Mr. Levine. Yes.

Mr. Ravxiv. Before.

Mr. Levine. Never been to the United States before.

Mr. Mux~or. Before when?

Mr. Levine. Before his arrival here in December 1938.

Mr.gl;luz\'m‘. That is what T wanted to find out. He came here
in 1938¢

Mr. Levixe. That is right.

Mr. Muxpr. Thank you.

Mr. Levine. But he had known over a number of years before of
various agents who had commuted between secret points in Europe and

: - - &%w ! éal?l d States.
: CIA-RDP83-0% MY, B @%@ vg?dd be anti-Soviet or anti-Communist agents?
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Mr. Luvine. Soviet agents. He was a man who was on the inside
of the seoret service and intelligence headquarters in Moscow, and his
information was vast. .

Mr. Ranxin., He made one of the best witnesses before the Dies
Committee on Un-American Activities that I have ever heard, I mean
in exposing the workings of communism in Russia.

Mr. Levine. I am acquainted with the record; T am sorry I wasn’t
present at the hearings. T quite agree.

T want to get on, Mr. Stripling, in answer to your question.

Mr. Strierane. Mr. Chairman, I want to get tl‘}xle continuity here, if
I could.

Mr. Muxor. Proceed, Mr. Stripling, and interrogate the witness.

Mr. Striering. Go ahead, sir.

Mr. Luvine, The meeting that T arranged between Chambers and
Krivitsky—and Chambers was very fearful and suspicious that 1
might be leading him into a trap—started some time in the evening.
T was present for 2 or 3 or 4 hours and as I have repeated before,
when T awole in the morning at 7: 80 or 8 o’clock in the morning, the
light was still on in the front room, and the two men were still talf(ing
over coffee.

But during the hours that I witnessed the conversation a number
of things developed which showed how these two men mutually sup-
plemented and complemented their particular bits of knowledge. It
was like fitting a jig-saw puzzle together and it was astonishing.  And
the most astonishing thing that developed that night was the identi-
fication of the man who is now in the press under the name of Colonel
Bykov. That occurred in my presence.

Mr. Chambers, T believe, did not know him under that name. He
simply described a very high top-secret officer of the Soviet secret
service in this country, under an alias.

Mr. StrreiaNe. And what was the alins?

My, Lwving T believe that the alias at that time was Peters, but
I am sure that two or three other aliages were mentioned and one ot
them immediately led to an exchange of physical identification marks.
And T remember it very vividly for the following reasons:

Tirst, Krivitsky described him as a man with singular, reddish eyes.
He was small, had red hair, came from Odessa, and described him as
a very dangerous man.

Wihen he found out from Chambers that this man was here and that
Chambers knew him, I think he turned livid several times. There is
no dowbt in my mind from the remarks that Krivitsky made that he
regarded him as one of Stalin’s ace operatives.

Mr. Strreriva. Did he state that hie had any personal knowledge or
this man Colonel Bykov operating in any other country of the world
with the Soviet police?

Mr. Lovixe. 1 am sure that he stated that Colonel Bylkov—that he,
Krivitsky, had crossed the path of Colonel Bykov in dozens of different
places, probably from Italy to ITolland, because Krivitsky had oper-
ated, before coming to the United States, in half a dozen western
European countries.

Mr. SrrieLine. Go ahead, Mr. Levine.

My, Munor. Proceed.

Mr, LrviNe. After this first meeting, when Mr. Chambers found
that his articles could not be published because he was not prepared:
at that time to incorporate in them the material which I thought was
essential to their marketability, Mr. Chambers and I did not see each
other very much for some weeks or months until the Stalin-Hitler
pact bombshell was, shall we say, exploded on August 23d, I believe, or
24th, 1939, :

By that time I was convinced from numerous conversations with
Krivitsky that the Soviet Government had our codes; that the Soviet
Government was getting a torrent of information from numerous
Government bureaus in the United States; that the Soviet Govern-
ment had at least one agent in the United States Embassy in Moscow
who supplied Soviet secret service with information right on the spot.

And that the Soviet Government spends a fortune 1n carrying out

a single assignment of its secret service.
. I asked Mr. Chambers it he would come forward, in view of the
international situation, the threat of war which we regarded not as
imminent, but as tantamount to a declaration of war—that is the way
I, for instance, Krivitsky, and a few of us regarded the Stalin-Hitler
Pact—and Mr. Chambers felt the same way, reacted instantly and
said to me, “If you could take me to the DIresident of the United
States it wouldn’t take any time with the evidence in my possession
to crack this case wide open.”

Mr, Strrerine. Can you remember exactly, or approximately, when
that was? ’

Mr. Luvine. Yes, sir. That was within 48 hours of the signing of
the Stalin-Hitler Pact. The conversation took place in the neighbor-
hood of the Time offices, the offices of Time, and Mr. Chambers, who
was still a very fearful man at that time, gave me a memorandum
with his private telephone number then, which I have retained, on
this Time office stationery.

T told him I knew President Roosevelt’s private sceretary, Mclntyre,
or one of his secretaries, rather. In fact, it so happens that I also
knew the late I'resident Roosevelt, slightly, but not too well, but T
have had a short conversation with him once. And I undertook to
proceed to Washington. '

I saw Mr. McIntyre. I belicve I mentioned Chamnbers’ name to
him. I think the conversation probably lasted 10 or 15 minutes.
I sketched

Mr. StrirriNg. Pardon me. Where did you see Mr. McIntyre?

Mr. Levine. When or where?

Mr. Strieuing. Where?

Mr. Levine. In the White House in his office, adjacent to the press
room.

Mr. Strreuing. Did you call him before you came to Washington ;
did you make an appointment?

Mr. Leving. I probably did; I do not recall. It was not necessary
for a newspaperman to do that. You could drop in, wait a few
minutes, and talk to the man. e was a very friendly person.

Mr. Strrvrine. But did you go to see Mr, McIntyre for the sole
purpose of bringing this matter to his attention ?

Mr. Luvings For the sole purpose, and I came to Washington for

Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000206450007-7
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Mr. Leving. I sketched the story in a few minutes. Mr. McIntyre,
of course, was acquainted with the Krivitsky articles. I think we dis-
cussed it for a couple of minutes, he asked me some questions. You see,
Krivitsky had foretold the Stalin-Hitler pact and that put me in a
preferred position with Mr. McIntyre because I saw him 2 or 3 days
after the Stalin-Hitler pact, and when the article had first been pub-
lished in March 1939, there were even editors on the Saturday Evening
Post—which has a large staff, of course, of editors—who doubted that
particular article.

That paved the way for my conversation with Mr. MecIntyre. Mr.
MeIntyre was very sympathetic, very friendly, but he intimated that
this is not a matter that the President himself should, at such a critical
time—it, was a rather exciting and critical time on the eve of the war—
shall we say, to handle. This was not a matter for the President, and
he suggested that—he asked me if I knew Mr. Berle, who at that time
was Assistant Secretary of State, Adolph A. Berle, Jr., and I said T
did.  He informed me, and that was the first time I heard about that
fact, that Mr. Berle, among other duties, was handling liaison with our
intelligence bureaus and divisions of the Government.

He telephoned Mr. Berle. It wasn’t necessary. Mr. Berle later
testified that he telephoned to him and I went over and saw Mr. Berle.

Mr. Berle, of course, had no knowledge whatsoever of the existence
of Mr. Chambers, but he had known me over a long period of years
iust on and off, casually, and T think he had confidence in me. 1 told

im that this man wanted to see the President, what he had, and he
will not come to the State Department because if I brought him to the
State Department he feared being recognized and identified, but he
would come to some private place. Whereupon, Mr. Berle was kind
enough to arrange for a dinner at his home at the Woodley House, the
house which was the property of former Secretary of War Stimson,
which Mr. Berle was occupying at the time, andy there we met the
night of September 2.

Mr. Chambers flew in from New York.

Mr. Muxpr. September 2, 19397

Mr. Luvine. 1939, It is a memorable night, because the fate of the
world was hanging in the balance between September 1, after the attack
on Poland, and September 3, the declaration of war by France and
Great Britain upon Germany.

There were four of us at dinner. I am cognizant of the fact that
Mzr. Berle, who was very tired from working 16 and 18 hours a day,
later stated, or testified that he didn’t remember my presence.

Subsequently he telephoned me and I straightened him out on the
facts, and he was gracious enough to acknowledge that 1 was correct,
because T described to him exactly how Mrs. Berle sat, where I sat,
where Chambers sat, where he sat, the corner of the room—I had
never been to the house before and have never been there since—the
corner of the room after dinner where we repaired to, the desk where
he made notes when Chambers spoke. It was a hot night; we went
out and sat under the big tree as we talked for an hour or so. T re-
called all that to him.

Mr. Chambers unfolded a picture which, as you already know,
showed a systematic, highly organized apparatus looting not only the

State Department, but he was pmwu}:“p}ﬁéﬁﬁl‘?ﬁ'@gﬁeﬁ D65/12/23

Department, but Government files in many mgtoll.
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When T got back to the Hay-Adams Hotel I made notes. =

Mr. StripLinG. Now, how long did your conversations with Mr.
Berle last ¢

Mr. Levine. The dinner conversation in the presence of Mrs. Berle
did not touch upon any of the purposes of the evening, it was light
talk. Subsequently, I should say 3 hours.

Mr. StRIPLING, Three hours?

Mr. Lnvine. At least. .

Mr. Strreraine. Now, Mr. Chambers, did he tell his story to Mr.
Berle, or did you tell it for him?

Mr. Levine. No.

Mr. StrreniNe, He told it? .

Mr. Tavine. Mr. Chambers told the story; occasionally I reminded
him of something that he may have told me that I knew of which
fitted into a detail. ) .

Mr. Strrerive. How much detail did Mr. Chambers go into with
Mr. Berle? For example, did he name the people?

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr, Strirrana. He gave him the names of people in the Department
of State, for example%

Mr. Luvine. Yes, sir.

My, Strrpring. Whom he said were looting or taking files and doing
what with them? .

Mr. Levine. Transmitting them, photostating them, and transmit-
ting them to Soviet agents, sceret Soviet agents, to be sent to Moscow.

Mr. Strrprang. Did Mr, Berle express any alarm over Mr. Cham-
bers’ story ¢

Mr. Levive. I definitely remember that Mr. Berle was deeply im-
pressed and Veri much concerned over it. The purpose, if I may say a
word here, of that mecting was for Mr. Berle to go to the President.
That was understood beforehand between Mr, Berle and myself.

Mr. StrrpLiNg. Why was Mr. Chambers so insistent on getting this
matter before the President ; do you know?

Mr. Levize. Yes, I do know.

Mr, Srrirrixe. Can you tell the committee why?.

My, Luvixe. Yes. Because Mr. Chambers felt that with war on,
rogardless of the consequences, as a patriotic American, he had to act
and he could not sit on that information. It was the war that enabled
me to bring Mr. Chambers to Washington.

Mr. Rangmy. Mr, Levine.

Mr. Luvine. Yes, sir.

Mr. Ravwry. Would you mind submitting to the committee at this
titne the names of the individuals whom you say Mr. Chambers gave

to Mr. Berle that night?

Mr. Levive, Sir

Mr., Rankin. Who were looting the records of the State Depart-
ment.

Mr. Lovine. I would rather not do it. I think it should be done in
executive session, and if T am permitted, Mr. Chairman, I would like
to give my reason for it. My information, after all, is sccond-hand.
Mr. Chambers’ information is first-hand. I came here really to talk
about something else, about the efforts of an American and a few

. CIA-RDP83-01936£Q002001353&&147 the conspiracy of silence, and that is what I

would like the members of this comumittee to listen to.
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Mr. Striering. Mr. Levine, let me interrupt you.

Mr. Levixe. Yes, sir. .

Mr. SrrreLrne. This committee is principally concerned now——

Mr. Ranxin. Now, just a moment right there. I don’t want to let
that statement go unanswered. I am willing to wait and get this
information in executive session, but what you are saying is not hear-
say testimony, because you, according to your statement, heard Mr.,
Chambers tell the Under Secretary of State that there were indi-
viduals, giving their names, in the State Department, looting the State
Department of documents or records that were of vital interest to
the safety of the Nation.

Mr. Luvine, Sir, will you permit me to answer the question as fol-
lows: The names of Alger Hiss and Donald Hiss were among those
which I recorded on paper in ink upon my return to the hotel.

Mr. Strrviing. What hotel were you stopping at?

Mr. Leving, Hay-Adams House in Washington.

My, Srrirnixe. You mean after this conference you went to your
hotel ?

Mr. Lnvine, Yes.

Mr. Srarerive, Had you made notes of that conference?

Mr. Luvine. Yes, sir; that night.

Mr. Bawxan. You said Alger Hiss?

Mr., Luvine. Alger Hiss and Donald Hiss.

Mr. Stripring. Now, those two names

Mr. Mu~or. Before we leave the names, I take it there were other
names, but those are the two names which have previously appeared
in print, and that is why you mention these two names now ?

Mr., Luviss, Yes, sir.

Mr. Munpr. The other names you will give us in executive session ?

Mr. Lisving, Yes, sir,

Mr. Muxpr. Very good.

Mr, Srrrerane. What did Mr. Berle say at the conclusion of this
conference? Did he say what action he intended to take, or what
he intended to do about it?

Mr. Luving, Mr. Berle left us with the £ celing that he was going
fo act in the matter, and that times being what they were, it woul
have to be handled with the ntmost delicacy and that we should not
pry too much, nor be too impatient as to the procedure which the proper
Government agencies would take,

My. Strrerawe. Now, Mr. Levine, T am interested in one particular
thing. In your conferences and conversations with Whittaker Cham-
bers, did he ever at any time tell you that he had any documentary
evidence to substantiate his allegations?

Mr, Luvine. Yes, sir. )

My, Srrrrvive. When did he tell you that?

Mr. Levine. In the course of the simmer of 1939, when we discussed
the marketability of his articles, I asked him if he had any evidence,
and he told me that there was such evidence. ‘He mentioned miero-
films and he also mentioned in a genecral way docunentary evidence,
without going into detail,

My, Srrirriva. Well; did he say that that evidence was available?

Mr. Lnving. Yes, sir.

Mr. McDowern. Did he show them to you?

COMMUNIST ESPIONAGE 1409

Mr, Strrering. Did yon ask him for the evidence? ) )

Mr. Levixe., I understood when 1 was going to Washington in an
effort to bring him to President Roosevelt, that that is exactly what
would transpire, that Mr. Chambers would leave certain evidence
which he wouldn’t show to me before the President of the United
States, and something or ‘il‘nother dwqu]d happen, and the whole matter

1d be clinched right there and then. i
W%\%r(il SrrreLine. But when you tock him to see Mr. Berle, did he
have with him any documentary evidence?

Mr. Levine. No, sir; he did not. )

Mr. StrirLiNe. Did you ask him about, it ? .

Mr. Levine. No, sir; not on that occasion he did not have the same
fecling about Mr. Berle that he had about President Roosevelt. If I
remember correctly, he on several occasions had expressed his utmost
confidence in the President. ) .

Mr. Rawkix, Was General Krivitsky with you that night? .

Mr, Lavine. No, siv.  Krivitsky did not know of that trip; and if
he found out later, that was not through me. i

Mr, Ravxrx. As I understand it, you were making an effort to get
a conference between General Krivitsky and President Roosevelt?

Mr. Leving. No, sir; no, sir.

Mr. Rankix. Between Chambers and President Rooscvelt?

Mr. Luvine. Between Chambers and the President. Chambers had
American material, American evidence. Krivitsky had European and
general material. o o

Mr. StripLing. Did he indicate to you where this evidence was?

Mr. Levine. He indieated, T think subsequently severa]l months later
when I raised the question, that that evidence was being k%)t in a
safe place for trading purposes with the OGI’U and Soviet Govern-
ment in the event he or his wife or his children met with any harm.
If his children, for instance, were kidnaped, the evidence would be
produced which could have them released. If he himself were to be
abducted, the party that had the evidence could then wield a club over
Stalin’s NKVD or OGPU and use that cache of material in order to
effect the release of either Chambers or of any member of his family.

Mr, Hivrre, Did he tell you that was why he was keeping this
cache? ]

Mr. Levize. That is what T understood to be the reason for certain

aterial which he withheld.

" Mr. Fifinert. Not what you understood, Mr. Levine. What did Mr.

hambers tell you? .
¢ Mr. Levi ;.yThat is what he told me in effect, and that is what T
nnderstood, sir. L

Mr. Hinrrr. Did Mr. Berle ask him if he had any documentary
evidence to present to substantiate the charges? i

Mr. Levine. I do not believe that he dﬁ; T do not recall, sir, that

at question was brought up. .
thﬁ]? Himerr, Did l\’[f. Ch:?mbcrs himself volunteer the information
to Mr. Berle that he did have documentary evidence ?

Mr, Levixz. Not in my presence. It may have happened for a
moment while T went to get a drink of water, or to the washroom, but
uot in my presence, sir.

l Lo . e . e ask s stion?
M. Levnen, No, ro. Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83X4b34RU0Y2064 5007 30 ilke fo ask a question



Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200:150007-7

1410 COMMUNIST ESPIONAGE

Mr. StrieLiNG. My principal interest, Mr. Chairman, is to determine
whether or not any responsible person was put on notice that evidence
was 1n existence.

My. LeviNe, Yes, sir.

Mr. StripuiNg. Now, Mr, Nixon and Mr. McDowell have taken testi-
mony which bears upon this point, executive testimony. I would like
to determine whether or not that information before their subcom-
mittee is confirmed by any information you have as to where this evi-
dence was, and why it was not brought forward.

Do you know whether or not Mr. Chambers advised any agency of
the Government, the Federal Bureau of Investigation, or any official
of the Government, that he had in his possession evidence regarding
this conspiracy ¢

Mr. Levine. Mr. Chambers, to my knowledge, felt that having
taken the matter up with President Roosevelt’s secretary, having pre-
sented the matter to the Assistant Secretary of State, he had gone far
enough in his perilous position and he knew that I was hammering
away, trying to find an o}mning either in the public mind, or in the
governmental minds for the Chambers story. )

He knew—I believe he knew that when no action was forthcoming
from the conference with Mr, Berle, I went to former Ambassador
Bullitt—that was some 3 months later. I sketched Bullitt the whole
thing, and gave him some additional bits of information that I knew
from Krivitsky, the whole story put before Bullitt. Bullitt also
w?,sil impressed, excited, and said he would go to President Roosevelt
with it.

T described all the information in my possession, that is, without
mentioning the name of Chambers to a high official in the State De-
%artment who had served in Moscow, Mr. Loy Henderson, who is now

nited States Ambassador in India.

Mr. Strivrine. How do you spell that?

I}Irc.l Levine. Mr. Henderson, Loy, L-o-y, United States Ambassador
to India.

1 kept in touch with Miss Adelaide Neall, N-e-a-1-1, senior editor of
the Saturday Evening Post at that time, and a close co-worker of
George Horace Mortimer for 80 years.

She was excited ; she wanted to know all the developments. I fig-
ured that this story would break and that the Saturday Evening Post
snd I might have a scoop. Nothing happened.

A year later, in February or March, 1940, I spent 2 hours with Mr.
Walter Winchell in Miami. T gave him in rough the whole story,
without mentioning the name of Chambers. Mr. Winchell claimed
that he had entree to the White House, that he knew the President
and expressed a willingness and a desire to do something about it.
Nothing happened.

Adfter about a year and a half of futile efforts and spending quite a
bit of my own money, I decided that neither the people of the United
States nor the leaders in the Government at that time had sufficiently
familiarized themselves with Soviet espionage to make the Chambers
story credible; that it was utterly hopeless to proceed to bash one’s
head against a stone wall and one had to go on and make a living, and
T abandoned my particular efforts.

Mr. Strreraxe. Do you know, Mr. Levine, whether or not the Fed-
eral Bureau of Investigation subsequently interrogated Whittaker

K}
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Chambers after the conference with Mr. Berle, I mean, of your own
knowledge?

Mr. Levine. No, sir.

Mr. Strrering. Mr. Chambers never told you that?

Mr. Levine. No, sir.

Mr. SerrpraNe. I am particnlarly interested in Whi he wanted to go
to the President of the United States. You say that he was a patriotic
American who wanted to get this matter before the President. Were
there any other considerations that you were aware of

Mr. LevinNe. Yes. I think the fear that he had that Hitler and the
Nazis might get, via Moscow, all the information that he knew was
being poured out from Washington to the Kremlin, preyed on his
mind as it preyed on my mind.

Mr. McDownty. Did he say that, Mr. Lovine? .

Mr. Levine. He said it in"different words on different occasions to
that effect, yes, sir. . i

As T said before, the appalling effect of the Stalin-Hitler Pact, you
know, shook him to his foundations, as it shook us all. He knew
enough about Soviet underground activities to know that if Stalin
could not supply grain he would supply American documents to
Hitler. If he couldn’t furnish oil, he could at least furnish disposi-
tions of allied military forces to Hitler and buy his grace with Hitler
that way. )

Not g’nly Mr. Chambers knew it, General Krivitsky knew it, I
knew it.

Mr. Strieuine, Now, Mr. Levine, did Chambers in your conferences
with him regarding his participation in the Communist apparatus,
did you gain any knowledge from him at that time that there were
other apparatuses in operation in Washington besides the one in which
he alleges to have been active? .

Mr. LeviNg, Yes, sit. Both Mr. Chambers and General Krivitsky
educated me to Tealize that a ring, or the rings of which Mr. Cham-
bers had knowledge, were but a small part of a labyrinthal system
which involved, to my subsequent knowledge, at least 10 separate
centers or rings of Soviet underground activity in the United States.

Mr, StrirLiNG. Now, just a minute. You say 10 rings?

My, LevinNe. Yes, sir. '

Mr. STRIPLING. ﬁow, Mr. Chairman, if he is going to name any of
these rings or any of the individuals mentioned in the rings, if Mr.
Hébert’s request is to stand, T think that should be executive.

Mr. Monpr. It should be exeeutive in conformity with our com-
mittee procedure, but if you have at your command the names of the
leaders of any of these other rings, the committee certainly wants to
get that information in oxecutive session. -

Mr. Levine, Mr. Chairman, two or three of these can be mentioned.
because as a matter of fact, they are all a matter of public knowledge.

It is simply a question of getting to the bottom. t’s take one in-
stance, the counterfeiting of American money by the Soviet military
intelligence.

Mr. McDowzrr. The what?
Mr. Levive. The counterfeiting of American money, $100 bills b;
the Soviet military intelligence.
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1412 COMMUNIST ESPIONAEE ved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R00020015000MMUNIST ESPIONAGE

It is a ring which involved a Dr. Burtan who served a 15-year sen-
tence in Lewisburg, Pa., and who never told his story. It is a ring
which involved Nick Dozenberg, an operative who testified before
this committee and whom Krivitsky had known in Austria.

Mr. Strreraive. Wasn't he also sentenced to prison, Nick Dozenberg?
. Mr. Lovins. I believe he served some sentence. It is a ring which
involved, according to Krivitsky, the securing of American currency
paper from an American mill which had to be transported to Moscow
in order to be able to print the $100 bills there on genuine, authentic
American stock. ’

Mr. Munpr. Did you get your information about that ring from
Mr. Chambers, from General Krivitsky, or from some other source?

Mr. Levise. Mostly from Krivitsky, mostly from Krivitsky.

Mr. Mowpr, Do you know whether Mr. Chambers knew that?

Mr. Levine. I believe that Mr. Chambers knew of the case of Dr.
Burtan. It was a matter of public record, but it was a case, Mr.
Chajrman—TI have to explain this in two or three sentences—that we
could talk about, but you couldn’t talk to outsiders, because people
laughed at you, you know, I mean, we took it for granted because
the facts were there, and, as a matter of fact, tho $100 bills are dis-

layed in the United States Treasury now. Anyone can go over and

ook at them. :

The whole inside story was known by Krivitsky; the story was
printed pmﬂ%r1 in the Saturday Evening Post, pictures and every-
thing else. The American people to this day never got to the bottom
of that particular ring, because the main figure in it chose, even when
a parole was offered to him, not to talk. He served his 15 years in
full, and the conspiracy remains unbroken. It is just one of any
number of other things, but T am using it as an i%hxstracion only.

Mr. McDowzrL. Is he still in this country ¢

Mr. Levins, Who!

My. McDowzrr., This man who served the 15 years.

Mr. Luvine. Oh, yes; he is an American, B-u-r-t-a-n. I am sure it
is in the committee records. I am suwre General Krivitsky testified
about that.

My, Surrerane. That is vight.

Mr. Muxnpr. You may proceed. ‘

My, Serrerane. Do you know whether or not Mr. Chambers ever
talked with anyone else in the State Department about this? You
mentioned Mr. Henderson.

Mr. Lrvive. Mr. Chambers did not speak to Loy Henderson, I did.
But I do know that subsequently—and I will ask the chairman that the
name be mentioned in executive session—Mr. Chambers was in touch
with certain officials of the State Department; yes, sir.

Mr. Strrrrivg. In which he set forth this information, but you are
not aware of the details?

Mr, Levise. I am not aware of the details, but T know a lot of time
was spent by him with certain officials of the State Department.

Mr. StrrrLine. That is all X have, Mr. Chairman.

Mr. Munpr. Mr. Hébert said that he feels the name of the man in
the State Department to whom Mr. Chambers talked could be made a
public record, because then we can corroborate that.
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Mr. StripLinG. Just a moment. I have read the testimony given
by Mr. Chambers at the pretrial deposition in Baltimore, and in that
deposition he names the person. The person whom he gave that in-
formation to in some detail is involved or is responsible in some de-
gree—I am not sure how much—with the security of the State
Department. He is not a person who is publicly known, and I really
don’t think that his name should go inte the record.

Mr, Munor. All right.  We will get it in exccutive session. That
is all right.

Mr. Levine. Mr. Chairman, may I add a few words to my answer
to the last question in connection with the 10 rings?

Mr. Muxot. Go right ahead, sir.

Mr. Leving. T feel very strongly, sir, that unless this committee, the
Government, and the people of the United States fully appreciate the
service rendered by W’Eittnker Chambers and in this manner encourage
other members of the underground to come forward with their ma-
terial and their stories, we will never get the truth, we will never
break the conspiracy within the Government. For what you and I
have seen is but a small segment of an enormous underground empire.

T feel that there is altogether too much preoccupation and specula-
tion as to why Chambers did not produce the documents in time, and
that there is not enough concern about the persons who stole the

apers.

P I feel that Mr. Chambers was never, or was not at the time an
employee of the Government and the people who stole the papers
were employees,

T think it should be the concern of the Government and of the
people and of the press to focus the spotlight upon the persons who
did the filching, upon the persons who protected them, upon the per-
sons who gave them jobs, upon the superiors and all others who made
this dreadful condition possible.

The question before the country is not why Mr. Chambers commit-
ted or did not commit, an error of judgment, but what are we going
to do in order to ferret out in all its enormity, this horrible
monstrosity ?

I just want to say in conclusion, sir, that in Canada the Soviet
clerk Gousenko was rewarded by a grateful government for his serv-
ices to mankind. He was given honorary citizenship. e has gotten
protection from the Mountics, which he still enjoys. e got a pension.

Chambers has rendered a similar, if not a greater service, That
should be recognized by our press and by our authoritics. They
should realize the state of terror under which an American lived after
his break with the Communist underground. He feared assassination
or abduction of his wife and children. He saved the papers as
insurance.

The American people, I hope through this committee, will under-
stand the fundamental issue involved in the Iiss-Chambers thing, and
that is, let us get the entire truth, for I believe—and I am expressing
an opinion now—that Mr. Chambers dealt with only 10 percent, and
I think that is a liberal estimate, of the papers that were being rifled in
at least 30 or 40 Government burcaus in Washington and were being
shipped in dozens of suitcases, specially constructed in Moscow, for
the transportation of spools of microfilm via Mexico, Canada, Europe,

and Agia. all converg(i)%%p?n Moscow. They have our entire insides.
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Mr. Munpr. Mr. Levine, before asking questions, I would like
to assure you, as chairman of the subcommittee handling this case,
in connection with your criticism of the attitudes of some peoples who
concentrate on the problem of why Chambers did not disclose this
documentary ovidence first, and to play down the discovery of the
people who stole the documents from the State Department, that this
committee has no control over the activities or attitudes of other
branches of government. But insofar as this committee is concerned,
we are going to continue to try to disclose the identity of the man or
people who did steal these documents in the State Department and
deliver them to Chambers and other people, and that we propose to
continue with this case until we have gotten down to the bedrock
of the fundamentals.

. Certainly you have placed your finger on one fundamental, and that
is to find out who it was in the State Department who stole the docu-
ments and delivered them to Chambers, and perhaps to other people.

Now, I would like to ask you a question or two, and I am sure other
members of the committee would, too. Have you finished your
statement ?

Mr. Leving. Yes, sir.

Mr. Mowor. I would like to ask you, first, a question which is more

or less standard in cases of this kind, which I hope you will feel free to
answer.

You said you were born in Russia and that brings it to mind to ask
;he:hgr you are now, or ever have been, a member of the Communist

arty ?

Mr. Luvixe. No, sir.

Mr. Moxpr. T would like to ask next whether you ever knew Mr.
Whittaker Chambers by any other name.

Mr. Lrevine. Only subsequent to my meeting him.

Mr. Munor. Fither at the time you knew him, or subsequentl,y, did
you ever hear him referred to by the name of “George Crosley”?

Myr. Lwving. No, siv; never.

Mr. Muxpr. Mr. MeDowell.

Mr. McDowntr. Mr. Levine, there were four people at the table
at Mr. Berle’s house?

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr. McDownrL. Will you identify those four?

. I\T{[r. Lzvine. Yes. Mr. and Mrs. Berle, Mr. Chambers, and yours
ruly.

Mr. McDowrrr, Thank you. Now, you have also said that the
apparatus that was described to you by Chambers here, you feel there
were 10 operating rings or apparatus operating in Washington. We
have discovered three. Some of the members know of one more, and
some others know of two more, making five, Do you still feel there
are at least 10 operating or were operating in Washington?

Mr. Levine. That may not be the most fitting description. T feel
that there are many more than 10. I know of at least 10 separate ef-
forts by separate groups at separate times which require probing to
the bottom in order to expose at least 10, at least 10 rings. That is
the best way T can answer it.

I think if the Canadian Roval Commission found in little Canada
that there were 7 or 8 parallel centers or rings in existence, T should

,
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not be surprised if in the United States Soviet sceret service had 77
underground cells scattered from Seattle to New Orleans, doing in-
dustrial, political, governmental, scientific, and other espionage.

Mr. McDowzrr. Well, as a matter of fact, Mr. Levine, some of us
feel there are 182 in the United States. . )

Now, Mr. Levine, when the full committee mects, I intend to intro-
duce this resolution which I trust will be adopted by the committee.
With the permission of the chairman and the committee I will read
the resolution.

Mz, Muxpr. Very well.

Mr. McDowrrs (reading) :

That the Committee on Un-American Activities has heard Mr. Whittaker
Chambers in a series of hearings since the early part of August 1948, and as
a direct result of his cooperation has been enabled to reveal to the Nation a
vast network of Communist espionage involving high officials of our Goverument
and the theft of documents vital to our national security. I am fully cognizant
of the fact that Mr. Chambers appeared voluntarily, risking his life, his health,
his position, and his public standing generally.

I am fully appreciative of the high patriotic motives which moved him to aect.
The Committee on Un-American Activities wishes to express in behalf of the
American people its appreciation and gratitude for the service Mr. Chambers hag
rendered. I am confident that his revelations will prove highly valuable and
instrumental in enabling the incoming Congress to enact legislation that will
effectively plug up the leaks which have been disclosed, and deal sternly with
all future violators of our national security.

At the same time, I hope that by revealing in all of its ugliness and sinister-
ness the real nature of the Communist conspiracy against the United States, Mr.
Chambers has set an example for thousands of other misguided individuals in
the Communlst movement, and that they, too, will renounce their traitorous
conspiracy before it is too late, and before they are hopelessly enmeshad beyond
redemption In the Communist fold.

Mr. Muxpr, Mr. Rankin.

Mr, Ranxin. Mr, Levine, you spoke of General Krivitsky a while
2go. .

Mr, Levine. Yes, sir. .

Mr. Rankix. I heard General Krivitsky’s testimony, and shortly
after that testimony was given he was found dead in a hotel here in
Washington. You said that he was in the next room to you talking
to Mr. Chambers; is that correct? . )

Mr. Levine. After midnight, after spending 2 or 8 hours with the
two of them, I left them alone. .

Mr. RavxiN. In what language were they talking?

Mr. Levine. German. -

Mr. RanvgmN. They were talking German?

Mr. Leving. Yes, sir.

Mr. Ranxin. The reason I ask you that, your statement puzzled me
a while ago, because when General Krivitsky appeared before the
Dies Committee he spoke in Russian and had to have an interpreter,
so your statement puzzled me in the beginning,

o they were tal m%r in German?

Mr. Levine. It is all very interesting, c%ves. )

Mr. RaNkKIN. You say that he told Adolph Berle, who at that time
was Under Secretary of State

Mr. Levine. Assistant Secretary of State. ) .

Mr. Rawxay, Assistant Secrctary of State, about this espionage,
about this filching of the records, the stealing, in other words, of the
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vital documents from the State Department. Did he tell Mr. Berle
that he had some of those documents ?

Mr. Luvine, No, sir. That question was not asked, and he did not
volunteer, in my hearing, anything on that point.

Mr. Rawxry, You said you told Walter Winchell all this?

Mr. LeviNg. A year passed. The Stalin-Hitler pact was on. Mr..
Winchell concentrated his attention at that time upon the Communists,
and T felt—I was in Miami—that perhaps he would spring the story
and do something about it.

Mr, Ranxin., Did you tell him what Mr. Chambers had told yout

Mr. Livine. I pretty well, without mentioning the name of Cham-
bers, without bringing up the identity of the man, outlined to him
everything I had discovered from Chambers and Krivitsky about
what was going on in Washington. He listened; he intimated that
he had been a guest at the White House, and that he might and would
do something.

Mr. Rawson. Well, did you know of the existence of these docu-
ments that Mr. Chambers had in lis possession?  When did you learn
about them ?

M. Lnvixe. I learned about them in the summer of '89. T believe
that some time in 1940 X asked Mr. Chambers about them, and he inti-
mated to me, in such a way that I could not quite put my finger on it,
that he had perhaps destroyed them, He indicated that he did not
wish me to carry away the impression, when everything cooled off, that
he had the documents. And in fact, he told me the documents were
available. He never told me that he had had them in his own pos-
session because he used them as a safety shield for himself.

ﬂLiM.r.l gRANKIN. Did you ever report that to any other Government
official ¢

Mr. Levine. I might have mentioned it to Loy Henderson whom I
saw frequently, and to one or two other loyal State Department officials:
whom Tknew, but I don’t think that they were in a position to do much
abou it. They ate their hearts out and waited,

Mr. Ranxzn. Of course, Mr. Levine, what we ave after is the facts,
regardless of what anyone may think or say about Whittaker Cham-
bers. The fact remains that he has turned over to us documents, more
than a hundred of them, I will say, that were stolen from the State
Department back in those days.” And I am convinced beyond a
reasonable doubt that those documents not only contributed to the
Hitler-Stalin pact, but they later contributed to the Japanese success
at Pearl Harbor.

What this committee is after, while the Department of Justice is
shadow-boxing between Alger Hiss and Chambers in New York,
instead of calling the grand jury together here in Washington and
backing up this committec in its investigation—what we are atter is to
zet the facts. We want to know who is responsible for the theft of
these documents, and if you have any other information on that sub-
ject, I hope you will unbosom yourself and give it to us in full,

Mr. Levine. Thank you. I think the most important relevant in-
formation is one which Congress has already tried to unravel, and that
is the so-called State Department espionage case, the case of Amerasia,
which involves our policy in China, and which involved the theft of &
couple of hundred top sceret documents in wartime, and which ended
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I am referring, sir, to the six persous, Lt. Andrew Roth, John
Stewart Service, Stillwell’s adviser on our China policy, Phillip
Jaffee, manufacturer of Christmas cards, the possessor of a photostatie
apparatus, a very costly one for the reproduction of top secret State
Department, naval, military, and other papers and the three others
involved in that matter. )

Mr. Raxxin. I would like to have the other three names, if you
have them. .

Mr. Lzyine. Yes. The names involved in addition to the three
mentioned were Miss Mitchell—Thillip Jaffee T mentioned. There
was Kate Mitchell, I believe, John Stewart Service. Here are the
names:

Kate Mitchell, Marc Gayn, a journalist who used those documents
in his journalistic profession, more recently a correspondent in Tokyo.
Kate Mitchell is Kate L. Mitchell, coeditor of Amerasia.

To me that case is in some respects more shocking than the present
case, becanse it ocenrred in wartine, and beeause it involved a member
of the armed services,

Mr. Raxxix. What time in the war did that happen ¢

Mr. Luvine. That happened in 1945.

Mr. Ranxrn, What document are you referring to there?

Mr. Luving. Tam reading an article by one of the six, Emanue] Lar-
son, a minor figure, who describes the entire cage from beginning to
end in Plain Talk for October 1946. )

Mr. Ranxin. Do you mean that those individuals had purloined
documents from the State Department, or from any other depart-
ment %

Mr., Levine. T mean that some of those individuals did exactly that,
and others were accomplices and made use of those documents.

Mr. Ranxin, During the war?

Mr. Lzvine. Yes, sir. :

Mr. Ranxin. They were stealing the seeret documents?

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr. Raxxin. These vital documents?

Mr. Levine. Yes, sir. .

Mr. Ranxin. From the departments of this Government and sur-
reptitiously passing them on to Moscow ?

Mr, Levine. Yes, sir.

Mr. Raxxwrn. And at that time Moscow entertained the Japanocse
Ambassador, didn’t it?

Mr. Levize. That’s right.

Mr. Muxpr. Will the gentleman yield?

Mz, Raxrin. Yes, sir,

Mr. Munpr. T recall that case from reading it in the newspapers,
but that happens to be a case which was handled by Attorney General
Tom Clark’s Department of Justice, and not this committee. I wish
you could refresh us, if you know, what action the Department of

ustice took to prosecute the people guilty of that crime.

Mr. Levive. I believe, sir, that Mr. Clark was not the Attorney
General at the time.

Mr. Muxor. Well, at least the Justice Department.

Mr. Levine. In any event, some of these people were let go scot
free. Some were fined, like Mr. Jaffee, $3,000, and one of them who
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time, John Stewart Service, as passing the documents, was rewarded
by continuing him in the serviee of the United States Government at
some outlying post.

Mr. Monor, That would indicate to me that if we are ever going
to get at the people who have stolen these documents and given them
to Chambers, and get a conviction, the American public Is going to
have to rely upon this committee, and not the Department of Jus-
tice, because on the basis of the record up to now, certainly there isn’t
much to hope for from the standpoint of the public.

Mr. Ranxin. Before I leave, Iet me say this to you—-

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr, RankiN. General Krivitsky’s statement before the Dies com-
mittee was, to my mind, the most impressive warnin, that this Gov-
ernment had received up to that time. And I rcmem%Jer one vocifer-
ous individual whose name I will not mention, who seems to take me
to task in a broadcast from Paris, used every influence he had to try
to discount General Krivitsky’s testimony before the Dies committee.
Thank you. :

Mr. Muxpr. Mr. Nixon.

Mr, Ranxiy, And that individual is continually attacking this
committee. Now, the members of this committee have no ax to grind.
We get no extra compensation. We get all the smear and all the abuse
that can be heaped upon us, not only by the reds, but their fellow
travelers, their sympathizers, and their hired stooges all over the
Nation. So what this committee is trying to do is to save this country.

Mr. Luvine. Yes, sir.

Mr, Munpr. Mr. Nixon,

Mr. Nixon. Mr. Levine.

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr. Nixon. The purport of your testimony, as I understand it, is
that Mr. Chambers did make this information available to high-rank-
ing Government authorities in 1939.

Mr. Levine. Yes, sir.

Mr, Nrxow. In your opinion at that time, did Mr. Chambers give
sufficient informafion that those high-ranking authorities, had they
acted, could have stopped the conspiracy at that time?

Mr. Levive. Absolutely. i

Mr. Nixon. And their failure to act, in other words, was respon-
sible for the conspiracy continuing, if it did continue after that time?

Mr. Levine. Yos; with this additional observation, that their failure
to act may have been due to short-sightedness, or blindness.

Mr. Nrxon. Mr. Levine, I am not concerned about placing the
blame upon any high-ranking officials who failed to act as of a certain
fime. Weare faced in this hearing with a very serious fact, as brought

out particularly by the testimony in open and executive sessions yes-
terday and today, that information of the most confidential character
has gone to the agents of a foreign power, which at the present time
is unfriendly to the United States, and which in times past has adopted
attitudes and policies which are unfriendly to the United States.

What this committee has to do—and this is beyond and apart from

the function of the grand jury, which can onviet orgndict fo
crime—this committee has the msponsibﬁfgé¥ §f’ %ﬁﬁ%ﬁﬁgﬁ &?%@05/ 12/23 : CIA-RDP83
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cials have failed to take action which they could have talken which
would have protected the national security.

Now, in that connection T understand, then, that, there were at least
three high-rzmking officials to whom you sent this information, e1the€
by Mr. Chambers or by yourself, at least in somo form it was conveyed?

Mr. Levine. Yes, siT. ) .

Mr. Nixon. And to your knowledge no action of a substantial char-
acter was taken as a result of those conversations?

Mr. Lrvine. That is absolutely correct. . )

Mr. Nixon, you raised a point which 1 think, if you will permit me,
or if the chairman will permit me, I would like to supplement, when
you spoke of our failure to act. . )

At that very time I had learned from Krivitsky of the existence of
two top Soviet spys in the British cabinet, and 1n the Committee of
Tmperial Defense. One of those two I knew by name. .

T went to Ambassador Lothian, after a proper introduction. The
information was checked and found to be correct, although he was
somewhat skeptical when I first called upon him; 2 wecks later I was
called from Connecticut to come to Washington. They made arrange-
ments to meet Krivitsky through his attorney. They made arrange-
ments, the British, to take him to Canada and from there to Great
Britain, and I think before General Krivitsky arrived in Great Britain
the spy in the British cabinet, whose name I gave to Lothian at that
time—his name was King—he was found to be there. He was spotted,
and he was executed in the Tower of London.

That is what the British Government did when information was
conveyed to it by me, acting exactly in the same capacity in which T
acted with reference to Krivitsky and Chambers.

Mr. Nrxox. Mr. Chairman, at that point I want to point out a very
significant fact. Mr, Chambers testified before the Committee on
Un-American Activiies for the first time on August 3d of this year.
Most of the members presently sitting were present at the time of that
hearing and at that time, if you will read the testimony, you will find
that Mr. Chambers did not present to the Committee on n-American
‘Activities as much in the way of factual information as he had previ-
ously presented to Mr. Berle, and as he had previously presented to
Government agencies, who, over a period of years, have interviewed
him a number of times preceding his appearance before the committee.

Nevertheless, as a vesult of Mr. Chambers’ appearance before the
committee at that time, rather than simply giving that information—
and I use a term which is better to describe it, I think, than what
we might term classical language—rather than giving that informa-
tion the brush-off, or kiss-off, this committee, in spite of public criti-
cism, in spite of criticism from the press, proceeded to dig into a very
nasty situation. And only as a result of this committee’s following
up on that situation, and but for this committee’s following up that
situation, for the first time documentary evidence in great quantities
has been made available, which proves beyond doubt the existence of
a Communist conspiracy in this country which was extremely effective
in obtaining the most confidential documents for the Russian
Government.

Now, I make that statement advisedly. T am not overexaggerating

-0103aRA0T20048behyLFon have to do is to read the testimony or to
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officials themselves.

T think that all of us are aware, and certainly the members of
this committee are aware, and I am confident the members of the
press are aware, that the Department of Justice has indicated that
they want this committee to drop its investigation, and T use that
term advisedly, because in spite of our repeated attempts, the Depart-
ment of Justice—in spite of our repeated requests—has made it clear
that they do not want this committee to hear any witnesses who are
involved in this investigation.

Mr. Chairman, I for one, as a member of this committee, am stat-
ing now publicly that I do not intend to entrust to the Department
of Justice or to the present administration, which for 10 years has
had these facts and done nothing about it, the responsibility which
is ours, as well as theirs, of putting the spotlight on these activities,
whether or not a technical crime has been committed.

Now, in that connection T wish to malce one other observation. The
Department of Justice has indicated, as they should—and I may
disagree with some of my colleagues on this point—has indicated
an interest in indicting Mr. Chambers for technical violations of
law, particularly technical perjury, which he may be guilty of by
reason of the fact that he testified before this committee in one con-
neetion in one way, and a later conncction in another way. The
Department of Justice has that responsibility.

But on the other hand, T think that it is high time for us to recog-
nize, as Mr. Levine has put it very well here this evening, that Mr.
Chambers’ technical violations of the law, his reasons for failing to
furn over this information in documentary form to the Government,
or to this committee prior to this time; where the information has been
priot to this time, and the other collateral issues which have been
raised, and I think mistakenly in some cases by reason of poor judg-
ment by some of the outstanding cditorial writors in the country, that
all of those reasons are beside the point, insofar as the duty and
responsibility of this committee and the Department of Justice is
concerned. -

Because in that connection we must remember this one fact: This
committee and the Department of Justice have the primary responsi-
bility to be concerned over the national security. Mr. Chambers has
confessed. Mr. Chambers is in the open. Mr. Chambers is no longer
a danger to the national security, but the men who furnished this
information to Mr. Chambers have not been brought to justice.

They may not even be guilty of technical erimes dwe to the lapse
of the statute of limitations, in which case the grand jury has no right
whatever to hear their case, and in that case this committee has a solemn
responsibility, despite the offorts of the administration to silence this
committee and keep the facts from the people—and I say that, not
because of any political implications, because this is bigger than
politics—this committee has the responsibility to continue its investi-
pation and to call every witness before it until we find who was re-
sponsible for bringing this information to Mr. Chambers, and to sec
whether or not those people are still engaged in that kind of activity.

Mr. RankIn. Mr. Nixon, regardless of the statute of limitations, the
American boys who were killed, who lost their lives i

pity we haven’t had the same action talen here that was taken by the
PBritish Government. We might not have had a Pearl Harbor.

Mr. Nixox. Mr. Rankin, I appreciate that remark, and I want to say
this at this time

Mr. Rankin. I was going to say, regardless of what you think of
Whittaker Chambers, the fact remains that we have these documents
that were stolen, these secret, vital documents that were stolen out of
the State Department at that time.

Mr. Nixon. Mr. Rankin, at this point, the point I wish to make clear
is this: T realize that what I have just said will be interpreted in some
quarters as politics, speech making, and it will have to be taken for
what it is. But those are the cold, hard facts. That is why T am up
here, and that is why I think the rest of the members of this committee
are up here meeting night and day. I can assure you that during the
‘times we are not meeting, we are working most of the night as well.

Now, in order to settle a couple of these collateral issues, so that
those who have been so concerned with them that they have failed
to keep their eyes on the ball as to who furnished this information and
whether they are still at lavge furnishing this information, we have
had some coinments upon two of those collateral issues tonight from a
second-hand source, Mr, Levine.

One of the collateral issues which scems to have caught the imagina-
tion of the press and the public, and righttully so, is ot course the
matter of why didn’t Mr. Chambers turn over this information? Isay
it is a collateral issue because the major issue is that now he has
turned it over, and that as a result of that we have a responsibility
to see who turned it over to him.

We have had second-hand information on that. We have had
guessing in the press, some of it wrong, some of it right. I think
that it is time tonight to settle that issue once and for all by the best
source of all, and that is Mr. Chambers.

Mr. Chambers testified in New York City on Monday night. He
was asked the specific question as to why he refused to turn over this
information prior to this time, and I will say that he was cross-
examined most closely by Mr. McDowell, Mr. S}tripling, and myself,
who were there along with other staff members at tliat time, on that
very point.

And with the permission of the committee, I should like to read
Mr. Chambers’ statement as to why he did not turn over that informa-
tion, and for the benefit of the members of the committee let me say
this+ There are no new names in this testimony. It is only the version
of the man himself when he was pressed on that point, and T think
since there has been so much information on it, it should go into the
record at this point.

Mr. Chairman, may I have that permission?

Mr. Hipert. Are there any names?

Mr. Nixon. There are no names, Mr. Hébert, I assure you.

Mr. STRIPLING. Just a moment. There is one name mentioned.

Mr, N1xon. I will not use the name that is mentioned.

Mr. Monpr. You may read it.
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Me. N1xon. T am reading from Mr. Chambers’ testimony :

TEvery ex-Communist 18 faced at the moment of his break with the Communist
Party by the question, «ghall T be an informer?’ I faced this question very
early, but I was reluctant to inform. In 1939, as is well known, I felt com-
pelled by the war situation in Europe to act upon the knowledge I had, and I
then went to Adolph Berle, then Assistant Secretary of State. 1 thought at that
time an investigation would be pushed on the basis of the facts which I had
told him, now that there were Communists in the Government and in the State
Department.

1 returned to New York after my conversation with Berle, believing that a
full investigation would be pushed, that I would give all possible help to that
investigation, and that the espionage angle would certainly be developed. I
heard nothing more of the matter for at least 2 years.

After that lapse of time another very important factor in an ex-Communist
mind began to have full play, and I sought in my testimony to do two things:
My one purpose was to destroy the Communist consplracy or to stop its activities.
My other purpose was to do no more injury than necessary to the human elements

involved.
Most of the men in the Communist underground apparatus were men of high

type, some of them widely recognized for intelligence and ability. They had
been my friends. I had been in their homes and knew their wives and children
whose faces I could remember. Very important to.an ex-Communist is the
question of other Communists breaking with the Communist Party. DBreaking
with the Communist Party is not an easy matter. It takes strength of purpose,
and it takes, above all, time for reversing the pattern of a lifetime and the con-
sequences may be dire. Time is the essence of such a preak, and I desired to
give these people an opportunity to make their own break, damaged as little as
possible by me.
Mr. Stripling then asked a question:

Have you had access to, or have you received any documents from the State
Department since 10887 .

Mr. CEaMBERS. No.

Mr, SrripLiNg. Have you talked with anyone who had State Department
documents in hig possession that you were aware of since 193872

Mr. CHAMBERS No one, except the man—

and I delete the name—
who had scereted the documents I gave him.

Mr. Raxxin. Was that testimony under oath?

Mr. Muxsor. That is under oath; yes, sir.

Mr. Nixow. Isay in this connection, Mr. Chairman, that there are, of
course, additional sections of testimony on that point. Tt is one of
the reasons why Mr. Chambers must be brought before the committee
and be allowed to elaborate on that very important issue, although it
ic a collateral issue, as T have indicated. But I think a purpose has
been served by bringing before the committee at this time (1) the
reason that Mr. Chambers gave to the committee for failing to turn
over the information; and (2) the fact that this information had been
secreted since 1938, and had not been divulged since that time to any
foreign power.

T also wish to comment upon that particular bit of testimony by
Mr. Chambers and upon Mr. Tevine’s testimony to this effect: The
indication is at the present time that Mr. Chambers will certainly be
indicted for perjury. The indications are also that Mr. Chambers
will be indicted for perjury probably before any of the other people
involved in this particular conspiracy are indicted.

I wish to point out to the Department of Justice to proceed along
that line, and I am making public this stagement to iﬁht, in the event
this occurs, that they will thereby hav RRES
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only opportunity to obtain an indictment of the other individuals in-
volved, because the star witness against the other individuals will have
been an indicted and convicted perjurer.

T should also like to state in that connection that as Mr. Levine so
well pointed out tonight, the only way, because of the strict organiza-
tion of the Communist conspiracy in this country and other countries,
that you can bring any Communist conspiracy to light, is through the
testimony of a confessed Cormunist, and the way to give the greatest
encouragement to the Communist conspiracy in this country is to stop
this particular investigation by simply indicting the man who turned
over the information to the committee and made it available to the
country. T hold no brief for Mr. Chambers. I think Mr. Chambers
should have told the entire story to the committee. I wish that he
had done so. But those facts are gone.

We are faced with the hard fact now that is far more important
than that, that the damage has been done, that the documents are here,
that they were turned over, and that the people who turned them over
are still at large.

Mr. Chairman, T am sorry to have taken the time of the committee.

Mr. Levine. Mr. Chairman.

Mr. Muxpr. Mr, Levine.

Mr. Levine. Allow me to say a few words.

As a former foreign correspondent and a student of foreign affairs,
T think there is one aspect of the matter which should be stressed in
connection with the statement of Representative Nixon, namely, the
indictment of Chambers in the cold war being waged today will negate
and nullify most of the moncy and propaganda which the Voice of
‘America is spending abroad in defense of this country.

Outside of the United States, the proposed shocking indietment of
Mr. Chambers will mean that we punish the people who help us in
the fight against communism and we reward the people who are serv-
in% as Stalin’s agents in our midst today. .

can imagine nothing more calamitous as a pre-Pearl Harbor
move for the third world war, than this particular strategy in some-
body’s immature mind, if that be the case.

Mr. Muxpr. Mr. Hébert. ,

Mr. Héperr. Mr. Levine, I just have a few clarifying questions I
would like to ask, just to make the record clear. I understood you to
say that Mr. Chambers was in touch with approximately 10 percent
of the Communist apparatus, and that that was a liberal estimate. 1
think you meant to say a conservative estimate?

Mr. Levine. A conservative estimate; T am sorry.

_Mr. Hiserr, I didn’t want the record to stand that you said .
liberal estimate. ’

Now, there is one other matter which I think should be directed to
the attention of the committee that I think is most important, and
which seems to have escaped or gotten lost in the general confusion,
and that is, as I understand it, these documents we are discussing, the
documents which the committec has the physical possession of. hose
doc&mfnts were never turned over to the enemy. I think I am correct.
on that.

Mr. Ravsin. We don’t know.

-01034R866200156007-7
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Mr. Héserr., T know, but we know they were microfilmed. In other
words, these are the documents after Chambers decided to break with
the Communists. Now, he was a Communist functionary for some 2
years, according to his own admission, in Washington, so the direction
of the committee at this time should be drawn to the fact that we are
in possession of some two or three hundred documents or: papers which
are merely the tag end that never reached Russian hands.

Mr. Muspr. Wehope.

Mr. Jfnurr. We hope, but let us give them a brealk and the benefit of
the doubt and say that these two or three hundred documents never
renched the hands of the Russians. Yet, can we conceive how many
more hundreds, or possibly thousands of documents reached the Rus-
sians through the hands of Chambers as a Communist functionary?
We to this day don’t know who the individual or individuals were in
the Department of State who had access to those files, who gave them

to Chambers who was merely the messenger boy carrying them from
%m traitor in the State Department to the enemy in the Kremlin in
ussia.

T think that is one thing we have to kecp in our minds, and just
wonder how expansive and how far-fetched this whole proposition is,
and direct attention also to the fact that this committee is not the De-
partment of Justice, nor a detective agency. We are not charged with
the responsibility of apprehending the criminal. We are charged with
the responsibility of bringing to the attention of the proper authorities
the fact that a crime has been committed. Then it becomes incumbent
upon and the responsibility of the proper agency of the Government
to apprehend that criminal when they know a crime has been com-
mittcg and to prosecute him to the fullest extent of the law.

1n that connection, let me say this: The committee needs no defense
ofitself. The committee’s work stands for itself, Mr. Chairman. The
fact, and the cold fact still remains that if it had not been for the ac-
tivity of this committee with its errors of omission and commission
which we all commit—Dbut never an error of the heart or error of intent
or purpose—if it had not been for the activities of this committee over
a period of years, this country would not have been alerted to the
danger of communism, nor would it have realized the infiltration of
communism in this Government.

Fipally, the fact still remains that if the committee had not given
attention to Mr. Chambers and if Mr. Chambers had not appeared
betore this committee and given the limited or the conservative amount
of testimony which he originally gave, had not named one Alger Hiss,
Miss would not have sued Chambers for libel, and if ITiss had not
cued Chambers for libel, the documentary evidence would not be beforoe
the public today.

Tt all turns back to the fact that this committee insisted upon and
gave attention to the fact, and now it is in the hands of the proper
agents of this Government to prosecute to the fullest extent of the law,
or clse acknowledge their guﬁt and their dereliction.

Mr. Raxxmy. Mr. Hébert, may T correct you on one thing? We did
not get the originals of these documents. The originals probably
went into the hands of the Russian agents. We merely got the micro-
film of them that were taken at the time.

Mr. ITfsexr. Oh, Mr, Chairman, the orj bﬁéﬁ&ﬁgﬁﬁggﬁagg?oow,l 2/23 -

They are checking the State Department files now
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copies. We got the microfilm. But the copics that were stolen were
turned over to Russian agents.

Mr. Hfoerr. But the mechanics of this, which I understand are
well known already, that this traitor or traitors in the Department
of State—how many there are, or whichever level they are—took from
the files of the State Department these important documents——

Mr. Rankin. And had them copied.

Mr, Hirerr. Brought them to Chambers, who in turn had a Com-
munist photographer photograph or microfilm these documents. Then
the microfilm was given to the Russian agent to be dispatched to the
Kremlin, and the documents themselves were returned to the State
Department files.

Mr. Raxxry. That is not my understanding. My understanding is
that they made these copies and turned the copics over to Mr, Cham-

. bers. Mr. Chambers had those copies microfilmed and the copies them-
solves were turned over to somebody else.

Mr, Muxpr. T will ask the chief investigator to correct me if I am
wrong, but I think Mr. Hébert Tias deseribed the mechanics of this

. operation exactly correct. The one thing that we do not know, of
course, is whether the Communist photographer made an extra print
to send with somebody direct. )

Mr. Hitzerr, We don’t know that.

Mr. Muspr. We do not know that, but we lnow that the original
Jocuments were returned by this traitor, this smuggler, this thief,
baclk to the State Department the next morning as he came back for a
new bateh of supplies. I think Mr. Hébert has described the device
correctly.

Mr. Nixon. Mr. Chairman, Mr, Chambers so testified on Monday
evening.

Mr. StrrpLine. Yes. The whole operation, Mr. Chairman, is a mat-
ter of record before the committee. All the details of how these docu-
ments were obtained, and according to the testimony of Mr. Chambers
who he obtained them from, is a matter of vecord before the commit-
tee. The confirmation of certain material facts is what we are trying
to determine now.

Mr. Iénerr. And don’t let us lose sight of the fact, and again to
reiterate, that the main culprit, the main offender against the Ameri-
can people is not the messenger boy Chambers, but the trigger man
in the State Department.

Mr. McDowerr. My, Hébert, may I tell you that it was testified
under oath last Monday night that the details of how these things were

o removed from the Department of State, where they were taken to,
in what fashion they were taken, how they were photographed, how
they got back the next day, is all in the record.

M. Mouxpr. And that is in entive conformity with what My, Tébert

- just said?

Mr. McDowsLL. Exactly so.

Mr, Stripnixg, The possihilities which Mr. Rankin raised, how-
ever, are still open, Mr. Mundt.

Mr. Muxpr. The State Department is now checking that.

My, Stripring. Some were microfilmed and sent as microfilm. Some
were copied and sent as copies, but it is still possible that extra copics

CIA-RDP83-01034R000200 455007 coples or prints of microfilm were made.
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Mr. Muwxor. That is correct.

Mr. Raxerv. And it was testified that the man who was takin,
these documents from the files had his wife to co them, and he tooﬁ
the originals back and turned the copies over to Mr. Chambers. Mr.
Chambers had those copies microfilmed, but the copies have never
been turned over to this committee.

In my opinion they were turned over to the Russian agents.

Mr. Muxpr. Mr. Ilébert, any more questions?

Mr. McDowerr. It should be remembered, Mr. Chairman, that Miss
Bentley testified on various occasions that she sometimes took her
material to New York in her lady’s bag, and sometimes in her shoppin,
bag, and sometimes it was quite a bundle. So all sorts of materia
went out.

Mr, Muxpr, Mr. Vail is next, but T want to add one thought to
what M. FHébert has pointed out, that this committee has one addi-
tional function which I am sure he would have expressed, except that
he was dealing with another point. In addition to the functions which
we have, we also have the responsibility of determining what new
legislation is necessary to make these espionage rings stop functioning,
if they are still functioning, or to prevent them from starting all over
again. This committee expects to recommend legislation to that end.

Mr. Vail.

Mr, Varn. In your opinion, Mr. Tevine, are there other potential
informers whose services might at some future date become available
to this committee, or some other governmental agency ?

Mr. LeviNe. Yes. Inmy opinion, out of the 80,000 members, known
and seoret of the Communist Party of the United States, about 1
percent are operators for the Soviet secret service. That is roughly
about 800. I should say that it would take an almost superhuman
and concentrated effort to unearth most of the cells and fo disclose
most of the operations. . .

Mr. VaiL. Do you believe that that element is watching the opera-
tion of the grand jury investigation closely in New York at this:
time?

Mr. Luvine. Not only in New York—right here in Washington,
too.

Mr. RaxkiN. What was that question, Mr. Vail? . .

Mr. Vam. I inquired as to whether or not that element 18 watching
carefully the progress of the grand jury investigation in New York.

Mr. Munpr. And you heard the answer ¢

Mr. RaNkIN. Yes.

Mr. Muxor. Go ahead, sir.

Mr. LeviNe, Yes, sir. o

Mr. Vam. In the event of the indictment, subsequent conyiction
and imprisonment of Chambers, what effect, in your opinion will that
have on the possibility of obtaining information from such sources,
at any fature date? .

Mr., Luvine I think it will make espionage safe. It will be a
postwar bonus to Stalin which he never expected, and which he will
greatly appreciate. I think it will speed up the process of putrefying
this country from within, which Sta in is tremendously interested in.

I you will recall, sir, he told General Krivitsky in 1937 in a mid-
night session in the Kremlin, describing France, with a shrug of the
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he knew how many people he had within the government and within
i?{dugltay and the national organism of France, better even than Krivit-
By Gld.

‘Well, when a despot like Stalin can command such people as we have
discovered, good, native Americans of the best families—and Cana-
dians, go back to the record of the Canadian Royal Commission—of
the best education, and if he can command them not by the dozen,
and not by the score, but by the hundreds in key positions, maybe
tomorrow, if we proceed with such indictments he Wiﬁosay of America,
“\Ve},l, just another putrid corpse ready to fall at the first blow of the
war.

Mr. Varw. At this time I would like to introduce into the record
of this hearing a transcript of the testimony in the hearing held in
New York last Monday night.

A question by Mr. Stripling to Mr. Chambers [reading]:

When did you leave these documents with Levine?

Mr. CHAMBERS.

Mr. STrreLING. Mr. Vail, to malke the record straight, that is not
+this Mr. Levine that is reing referred to.

Mr. McDowsLL., It was Mr. Nathan Levine.

Mr. Varn (reading) :

As T have already said, I left the documents with him some time in 1938, pre-
sumably shortly after I broke with the Communist Party.

Mr. STRIPLING. What did you tell him about them?

My, CuaMEERS. I asked him to hide them for me and not to tell anyone where
T hid them, but if anything should happen to me, meaning, if T should be killed,
to turn them over to my wife, or to make them public in some way.

That is all.

Mr. Muxpr. Is that all, Mr. Vail?

Mr. Varn, Yes, sir.

Mr. StrirLina. I do not have the record before me, but I believe
the name is Levin, L-e-v-i-n.

Mr. Vair. In the record it is Lr-e-v-i-n-e.

Mr, Munpr, That can be checked and corrected.

Mr. StripLing. We have the full name.

Mr. McDowern. Well, there is no connection between the two men;
that has been thoroughly established.

Mr. Munpr. Any similarity between the names is just a coincidence.

Mr. McDowzrt. It happened in Brooklyn.

Mr. Muxpr. Mr. Levine, before you conclude, T would like to an-
nounce that we would like to meet with you briefly in the committee
room in executive session. You have been very helpful and very
stimulating.

One thing that strikes me, as we concludo this hearing, is the fact
that the Department of Justice has had access to this information
for 10 years, as has been brought out by committec member after com-
mittee member. Not until this committee of Congress disclosed the
documentary evidence has any activity been taken in the direction of
ascertaining and punishing the evildoers.

T would like to add as one who has listened somewhat monotonously
to the repetition of a phrase rather recently, that this is a “do-nothing”
Congress, that from the standpoint of punishing and disclosing esplo-

_oﬁig&q(&gﬁ(gi%%};?_\%e cortainly have had a “do-nothing” admin-
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Board.
Mr. Waprerer. In 1930 I was employed by the Federal Farm
In 1932 I was transferred to the Department of Agmcul?ure. In
19386 I was transferred to the State Department. In 1943 T wag tfr\an‘?
ferred to FEA. In 1944 T was transferred to the Department of gn(i
culture. In 1946 I resigned from tlﬁeADepartment of Agriculture an
as appointed to a position in UNRRA.
WKthzi the termin;lxtion of the work in UNRR_At, I was employed for
time by the Italian Government as an economist. e
! ll\f[r;‘e RyUSSELL. Would you furnish the committee with a résumé of
educational background? . .
yoi\l/fr. Waptnerr. I was educated mainly in Europe. I went tf) ,th(i
College of Oxtord; I went to the London Schoo’l of Economics ]ctr}c
on returning to the United States, I had 1 year’s graduate work in
Tniversity of Chicago.
thi/ltr.nlli{c'ssm?;. While s?ou were empl_oy%d by the State Department,
i at divisions were you an economist
ml&?..lW/iDmmH. I wazs in the Division of Trade Agrecments' from
1936, until the war in Europe broke out. Then I was employed in
the offico of one of the special assistants to the Secretary of State.
In 1943, I was sent abroad on a State Department mission to Italy.
Mr. RusserL. Who were your immediate superiors while you were
loyed in the State Department? L
eni"\l{)[r(?y\VADLmGH. Henry Grady in the Trade Agreements D1v1smﬁx,
then Harry Hawkinsa then Leo Pasv%s]qé, special assistant to the
f State, and in Ttaly, Henry Grady. .
Seﬁ;taRT%s%ELL. Who were ch’Under Secrotaries or Assistant Secre-
taries of the Department of State in the various divisions in which
mployed ? . .
yo&ge%e{zmgm; Mr. Sayre was Assistant Secretary in charge of
the Trade Agreements Division v]vhen I first was employed there. Mr.
son later took Mr. Sayre’s place. .
Ac%%%igg Ia \gf;rkgd with) Mr. Pﬁgvolsky tlixelg, was no Assistant Secre-
in charge of the office in which I worked. )
tai\}ix}.nﬁnssgml. While you were employed by the United States\ Gov-
ernment, did you ever become acquainted with one Whittaker Cham-
? ) .
beﬁ{x Wavrerea. I refuse to answer t]glat question on the ground that
answer might incriminate or degrade me. . .
thiirtlf.lslggés?rjﬁ Have you read thebnewspapers stories regarding cer-
tain testimony which Whittaker Chambers gave before this committee
at various times?
rLtltﬁ?%j&nﬁmem I read the newspapers and I naturally have seen
£ those stories. ) . ) .
SOIl\nd(;'AORUSSELL. As a result of the testimony which Whittaker Cham-
bers gave before this committee, and the subsequent printing in tho
newspapers, did you acquire any animosity against Mr. Chambers?
Mr, Waprrzain. I refuse to answer that question on the ground that
answer might incriminate me.
thiﬂrfsﬁ‘;}ssm: Mr. Wadleigh, I show you a photograph and ask you
if you can identify the likeness which appears thereon.
Lr. Waprzied. I refuse to answer that question on the ground that
it might incriminate me. )
i g?ffhxﬁé‘;;u Mr. Chairman, I would like for the record to show
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Mr. Wadleigh, while you were employed by the Department of
State, or by the United States Government, did you become acquainted
with one Alger Hiss?

Mr. Wabrererr. T refuse to answer that question on the ground that
it might ineriminate me—that the answer might incriminate me.

Mr. Rousseu, Mr. Wadleigh, while you were employed by the De-
partment of State, did you have access to restricted information ¢

Mr. Wabnretcit. Some kinds only.

Mr. Muxor. Did you say “some kinds” or “sometimes”

Mr. Wapisiau. Some kinds. There are many different kinds of
restricted information.

Mr., Russern, Mr. Wadleigh, I show you a document which has
been identified by the State Department as being a rostricted docu-
ment, or a top-secret document, which is dated J anuary 8, 1938, and
whiech is signed by Harry C. Iawkins, and ask you if you have ever
seen this document.

Mr. WabLmren. T refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. Russern, The Mr. Fawkins who signed that document was one
of your superiors in the State Department, was he not?

Mr. Wabrererr. That is a matter of public record.

Mr. Russurn, Mr. Wadleigh, while you were employed by the De-
partment of State, did you ever furnish restricted documents or re-
stricted confidential information to any individual, either within the
State? Department or who was not employed by the State Depart-
ment

Mr. Wapreren. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. RusseLe. While you were employed by the State Department,
did any individual ever identify himself to you as a Soviet agent,
or an agent of the Soviet Government?

Mr. Wanreterr. T refuse to answor that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Ir. Russerr. Did you ever turn over to any unauthorized person
while you were employed by the State Department any restricted

information whatsoover? ’

r. Waprutom, T refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. Muxpr. The Chair would like to ask the witness a question at
that point.

Do you realize, Mr. Wadleigh, that you are in a position to answer
the questions asked you in the negative, that your answer might tend
to refute the charges made against you?

o Mr. Waprerer. T beg your pardon, I didn’t understand that ques-
iom.

Mr, Muwor. Do you realize that you are in a position to answer
under oath in the negative the questions asked you, that your reply
might tend to refute the charges made against you, instead of to
incriminate yon?

Mr. Wabeeren. Tt might.

Mr. Muxpr. You realize that?

Very well, proceed, Mr. Russell.

that this is a photograph of Whittaker CAppboved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007-7
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Mr. RusseLr. While you wer 1
did yon oo you were employed by the State Department,
talﬁr % ovar by over any documents of a restricted nature to Whit-
r. Wabrrrerr. I refuse to ver st
th% Iimsﬁ,m. might ineriminate Frtl?es.wm that question on the ground that
r. Russenr, While you were emplo y
. } g yed by the State Depart
le-dl 127(%1;0?};10; inlréti)ver any dOﬁumcnts to Alger H‘Tlss, eithell? gfﬁﬁ:ﬁ;’
direct vhother personally, or through any ot} ¥ A
Mr. Wantzom. I refuse W ostion on tho bemnd]
SIGII. se to answ g :
thifmnsger et inesirage to ans er that question on the ground that
r. Russenn. ITave you ever indivi
naﬁe “‘(‘}]m"]” L. ave yo nﬂ(;;zlglz Inown an individual who used the
r. Wabnreran. I refuse to s y sti

thiqanswet- A ;E(iwel that question on the ground that

M; . RWUi?:iI;‘I-I'-G(I]I-)Olyou fknowt George Crosley, or anyone by that name

. cicar. 1 refuse to answe i round

th%i; t-hﬁ answer might incriminate mc.r .that estion on the ground
Mr. Ravxin. The answer could not incriminat

gull\llty of a crime, could it, Mr. Wadleigh? minate you unless you are
’\/g IV%VAPLETGII. I am not an expert in the law, sir.

o c.rinzlxéusm. I am, and I will say to you that unless you are guilty
o your answer to those questions could not incriminate v
MI. RUNDT. Mﬁ Russell. He o

r. Russerr. Mr. Wadlei >
ompoty r. Wadleigh, you have consulted an attorney, have
Mr. Waprererr. T have
reﬁ'esented . consulted an attorney, but I am not now
Mr. %EISSELL. DoT you desire counsel ¢
r. Waprpierr. T would have preferred to com i
: : ave e ’ e here wit

Mr. Munpr. Why couldn’t you bring counsel with v ”?th counsel.
r. Wabreieir, In Itati vith, "this.

s by WanLEIGL, n consultation with; my attorney this morning it
(M : 1; ually agreed that he would no longer represent me °
by T, lyUND’l‘. What was the name of that attorney? ‘

Ir. Waprntair, Herman Greenberg. .
Mr. Muwor. Of what fiirm ?
Mr, WapLurerr. Greenberg——
11:/.4[& %USSELL. Forer and Rein.
r. Waprmteir. Forer and Rein, that is ¢
VADLIL ¢ Rein, 8 correct.
aL]t\ﬁs g:\tjirll(f\,‘ND’l.}ITI"le Chair has a question of our committee counsel
o Gmcnbaccf Fb?c J}{:ilgrgsnberg, or Mﬁ, nflember of his firm, the firm
( 2, , and Rein, appeared before a ¢ i revi

to testify or support the tostim’oxlnlf ofa Witnc;se 7 comimittes previously

Mr. Russerr. They have. i '
11&1 %IUNUP. Who?

_Mr. Russern. Gerhart Eisler and numerous subjects w

tw\lied 1nilIurmg t}}lghcourse of the Bentley heariﬁgiél biects who were men-
Mr. Muxpr, The same firm has re ¢ i

one consulted by Mr. Wadlorahy represented those witnesses as the
%de_r. ll\{IUssrcLL.PThat is true.

r. MunpT. Proceed with your questionin
3 o ning.
Mr, RanxiN. Now, Mr. Chairman, I think the record ought to show

at this point that those witnesses you referiaghspovhel ForeReteals®2005/12/23 : CIA-RDP83
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Go ahead, Mr. Russell.
Mr. Russern. Mr. Wadleigh, are you now, or have you ever been,
o member of the Communist Party of the United States?

Mr. Wapreren. No, sir. .

Mr. Russprr. Have you ever filed application to become a member
of the Communist Party of the United States?

Mr. Waprrrer. No, sir.

Mr. Russzin. Have you ever
of any other country?

Mr. Waprrraa. No, sir.

Mr. Russerp, Did you ever file application to become a member of
the Communist Party of any other country?

Mr. Waprzren. No, sir. .

Mr. Russnin, Mr. Wadleigh, have you ever acted as an informant
for any agencies of the Federal Government ?

Mr. Wapteran. I have been interrogated by the IBL

Mr. Russors, Did you cooperate with that organizatlon?

Mr. Waptzien. I tried to, to the best of my ability. .

Mr. Russern. Mr. Wadleigh, a serious charge has been made against
you, and I ask at this time that Mr. Wadleigh be made acquainted
With the nature of that charge.

Mr. Muxpr., The Chair will ask Mr. Nixon to read into the record
at this time the charges which have been made against Mr. Wadleigh
on sworn testimony before our committee.

Mr. Nixox. I shall read from the record of a meeting of a sub-
committee of this committee, which heard Mr. Chambers on Monday
of this weelk in New York City, consisting of Mr. McDowell as chair-
man and myself as a member. The question was by Mr. Nixon
[reading] :

Mr. Chambers, I hand you herewith photographi
from the miecrofllm which you submitted to the
subpena the committee served upon you.

Mr. CHAMBERS. Yes, sir.
and then in parentheses:

(Mr. Chambers examined the document.)

The documents you are now examining are all documents from the State
Department, they bear the stamp “State Department, Assistant Secretary of
State.”

Mr. Cmampers. Yes. T should think from the mnature of these documents
which I have examined they were turned over to me by Alger Hiss, and I should
make the point right here, perhaps, that the same procedure that I have de-
seribed above in the case of other photographers was also followed by Alger Hiss,
in addition to the typed documents. There was, however, another active source
in the State Department, Mr. Jullan Wadleigh, who was in the Trade Agreements
Division of the State Department and it is possible some of these documents were
from him.

Mr, Nixow. Was this a source of contact?

Mr, CHAMBERS. YCS.

Additional testimony in regard to Mr. Wadleigh:

Mr. Strrerane. In addition to the individuals T have named, what individuals
in the Government did turn over documents to you?
Mr. CmaMnErs, Jullan Wadleigh.

and further on in the testimony :

'01Qﬁkﬁ5586%58’616$30“ spoke to Adolph Berle. did you mention Julian

Mr. Crampers, Yes.

been a member of the Communist Party

¢ copies of (ocuments made
committee in response to a
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Now, Mr. Wadleigh, as you can of coursb@pravideride Relemse2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007

which Mr. Chambers has given involves quite serious charges. The
document which Mr. Russell showed to you and requested you to
identify was one of the documents which was found to be on micro-
film which Mr. Chambers had in his possession. The microfilm was
an original copy of the documents which were taken from State De-
partment files in an unauthorized manner, and turned over to Mr.
Chambers.

Now, in view of that, and in view of your apparent desire to co-
operate with the investigative agencies of the Government in unravel-
ing this case, I wonder if you would now again look at the document
which Mr. Russell presented to you [handing document to the witness].

Mr. Waprererr. I look at this document again at the committee’s
request. I am not prepared to change my testimony. I might sug-
gest, however, that you inquire of the State Department as to whether
this particular document was shown to me. I don’t know whether
they will be able to answer that question or not, but you might care
to ask them, whether I had aceess to this document.

Mr. Muxpr. You said you are now prepared to change your testi-
mony, but you didn’t indicate what the change was going to be.

Mr. Waprrrcu. Noj T didn’t.

Mr. Munor. Did you say you are not prepared to change it ?

Mr. Waprzrair. T am not prepared to change it.

Mr. Mounor. I am sorry; I misunderstood you, sir.

Mr. WapLerom. I am not prepared to change it.

Mr. Munor. All right; you are not prepared to change your
testimony.

Mr. Russenr. Mr. Wadleigh, the remaining portion of the document
to which the first document refers is 16 pages long.

Mr. Waprrreir. Is that so?

Mr. Russern. I wonder whether you could glance through this and
tell whether or not you had ever seen such a document.

Mr. Waprrtan. If the committee insists T will glance through the
remaining 16 pages, but I do so only at the committee’s insistence.
Is this the same document ?

Mr., Russerr. This document pertains to that document as well.

Mr. Waptrzarn. It is a different document?

Mr. Russerrn. That is right.

(Witness examines document. )

Mr. Russerr. Would you state whether or not you have ever scen that
document in State Department files or elsewhere?

Mr. Wapreien. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might ineriminate me.

Mr. Nixon. Mr. Wadleigl, will you state for the record that you
did not turn over that document, or any other document to Mr.
Chambers?

Mr. Waprrrem. I refuse to answer that question on the ground
that the answer might incriminate me.

Mr. Russerr. Mr. Wadleigh, you studied in Germany, did yon not?

Mr. Waptererm. I studied in Germany in 1929.

Mzr. Russert. Do you speak German ¢
. Mr. Waprrien. That was 3 years, 8 or 4 years before the Nazis came
into power.
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Mr. Wabprerce, My German is not very good.

Mr. Russerr, Can you write it?

Mr. Waprerea, Not good German.

Mr. Russert. Did you ever write any documents in German or have
them written in the German language while you were employed in the
State Department ?

Mr. Waprerea. T refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. Russeri. Did you ever translate any documents into the Ger-
man language while employed in the State Department ?

Mr. Waprrreir, Translating wasnot part of my duties.

Mr. Muxpr. You have not answered the question. The Chair wants
the question either answered specifically or evaded specifically.

Mr. WapreeH. I have no recollection of having translated any
documents into German. In fact, my German is not good enough.

Mr. Muxpr. Thank you.

Mr. Nixon. Mr. Wadleigh, did you indicate that Mr. ITawkins was
your Chief in the Trade Agreements Division ?

Mr. Wabrrrer, I don’t remember whether I indicated that, but it
is a matter of public record that he was.

Mr. Nixon. Your answer is that he was?

Mr. Waprerem. That is correct.

Mr. Nixon. Do you know Mr. Hawkins?

Mr. WabreicH. Yes, sir.

Mr. Nixon. In other words, you are not refusing to answer the ques-
tion as to whether you know Mr. Hawkins on the ground that it would
ineriminate you?

Mr. WapLergrr, Mr. Hawkinsg was my immediate superior for sev-
eral years.

Mr. Nixon. Mr. Hiss was in the State Department at the same time
you were, was he not,? .

Mr, Wapreres. I believe that is a matter of public record when Mr.
Hiss was in the State Department, I am prepared to answer the ques-
tions as to when I was in the State Department, and who were my
superiors. .

Mr. Nixon. But in the case of Mr. Iiss, you say you refuse to
answer on the ground that it would incriminate you?

Mr. Wapretar. Yes, sir.

Mr. Nixow. Mr. Wadleigh, there is a rather seriouns implication in-
volved in your answers which I think you should be apprised of be-
fore you give additional answers of this type, and that is this: The
answer, “I must refuse to answer on the ground that I would incrimi-
nate myself,” you were instructed before we went into public session,
can only be given, and a constitutional privilege used, where a crime
would be involved in the event that the answer were given either in
the negative, in the aflirmative, or otherwise.

Now, in this case, the crime that is charged, or the offense which
has been charged by Mr. Chambers, as of course is indicative from
this testimony to us, was that you, in 1938 and 1937 turned over to
him at the time that he was a Soviet espionage agent, confidential
Government information.

should like to point out that that alleged offense, if committed then,

I
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statute of limitations, and if you were to go on the stand and admit to
that, that you did turn over that information, you could not possibly
incriminate yourself.

Now, by your refusing to answer the questions as to whether you
know Mr. Chambers and whether you turned over the documents on
the ground of self-incrimination, the only implication which can be
drawn from your answer is that this alleged course of conduct con-
tinued after 1938, and through 1939, because only in that case could
you be guiilty of self-incrimination.

I now ask you, in the light of this analysis, and this is not a legal
analysis, I might say, it is something which any layman can under-
stand—in the light of this analysis, ‘did you, in 1989, turn over any
confidential information to an unauthorized person ?

Mr. Waprrrort, In answer to that question, I would like to point
out that in consultation with attorneys whom I hurriedly consulted
when I received a subpena to appear befors the grand jury, I was in-
formed that this matter of the statute of limitations is not ironclad;
that there may be loopholes, and they did not have time to investigate
it, but they felt that it could not be relied upon.

Mr. Nixon. The loophole they were referring to, Mr. Wadleigh, was
the one that T just gave to you, and that is that the conspiracy——

Mr. Waprrieir. No, sir; it is not. i

Mr. Nixon. Just a moment; that is, that the conspiracy continued
beyond 1988. Now, if the conspiracy did not continue beyond 1938,
1 .t&mk in all fairness to yourself you should so indicate to the com-
mittee.

] %\/Ir. Wabrereat. It was not my understanding that that was the loop-
hole.

Mr. Nixon. Well, can we gather, then, from your testimony here
today that there is a possibility, as far as you were concerned, you had
no part in such a conspiracy after 1938%

Mr. Wapreren. If I were to answer that question in the affirmative,
I would be implying that I did take part in a conspiracy prior to 1038,
1 am making no such admission. ’
lgé\g, Nixon. Well, did you take part in such a conspiracy prior to

Mr. Waprrren. T refuse to answer that question on the ground that
th%imni\lver might incriminate me. °

r. Munpr. Just what kind of admission do you think that is soing
to be considered by the American public? 7 s Roms

Mr. Waprzterr. T will not specugte on what interpretations, false or
ofherlmse, might be placed upon my statements. I let the statements
stand.

Mr. Muxor. Very well.

Mr. Nixox. Mr. Russell, would you kindly show the witness this
document |iha.nding document to the witness]?

Mr. Wadleigh, if you will examine that document which is hand-
written, would you indicate to the committee whether or not that is
in your handwriting

Mr. WabLEIGI. ﬁay T ask first, what is the date of that document

Mr, Rankrn. That has nothing to do with it.

Mr, Muwpr. Answer the question first, then you may ask »1ditional
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Mr. Wanrereu. I don’t recognize it as my handwriting, but it is
about the size of my handwriting, but T don’t think that——

Mr. Nixon. Mr. K’Vitness’ o

Mr. Wabrerorr. It doesn’t look to me like my handwriting. .

Mr, Nmxon. Mr, Wadleigh, it would be of assistance to the commit-
tee if you would at this time possibly give us a handwriting specimen,
Obviously we can get one from some other source.

Mr., Wabreieir. You certainly can.

Mr. Nixon. Would you kindly do that? That would be the best
evidence in this case, since you are not sure whether it is or is not.

Mr. WabLeroir. I would like to have an opportunity, if 1 may, to
examine that at some time when it would be casier for me. i

Mr. Nixon. You certainly may have. We are simply attempting
to get at the bottom of this,

r. Rawkin. If he is going to como here and refuse to answer ques-
tions, the committee owes him no obligation to help him find storm
cellars.

Mr. Munpr. Mr, Rankin, just a moment.

Mr. WabLerarr. Well, in view of the fact that T am uncertain—let
me climinate those words. I take that back.

Myr. Munpr. Each membar of the committee speaks for himself,
and none speaks for the majority. No decisions have been made, so
you may proceed to answer.

Mr. Wabrerair, Yes. I would like, if I may, to take back every-
thing I said about that document, and simply say that I refuse to
answer the question on the ground that the answer might incriminate
me. But I will be glad to supply the committee with a specimen of
my handwriting. ]

Mr., Muxpr. You will give the committee a specimen of your
handwriting ?

Mr. WapLrrerr. Yes, sir.

Mr. Muspr. You may proceed with that.

Mr. Nrxow. If you will give us five signatures, Mr. Wadleigh, it will
assist us.

Mr. Waprrierr. Then this specimen is not what you wish?

Ap, Nussein, No. '

Mr. Waprercar. Mr. Chairman, may I make a statement on this
document ?

My, Muxpr. May I ask, have you finished writing?

Mr. Wapreteir. Well, T would like to make this statement: That
since T have been led to depart from my previons intention, on advice
of counsel, of refusing to answer questions of this nature, I wish now
to say that I have not seen that document. I have never seen it and
I did not write it. It was not my intention to give any such answers

but since I have been led to discuss the document I will make an
exception in this one case,

Mr. Munpr. May the Chair say that in all events you have supplied
a specimen of your handwriting and a handwriting expert. can deter-
mine that very definitely, so they will be able to support your position
in that, if it is correct.

Mr. Wapreiar. That T believe to be so.

Mr. Munor. As the Chair asked, has he supplied the handwriting

questions, Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-0X634000200150007-7
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nate your employment with the Govern-

Mr. Russern. No. I wanted to makERRREMEY For Beleassa0Q5/12/23 : CIA-RDP?&}&}%{%@%@?§?Q@E§Z request of the Government?

which he says he did not write.

Mz, Muxpr. I see. Very well.

Mr, Russerr. You are not referring to the previous documents
which we showed you?

Mr. Waprereir. Noj; I was not referring to those documents.

. Mr. Munpr. You are referring to the document, as the Chair takes
it, which you have just written in your own handwriting after having
the contents dictated by Mr. Russell, our counsel, is that correct?

Mr. Waptzren. Ihaven'’t finished this. Do you want me to finish it?
b %\51 Muw~or. All right, finish it up and then sign your name at the

ottom.

_ Mr. Waprrprem. Might T give it to the committee after the hearing
is terminated? It isa little difficult. °

Mr. Muxpr. We would like to have you finish it now and have the
matter disposed of.

Mr. Wapterezr. You want to have me finish it now?

Mr. Mou~pr. Yes; go right ahead.

Mr. Waprrran. Yes; o 1T right.

My, Munor. Will you put five-signatures of your name on there?

Mr. Waprerai, Yes, sir.

Mr. Monpr. All right, Mr. Russell, you may proceed with your
questions. Have you further questions? ’

Mr. Russzor. One further question.

Mr. Mu~pr. Proceed.

Mr, Russern. Have you ever been a member of an organized group
whose purpose was to furnish information to a foreign power?

Mr, Wapreiei. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me. =

Mr. Russern. That is all the questions I have, Mr. Chairman.

Mr. Munor. Mr. Wadleigh, the Chair would like to refer for a
moment to the statement you made earlier that in consultation this
morning with Mr. Greenberg it was mutually agreed that he would
not represent you at these hearings. I think I have quoted you
correctly, have I not?

Mr. Waprererr. That is correct.

Mr. Muwpr. T would like to ask you whether youn were contacted
by any third party, any third party at all, suggesting to you that
you terminate your connections with Mr. Greenberg in connection
with this case?

Mr. Wabrererr. Nobody made any such suggestion to me.

Mr. Munor. Wasg the termination of your consultation with Mr.
Greenberg as a result of your suggestion or his?

Mr. Waprmerr That is a matter which developed in discussions
between counsel and client, sir.

Mr, Mu~pr. You do not care to inform the committec?

Mr. Waprerenr. I understand that it is my right not to divulge
what took place in such consultations. ’ it

Mr. Muxor, You do not have to, T am simply asking you whether
you cared to give that information to the committee, or not. You are
not required to do so.

Mr. Wapreies. I would prefer not to do so without consulting Mr.
Greenberg first. °

Mr. Wapreeer. You mean the United States Government ?

Mr. Muw~pr. That is correct. ) i

Mr. Waprezer. At my request, I would like to am%)hfy that.

Mr. Munpr. I think you testified earlier that you also terminated
your employment with the Italian Government on December 7, of
this week and that that was at your request?

Mr. WabpLercH. At my request.

Mr. Munpr. Did you want to amplify your statement ? o

Mr. Wabreiemn. 1 just wanted to say that my reason for terminating
my employment with the United States Government was that I re-
cerved an offer for a position with UNRRA.

Mr. Munpr. Who made that offer to you! )

Mr. Waprsiee. My superior in UNRRA was Mr. Cairns and na-
turally when you receive an offer of employment you receive it from
the person who is going to be your imme iate superior.

Mr. Mowor. That came from Mr. Cairns?

Mr. Waprriam. Cairns. i ) )

My, Moxor. Will you spell it, please, and identify him for us?

Mr. WabLeies. C-a-i-r-n-s.

Mr. Mu~pr. All right, Mr. McDowell.

Mr. McDowzrr. Not at this moment.

Mr. Muxpr. Mr. Rankin. .

Mr, RaxkiN. Mr. Wadleigh, have you any military record ?

Mr. Waprrzair. No, sir.

Mr. RanrIn. You were not in this war at all? = o

Mr. WapLererr. I was in the theater of war in a civilian suit, sir.

Mr. Rankrx. I see, that is all right. What time did you quit the
State Department ¢

Mr. Waptmiarr. I was transferred from the State Department to
FEA as the result of a merger—well, T was transferred to FEA. T

do not need to go into the details unless you insist upon it. That was
in 1943.
Mr. Rankiv. 194317

Mr. WapLereH. Yes, sir.
Mr. Rankrx, That was 2 years after Pearl Harbor, You refused

to answer whether or not you were turning over sceret documents to
foreign agents during that time, on the ground that your answer
might ineriminate you. That is right, isn’t it?

Mr. Wabrurcir. That’s right.

Mr. Rawkiw. 1f your answer was “No,” if you were not turning
over these documents at the time our boys were dying by the thou-
sands on every battlefront in the world, your answer would be “No.”

Mr. WapLeles. My answer to that question is on advice of counsel,
sir.
Mr. Rangmn. I understand. It is about time that the Government
took some steps to disbar some counsel. We have had this inter-
ference before.

In other words, if you were not guilty of giving out these secret
documents during those trying and dangerous times, your answer
would be “No.” Now, the only thing that could happen to you if

80408—48—pt. 2——F
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ments out you could be convicted of perjury; that

Mr. WapLerern. I was advised by counsel not to answer any ques-
tions in regard to such matters, irrespective of the date. If I start
discriminating as to dates then that will get me involved in the same
fix that T got involved in over the handwriting.

Mr. Ranxin. It might get you involved in more than that, if you
told us the truth. A man of your age sporting around Europe in
civilian clothes certainly ought not to object to telling us whether or
not he was giving out secret documents that were aiding our enemies
and killing American boys during those terrible years. That’s all I
have to say.

Mr. Muxpr. Mr. Nixon.

Mr. Nixox. Mr. Wadleigh, when you were with the Division of
Trade Agreements were you there as an economist?

Myr. WabLeierr. Yes, sir. .
 Mr. Nixon. Just briefly, what were your functions as an economist
in that Division ?

 Mr. Wabreicm. I was engaged in work connected with the nego-
tiation of trade agreements between the United States and foreign
countries.

Mr. Nixon. Which specific foreign countries would you say that
the greater volume of your work was with during that period?

Mr. WaprLEIGH. Tur?{ey, France, Belgium. May I say in explana-
tion there that in referring to France and Belgium I am not referring
to the first agreement with France or the first agreement with Belgium.
T had not participated directly in that.

There was work being done just before the war broke out in Europe
on a new agreement with France and on a new agreement with Belgium.
That work was interrupted.

Another part of my functions which you may be interested in was
general work on quotas and exchange controls in their bearing on
United States trade agreements.

Mr. Nixon. When you were the UNRRA would you briefly de-
scribe what your specific functions were? You were with UNRRA
in the United States, I understand.

Mr, Waptrien, That is correct. I worked mainly on evaluating the
requirements of those countries which received food from UNRRA.

Mr. NmxoN. Which specific countries did you work on at that time,
Mr. Wadleigh?

My, WabLerga. All of them.

My, Nixon. All of the countries which——

Mr. Wapteiei. All of the countries that received food from
UNRRA.

Mr. Nixow. You did not spend more or less time on one country
than another? I think we all realize that the functions within a
department are——

Mr. Wapreran. My functions were not limited geographically.

Mr. Nixo~. You mean, in other words, you spent a relatively equal
amount of time on all the countries?

Mr., WapLziga. That is correct.

Mtr. Nixo~. Your mission to Ttaly was for the State Department; is
that the case?

COMMUNIST ESPIONAGE 1441

) S jssion itsclf was
DP3838:0W34R000. oqQ?‘ect although the mission itse
transfcr?ed to Fl%gb 3%1?1?@ the course of the time that I was over

in Italy. . o
111Mraf yNIon. Would you describe briefly the purpose of that mission

d your function? o .
anMI}'IAOWADLEIGH. The purpose of the mission was to advise the‘——
well, no, I beg your pardon. I started out on the wrong track here.
The ‘miskion was a part of the Allied Control Commission which was

inistering liberated Italian territory. ) )
adﬁ;ngtﬁl;gg Mr. Hiss was never there working w1t})x you in the same

tment in the State Department; is that the caset .

degﬂ"’ I\%ADLEIGH. Mr. Hiss, T unders’tand, was in the—well, T knew it
at the time also—was in Mr. Sayre’s office. He was not in the Trade

reements Division. ) . )
Agﬁﬁ%moz{. Did you indicate in executive session Y’c{)}u were in some
way, as I thought, attached to Mr. Sayre’s office as well?

Mr. WanLeigH. No. o . )

Mlx‘- Nixon. You brought his name in in some connection; do you
recall what it was? . ) o
lecﬁr. WapLEiGit. Yes; simply in this connection, that the Trade
Agreements Division was under the general supervision of Mr. Sayre
but it was not a part of his office.

Mr, Nixow. Isee. . .

Mr. Waprerarr. That is, at the time when T entered it had previously
been a part of his office, but 1 entered the State Department In March
1936. At that time the Trade Agreements Division was a division sub-
ject to the general supervision of Mr. Sayre but was not a part of his
Irce’ . . . .
¢ i\lr. Nizon. Did you have any negotiations with Mr, Sayre’s office
at all? o

Mr. Wabrsterr. I occasionally sat in his office on conferences, not
very often. I wasuw’t highly enough placed to be there very frequently.

Mr. Nixon. Mr. Hiss was his asisstant. Did Mr. Hiss sit in on those
-onferences as well ¢ o . ]
¢ %Mr. Waprrmir. I don’t recall at this time who sat in on any par-
ticular conferences that took place more than 10 years ago. .

Mr. Nixon. I understand, but I am just asking if Mr. IHiss sat In on
any conferences. .

Mr. Wapreice, He might have.

Mr. N1xox. Do you know Mr. Hiss, then? )

Mr. Waprntarr. 1 saw Mr. Hiss during the course of my work in the
State Department. .

Mr. NIlXON. Did you ever turn oyer any documents to Mr. H1§zs from
the trade-agreements department in which you were employed ?

Mr, WaprErGiz. 1 have no such recollection. .

Mr. Nixox. Your testimony is that you do not recall having done
sot ) )

Mr. Waprzierr. Well, the nature of my duties was such that T might
easily have taken something to him in the course of my official cluties.
T do not recall any specific occasion on which I did 50

Mr, Nizon. Have you been in Mr. and Mrs, Hiss home?

Mr., WapreieH. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

o you know Mrs. Hiss?

r. N L
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the answer might incriminate me.

Mr. Nrxox. Do you know Donald Hiss?

Mr. Wapronrem. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. Nixox. L have no further questions.

Mr. Moxpr. Mr. Hébert,

Mr. H#nrrr. Mr, Wadleigh, I want to make my position very clear
and give you another opportunity that T attempted to give you in
exocutive session. My position, I think, is well known on this com-
mittee that I object to any public hearings being held until a_man
has had an opportunity in executive session to demonstrate his desire
to cooperate. Also, we should attempt in executive session to give
them an opportunity to prove to this committee that he is innocent of
the charges brought against him.

In other words, my position is this—and I maintained it through-
out—that I object to any individual’s name being mentioned in public
until that individual has the opportunity to protect himself and to
deny the charges before this committee in executive session, at which
{imé the committee can then determine whether it wants to make it
public, or not.

Yours is one of the most outstanding cases of that procedure, so far
as T am concerned. Your name up to this moment has been protected
and not released by this committee in any manner, shape, or form.
You appeared before the committee this morning and_were given
every opportunity to cooperate and deny each charge. You refused
to cooperate. You refused mot only to cooperate In giving us the
information, but you refused the opportunity of making a flat denial
of the charges that were made against you. I immediately consented
with the rest of the committee to have it in public, then it could be
right out in the open after you had been given an opportunity.

Now you say you consulted connsel—and I am trying to be as fair
to you as I can—and you are answering some of these questions on
advice of counsel, refusing to answer on the grounds that it might
ineriminate or degrade you; is that correct? -

Mr. Waprrtes., Thiat is correct. I was advised by counsel not to
answer any question which might have any connection, however re-
mote, with the accusations that have been made against me by Mr.
Chambers.

Mr. IIfnerr. And that is the sole reason that you are standing on
those constitutional rights?

Mr. Wapreten, I was advised so to do by counsel. T am not an
expert in the law myself, and I thought it in my interest to follow
the advice of counsel.

Mr. Himegr, It you were left on your own you would freely admit
or discuss these matters?

Mr. Wapreier. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. Hiserr, I am giving you every opportunity, Mr. Wadleigh.
You are the individual, sir, who malkes up his mind whether you want
to take the advice of counsel, and hide behind the shield of your
constitutional rights, which I do not challenge, or else to follow your
own good judgment of a elear conscience and merely and simply deny
the charges and the allegations which hﬁpm::edaﬁora@e}o
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Mr. Waprurart. I follow adviee of counsel.

My, TIfserr. That is tantamount to what you would have us believe
is a clear eonscience and innocdence of any charges made against you?

Mr. Wapreerr. Is that your inference?

Mr. Hiperr. How is that?

Mr. Wapteiai. Is that your inference?

My, Héperr. That certainly is what T accept it to be.

Mr. Waprrzazr. Thank you.

Mr, Hieerr, Because if I was in your position, sir, I would be most
eager to deny everything flatly. T would be most cager to clear myself,
not only from the public mind—-

Mr. Ranzman. If you are able to.

Mr. Hessrr, That is what I imean, if I was able to. Because you
must keep in mind, and every other witness must keep it in mind,
that nothing has been proved against you except the statement of
another individual. It is your word against his word, and you are
just as rightful to deny what he has sni(f, but always keeping in mind
that if you deny and it is later proved that you were lying, then you
are subject to perjury. Sol can only draw one inference.

Now, is this the first time that you have stood on those constitutional
rights in discussing thesé mattet or in answering the questions which
have been directed to you by this committee?

Mr. WapLniet. Sir, the only previous oceasiont that I have had
the opportunity to choose whether or not to stand on that right was in
my testimony to the grand jury yesterday.

Mr. Himerr. Let me interrupt. 1 am not trying to probe into the
grand jury.

Mr. Wapreter. And therefore—if T may finish—I believe it would
be inappropriate for me to angwer that question.

Mr. Heperr. Noj; don’t do that. Did you ever discuss these matters
with the Federal Bureau of Investigation?

Mr. Waptkram. 1 was interrogated by the Bureau.

Mr. Hserr, Did you tell them that you wouldn’t answer the ques-
tions we have now propounded to you?

Mr. Waprereir, Well

Mr. Himerr, Now; that is not a secret. I don’t want to know about
t{le glr;and jury, but I want to know about the FBI, What did you tell
them ¢

Mr. Wapretem. I was informed by the FBI that the statements that
T made to them were not to be divulged. At least that was my
understanding.

Mr. Hiperr, Well, T will tell you now that they can be divulged.
There is no law which says you can’t tell us what you told the FBL.
Now, what did you tell the FBI? You have another chance:

Mr. Waptsrarr, Well, T would be glad to tell you what I told the
FBI if T have the consent of the FBI, or after consulting counsel.

May I have the opportunity to consult counsel before I make that
decision ?

Mr. Héperr. Well, you have no more counsel.  You just mutusally
ended that agréement.

Mr. Waprzrer. I will have to find another one.

Mr, HfrerT. You have to find another counsel.

-0 M54R0B69681 5007 et
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Mr. HfiserT. Now, when did the F'BI talk to you?

Mr. WapLrrci. December 6.

Mr. Heprrr, Was that the first tire the FBI talked to you?

Mr. WanLntear. Yes, sir.

Mr. I#sorr. You had never been in contact with the FBI before
December 6, 1948% :

Mr. WaprLrzenr. No, sir

Mr. Hisrrr, You didn’t know any agents of the FBI before De-
cember 6%

Mr. Wabreiart. No, sir.

Mr. Hsrrr. And had never been in contact with them?

Mr. Waprerer. No, sir.

Mr. Héperr, And then you were under no ¢ompunctions of advice
of eounsel when you first went to the TBI ¢

- Mr, Wanrrreen: That is correct.

Mr. Hfoerr. And you freely discussed the matter with them; is
that correct?

Mr. Waprrrett. I would like to have advice of counsel before I say
anything here about my discussions with the 'BL.

Mr., H#perr. Now, Mr., Wadleigh, just again for the sake of the
record, to put you on record and to give you another o portunity to
clear your own skirts, have you at any time engaged in anything
Whmt}‘ll would smack of espionage against the United States Govern-
mernt?

Mr. Waprrzerr. I refuse to answer that question on the ground that
the hnswer might incriminate me.

Mr. Hinerr., You refuse to make a flat denial that you are innocent
of that charge, and you have the opportunity now?

Mr. Waprrier. I refuse to answer the question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr, Héserr., That is all.

Mr, Moxpr. Mr. Vail,

Mr. Vamm. Mr. Wadleigh, during the period of your employment
with the State Department, were you aware of any instance i which
another employee of the Department delivered documents belonging
to the State Department to any outside person?

Mr. Waprrrett, I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. Vatn, No further questions.

Mr, Muxpr. Mr. Wadleigh, the Chair would like to ask a question
or two.

Have you ever seen or met Miss Elizabeth Bentley ¢

Mr, Wapteem. I refuse to answer that question on the ground
that the answer might incriminate me.

Mz, Moxbr. I think you will understand, Mr. Wadleigh, that you
have been charged with very serious crimes involving «fisloyalty to
your country. You are one of three men now under suspicion, as the
yesult of sworn testimony taken under oath, and an accumulation of
circumstantial evidence. We have brought you before the committee
in an effort to give you an opportunity to deny those charges, if you
are innocent, and in an effort to establish proof of your involvement
if you are guilty.

GE
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eems to me 288 young man with average intelligence, you
must realize you have contributed nothing this morning whie
would to refute the charges against you, or which would tend to
establish your innocence, if you are innoeent of the charges made, and
of the evidence which has been given. o

T dislike to see any injury brou%ht to anyone who is innocent, cer-
tainly, so I want to give you another and final chance, following the
analysis which I have made of the situation now confronting the
country.

1 ask you once more this question .

Have you ever turned over to unauthorized persons any govern-
mental documents which have been temporarily in your custody ¢

M. Wapreiarr, T refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me. i

Mr. Moxpr. May I ask you whether there is any further state-
ment you care to make before this committec?

Mr. Wapteieir. No, sir.

Mr. Munpr. Mr. McDowell has another question.

Mr. McDoweLL. You testified, Mr. Wadleigh, that you are not a
member of the Communist Party. I don’tbelieve the question has been
asked: Have you ever received any money, oI any other valuable
thing, for giving restricted information or documents to anyone?

Mr, WabLereH, I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me. ) )

Mr. McDowsrr. Do you know where Keonig Street, Baltimore, is?

Mr, Wapteice. No, sir.

Mr. McDowzrr. Mr. Wadleigh, are you married ?

Mr. WapLEIGH. Y es, Sir.

Mr. McDowin. Do you bave a family?

Mr. Wabretain Yes, sir.

Mr. McDoweLL. That is all.

Mr. Munpr. Mr. Rankin.

Mr, Ranxin. I have one or two questions.

Where were you on December 7, 1041% )

Mr. Wanpeiéa. I presume I was at work in the State Department.
That was my regular place of business at the time.

Mr. RaNgiN. You were still on the Federal pay rolls?

Mr. WabpLEIGH. Yes.

Mr. MoDowzre. That was on a Sunday.

Mr., WanLezon, Was it a Sunday? That’s right. Well, I was at
home.

Mr. Rankin. Don’t you remember where you were that day?

Mr., Waprmeir. Yes; I remember, now; I was at home.

Mr. RanxiN. You were on the Federal pay roll at that time?

Mr. WapLereir. Yes, sir.

Mr. RankiN. Are you aware of the fact that secret documents
slipped out and supp jed indirectly to the Japanese, contributed to
the destruction of our Navy and the murder of more than 3,000 of
our heroic men at Pearl Harbor#

Mr, WapLeram. I believe I read something about that in the news-

papers. . .
ﬁlr. Rankmw. T wondered how you found it out. M. Wadleigh, at
that time were you giving out any secret documents?
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Mr. Waprsen. I refuse to answer that question on the ground that
the answer might incriminate me.

Mr. RaNkIN. Now, then, in other words, you are between two fires
right now—one of them is treason and the other is perjury. If you
admitted you did give these documents out at that time, you would.be
guilty of treason. ~If you did not give them out, your answer is “No"—
2 very simple answer—and the only thing that could come to you by
answering “No” would be conviction of perjury, if it was shown that
you were giving out these documents at that time.

Mr. Wabtmtoir. May I ask the committes this question : If that mat-
ter is considered germane to the Hiss-Chambers investigation, then my
answer remains t%at T refuse to answer on the grounds that the answer
might incriminate me.

Mr. Ranxin. It is germane.

Mr. WapLmrer. If it is not germane to it, then perhaps I might
change my testimony.

Mr, Ranwin. It is germane, and you better be glad that you are
before & committee of Congress and not before a court martial.

Mr. Waprmran. I am under the grand jury; T am still under subpena
to the grand jury.

Mr. RaxkrN. If you were before a court martial, you would answer
whether or not you were giving out these secret ocuments at that
time and perpetrating treason against your country.

Mr. Waptrrem. I still ask: Is that germane to the Hiss-Chambers
investigation ?

Mr. Rankiv. Yes; it is germane.

Mr. Wapreicir. If it is germane, then my answer stands. Ifitismot
germane, I am prepared to change my answer to that one.

Mr. MunDT. Any other questions?

Mr. Nxown. Yes; I would like to follow that. Your answer to the
question, then, is that you did not, in 1941, give out any secret docu-
ments to any group unconnected with the Hiss-Chambers controversy ¢

Mr. Waptriem. I stand by my previous testimony, sir, that if the
committec rules that that matter is germane, T will persist in refusing
to answer the question. If the committee rules that the answer is not
germane, T will reconsider it.

Mr. Munpr. No question about its germaneness, because it strikes
right at the core of what we arce trying to determine: Who was it who
filched the documents from the State g[)epartment and delivered them
to Whittaker Chambers? It involves precisely those documents. It
is precisely germane.

Tr. Raxxin. And later to our enemies during the war.

Mr. Muxor. There being no further questions, the committee will
stand adjourned, and the witness will ba continued under our subpena.

Mr. Russell, do we have another witness?

That will be all for you for the moment, Mr. Wadleigh.

Will counsel call the next witness?

Mr. Russerr, Mr. Owens.

Before Mr. Wadleigh leaves, Mr. Chairman, do you desire that he
be retained under subpena?

Mr, Muxpr. Yes.

Mr., Wapteremm. May I point out that I am still under subpena by

the grand jury? Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83

Mr. Monpr, You are now under two subpenas?

Mr. Wanreieu, That is right. .

Mr. Moxor. Do you solemnly swear that the testimony you are
about to give is the truth, the whole truth, and nothing but the truth,
s0 help you God?

Mr. Owexs. I do. ‘

Mr, Munpr. You may be seated. i

TESTIMONY OF COURTNEY E. OWENS !

Mr. Russerr. Will you state your full name, Mr. Owens?

Mr. Owexs. Courtney E. Owens. )

Mr. Russerr., Mr. Owens, you are attached to the committee staff
as an investigator, are you not ?

Mr. Owexs. That is right.

Mr. Russern. Mr. Owens, did you serve a subpena upon Mr. Wad-
leigh this morning?

Lr. Owens. I did

Mr, Russerr., Where was that subpena served ?

Mr, Owens. The within-named individual served in the offices of
Herman Greenberg, Joseph Forer, and David Rein, attorneys at law,
1105 K Street NW., Washington, D. C., at 11 a, m. of this date.

Mr. Russzrr. Did you have a conversation with Mr. Wadleigh last
night regarding his appearance before the committeo?

r. Owexs. I did.

Mr. Russzir. That conversation occurred after you had endeavored
to locate him all day yesterday, did it not?

Mr. Owens. That’s right.

Mr. Russerr. What did Mr. Wadleigh tell you Jast night?

Mr. Owgexs. Mr. Wadleigh reached me by phone last night about
11:80. We had endeavored to reach him at his home in Vienna, and
his wife had no knowledge of his whercabouts. Mr. Wadleigh called
me and said that he had been in New York all day, and that he had
been testifying before the grand jury. T told him that we had been
searching for him, that the committec desired testimony from him,
and he said that he would be glad to come down here tomorrow.
Well, I said, “I would like to serve you, and where can I meet you
tomorrow morning, at your office?”  He said, “No,” that he would
rather meet me at our oflices. )

He told me that he had an appointment to sce counsel at 9:30 this
morning, and would come immegiatcly to these offices from counsel’s
offices. That was what the gist of the conversation was last night.

Mr. Russer. In other words, when he talked with you last night
he gave you the impression that it was his counsel with whom he
intended to confer in the morning?

Mr. Ownns. Exactly.

Mr. Russern. That is this morning?

Mr, Owens. That’s right.

Mr. Russerr. This morning did Mr. Wadleigh get in touch with
you regarding his whereabouts?

Mr., Owens. No; he didn’t. I began to get a little concerned, and
then made further attempts to locate Mr. ‘Wadleigh at about 10:45
when he hadn’t shown or hadn’t called.

. id v igh?
01 0%6{676%6‘1 5%5603](3171 locate Mr, Wadleigh ?
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Mr. ~ . . ..
o armgl\g‘f:: :.goi.’es, I did. I located him in the offices that T read

ﬁr. Russert, What time was that?
r. Owens. Ireached him about 11, within 10 minutes of 11 o’clock,

between 11 and 11:10. [ i
e 08 R Staach I left these offices and proceeded to those

Mr. Russern. That is all
I‘Tl‘rf MUND’}‘ét Tha_tuis all for the witness.

o committee will meet in executive session at 8 : 30 thi y
(Whereupon, at 1: 50 p. m., the committeo adjoul'ned.')‘ﬂls afternoon.

A
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HEARINGS REGARDING COMMUNIST ESPIONAGE IN
THE UNITED STATES GOVERNMENT—PART TWO

FRIDAY, DECEMBER 10, 1948

Unxrrep Srates House or REPRESENTATIVES,
SpECIAL SUBCOMMITIEE OF TIIE
CoMMITTEE ON UN-AMBRICAN ACTIVITIES,
ashington,

The subcommittee met, pursuant to call, at 11:30 a. m., in the
(aucus Room, Old House Office Building, Hon. Karl E. Mundt (acting
¢hairman) presiding.

Committee members present : Representatives Karl E. Mundt (pre-
siding), John McDowell, Richard M. Nixon, Richard B. Vail, Jobn
1. Rankin, and F. Edward Hébert.

Staff members present: Robert I Stripling, chief investigator;
Louis J. Russel and William A. Wheeler, investigators; an .
Poore, editor.

Mr. Muxpr. The committee will come to order, please.

"The record will show that after being in executive session the motion
was made we go into open session and was carried unanimously ; also
that the following members of the committee are present in a&ydition
to the chairman: Mr. McDogvell, Mr. Nixon, Mr. Vail, Mr. Rankin,
and Mr. Hébert.

The committee had before it in executive session, briefly, Mr. Nathan
Levine, and Mr. Stripling will please call Mr. Levine to the stand and
let him proceed withll)xis testimony in open session.

My, Strreiisa. Mr. Levine, will you please take the witness chair.

Mr, Muxpr. Mr. Levine, I will ask you to stand and be sworn again.

Do you solemnly swear the testimony that you are about to give is
the truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you God?

Mr. Lavine. I do.

Mr. Muspr. You may be seated.

TESTIMONY OF NATHAN L. LEVINE

Mr. SrripLiNg. Mr. Levine, will you please state your full name?
Mr, Luvine. Nathan L. Levine.

Mr. StripLiNg. And your Ig)rescnt address?

Mr. Levine. 960 Sterling Place, Brooklyn, N.

Mr. StrreLing. What is your profession ?

Mr. Levixe. I am an attorney ab law.

Mt Strrerineg. How long have you been an attorney?

Mr. Leving. Since 1933.

Mr. Strrpuing. Where do you practice law?

1451
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Mr. Levine. I took this package and put it on top of the old dumb-
waiter shaft which had been converted on the second and first floors
into a linen closet. The address is 260 Rochester Avenue, Brooklyn,
N. Y., and is the home of my folks. At that time I resided with them,
and at that time they occupied both the first and second floors.

The house is so constructed, or was so constructed, that there was
an old dumb-waiter shaft from the top of the house to the cellar. On
the second floor and on the first floor, some 15 years ago it had been
converted into a linen closet for each apartment.

I put it on the top of the dumb-waiter shaft so that it reposed on
the top of the linen closet on the second floor. Access to that particular
spot was obtained through the bathroom window, which has an air
shaft from the roof to the floor below, the first floor. It remained
there for 10 years.

Mr. Strrering. Did you ever at any time during that period of 10
years check to see if it was still there?

Mr. Levine. No, I had forgotten about it.

Mr. StrivLiNG, You put it there and it remained there?

Mr. LmviNe. That is right.

Mr. Sirrerive. Before you continue, Mr. Levine, I wish you would
give the committee an?r information you have as to the manner in which
this envelope was sealed.

Mr., Levine. It was a manila envelope and it was gummed. I be-
lieve there was a piece of gum placed over the flap. gl‘his gum piece
is white with a red border. Also there were two prongs which fasten
over and take the flap of the envelope. I believe it was either elastic
or rubber band, or possibly cord that originally bound it.

Mr. Striving, All right, sir. Now, you placed this envelope there
10 years ago?

Mr. Luvine. That is right.

Mr. Strrenina. Do you recall the date or time of year that you
placed it there?

Mr. Leving. No, sir.

Mr. Stererive, Did Whittaker Chambers ever get in touch with you
after you had placed it there, regarding the package?

Mr. Luwvine. About 3 weeks ago this past Sunday he was at my home.
On that morning I had received a telegram from him, which telegram
was telephoned ?)y Western Union to my home. Previous to that, on
cither the Thursday or Friday prior thereto, he had telephoned me and
stated that he wanted to see me and said that he would contact me on
Sunday.

Mr. Muxpr. As far as you can recall, what were the contents of that
telegram?

Mr. Levive. “Arriving 1 o’clock. Iave my things ready,” or words
to that effect.

At the time that I received the telegram message over the telephone,
my wife asked me what had occurred, or what the telephone call was,
and I repeated the meéssage to her, and she said to ine, “What does he
mean?’ I said “I will be darned if I know. He probably has some
books and pamphlets in the cellar of my mother’s home, but in the
10-year period my nephew and his friends must have cleaned out that
cel]&u", on four or five occasions and probably threw away most of the
stuft.

N
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He still may have some books there or pamphlets which T have shown
to the FBI.

At some time after 1 o’clock I received a telephone call from him
telling me he had arrived and was coming down. He came to my
home and we were just about finishing our lunch. We had other mem-
bers of the family over. He came in and I invited him to have a cup
of coffee and miscellaneous items of food.

My, Strrering. What address was it he came to on this Sunday?

My. Levine. 960 Sterling Place, Brooklyn.

Mr. Mownpr. That is your present home address?

Mr, Levine. Yes; where I reside with my wife and two children.

Mr., Strirnine. I want to make it clear this was not at the same
address where these papers had been deposited.

Mr. Levixe, Since January of 1939 I have been married, and in
January 1939 I lived at 486 Brooklyn Avenue and have lived at other
addresses since.

Shall T proceed ¢

My, Srripvine. Yes; proceed.

Mr. Lovine. During that afternoon we conversed and he told me
about the Federal court proceeding wherein Alger Hiss had sued him
for $75,000 damages in a slander and libel action, and that there were
depositions then pending. He asked me various things pertaining to
depositions and he then told me that one of the inquiries or interroga-
tories was whether he had anything in writing pertaining to the Hiss
matter.

I told him that the books and pamphlets that he had around the
house and junk were probably throw out, that we still had some stuff
in the cellar we didn’t know whether it belonged to him or belonged to
my brothers-in-law, or it might have even belonged to me.

During the conversation mention was made of a package that he
had given to me some 10 years prior. T indicated to him that I had
it over at mother’s house, and during the time that he was there mother
and dad and my brothers and sisters at times came in.  The conversa-
tion I had with him, of course, was interrupted, and he told them
about his appearances before this committee and various other details.

Mr. StrreLizg, What we want is all the facts which relate to this
package.

Mr. Levine. A little after 4 we left. I told the members of {he
family that were present in my apartment that I was going to take
him to the train. We left and I took him to 260 Rochester Avenue,
Brooklyn, N. Y. We went into the house, and much to my surprise,
my nephew was still there, and he had been in his hobby cellar.

Mr. Strierane. How old is your nephew ?

Mr, LuviNe. Twelve and a half. I introduced him to his uncle Whit-
taker Chambers. He then went back into the cellar, and after I re-
moved my coat, we went upstairs., I then went into the air shaft
through the bathroom on the second floor and reached up and looked
for this package. I got the package and gave it to him with the 10

ears of dust on it. Part of the dust fell off into the bathtub, onto the
athroom floor, and all over, and my hands were filthy. I remember
that we washed our hands.

Mr. Strrevive. You handed him the package?
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Mr. Loving, That is right. Then a little later he went into the
kitchen and he apparently opened up the package. At that time I
was in the bathroom cleaning up the mess in the bathtub and on the
floor and on_the sink. On one occasion I came into the kitchen and
he was standing about the middle of the kitchen with some papers in
his hands, and Te uttered an exclamation to me which I don’t remem-
ber the exact words—it was either “holy cow” or some exclamation,
“I didn’t think that this still existed,” or “was still in existence.”

About that time Donald, my nephew, called to me and I went to the
hall.  When I came back later, he asked me to obtain an envelope or
what they call a folder, and T went downistairs and procured a folder
and gave it to him.

I think I went back to the hall and then a little later we left.

Mr. Strrerive, Where did you go when you left the house?

Mr. Lisvine. Istarted to take him to the subway station, but instead
I took him to the Pennsylvania Railroad Station by car—in my car.

b MI‘.QSTZRIPLING. What conversation, if any, ensued atter you left the
ouse?

Mr. Levine. Well, we talked about the Federal court matter, various
details. e asked me questions about depositions, and I gave him
some legal advice and I asked him if T could possibly help him in that
Federal court case. I told him, though, that he would first have to
speal to his attorney. e told me who his attorney was.

Mr. StrreLixe. You say the Federal court case. You are speaking
now of the civil action? .

Mr. Luvize. That is right.

Mr. StrrrLING. Proceeg.

Mr. Luvine, He told me that Mr. Cleveland was his attorney, and
I told him that he had better ask Mr. Cleveland before he could avail
himself of my counsel, that Mr. Cleveland might not want me to come
down from New York.

During the conversation we also spoke about the atmosphere in
which his Federal court case was going to be tried. I told %ﬁm that
the public was probably forgetting about all this spy talk that had
ensued during the summer and that if T were he, I would either get a
good publicity man or I would write a series of articles waking up
America to the situation that he was trying to accomplish, and that
if he had a better atmosphere, chances are that the result he would
obtain in the Federal court would be much better for him.

He also told me about Alger Hiss and his various connections.

Mr. Srreerina. Had he ever told you prior to that time the details
of his operations in the Communist Apparatus and underground ?

Mr. Levine. No. .

Mr. Striruing, He had never discussed those details with you?

Mr. Levine. No.

Mr. StrreuNg. Mr. Levine, are you now or have you ever been a
member of the Communist Party ¢

Mr. LeviNe. I am not a Communist and I have never been a Com-
munist, nor has any other member of my family been a Communist or
is a Communist.

Mr. Strrering. You then took Mr. Chambers to the railroad station
and let him out; is that correct? Did you leave him there?

O A
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Mr. Levine. He invited me in to dinner, T had dinner with him, in
the Pennsylvania restaurant, and then we went out. He had a little
time. We went back to my car and we talked, and I tried to give him
some legal advice. He told me to wait until I heard from him.

Up until that time I didn’t even know his farm address. I had
never been to his home. Up-until that time I had not seen him for 4
years and over a period of 10 years T might have seen him but four or
five times.

When he came to my home, my wife had not seen him in the 10 years
that we had been married, or approximately 10 years that we had
been married. I introduced him to my son, who 1s going to be 8 in
January, saying that that was his uncle, Up until recently, when
I had noticed in the papers, I didn’t know he had been a Quaf{er. I
thought he had another religious faith.

I recall one incident approximately a little after the time he became
associated with Time magazine. I had been with him and he told
me that the reason he took a job with Time magazine was so that he
should be in the public eye so that the Communists would not dare
attempt to liquidate him. That was the reason he took a job of such
importance.

Mr. Strrerine. That is all the questions I have, Mr. Chairman.

Mr. Muxpr. The Chair would like to ask this question:

You have known Whittaker Chambers altogether, as T understand
it, about 15 years or 10 years.

Mr. Levive. About 15 years. A little before he was married to
my aunt,

Mr. Muxor. During that interval did you know him by any other
name than Whittaker Chambers? Did you ever communicate with
you in any way under any alias or pseudonym ?

Mr. Levine. No, sir. gle was only known as Whittaker Chambers.

Mr. Muxpr. When he would sign a communication to you such as
telegrams, he would sign Whittaker Chambers or Uncle Whittaker?

Mr. Levine. Just Whit. We rarely used the “uncle” part.

Mr. Moxpr. You mentioned earlier that on one or two occasions
because of Mr. Chambers’ dread fear of Communists, you accompanied
him on appointments to places he felt might be a plant.

Mr. Levine. That is right.

Mr. Munpr. Could you give us any insight into the nature of the
appointments of that type?

Mr. Levine. I remember on one occasion when he visited a woman
in connection with some free-lance translating work, that he appar-
ently was doing for his livelihood. Before we went up there, he
asked me to have dinner with him, and I had dinner with him some
place in New York, and he then told me that he wanted me to ac-
company him to this particular place and that he was afraid that
possibly some Communist had made the appointment as a plant and he
was fearful of the results.

He asked me if I would go along with him and, of course, I said I
would, and I think he once said, “Weﬂ, do you know how to scream,”
or some words to that effect. The place is either in the 100-and-some-
odd street or in the Bronx in an apartruent house. I went therc and I
sat nearby within hearing distance, and they talked abount translating
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pretty definite opinion, authentic opinion, that he actu ly was in
fear of something?

Mr. Luvine, There is no doubt about that.

Mr. Mouxor. No doubt about that?

Mr. Levine. No doubt about it. o

Mr., Muxor. And that continued for about how long, this feeling
of fear on his part? . .

Mr. Lsvine. Well, T wouldn’t be surprised if it continued to a little
after the time he took the job with Time magazine and probably con-
tinued in reservation to date. )

Mr. Muxpr. Were there any other appointments on which you ac-
companied him as a sort of protector or security officer ?

Mr, Levine. There was another occasion, but I couldn’t tell you the
details.

Mr. Mounor. Tt also turned out to be not a plant?

Mr. Levine. That is right.  He met some man. ]

Mr. McDowrrr. Mr. Chairiman, I think the committee should know
regarding Mr. Levine some of the actions at the hcariniin the Hotel
Commodore ini New York last Monday night when Mr. Levine’s nante
was brought into this matter for the first time.

Mr. Chambers was asked various questions as to these matters that
have been testified to here today. We were concerned dbout where
this stuff had been kept over a period of years. He described when he
had put the material into the pumpkin only a few hours before it was
finally found. He then describe that he had given this package to
his nephew and he named Nathan Levine rather reluctantly.

When we questioned him about Nathan Levirie, he promptly qitali-
fled Mr. Levine as knowing nothing at all about the coritents of the
package, about not being a Communist in any sense, of being, as he
c}l;sc]ribed it, a very fine and decent young lawyer in the city of New

ork.

Now, subsequent investigation by the members of the staff indicates
that Mr. Chambers was telling the truth, that Mr. Levine is a normal
patriotic and decent citizen and has no connection with this entire
conspiracy. I think that should be made a part of the record.

Mr. Muxor. I appreciate that, Mr. McDowell, and I think it is
very important to make that statement.

Mr. MoDowsrr. Also investigation develops that he has a reputa-
tiqn of being not only a lawyer, but a good lawyer.

Mr. Luvine, Thank you.

Mr. Muxpr. The committee is simply trying to corroborate or dis-
prove some of the previous testimony we have had concerning the
location and transfer of this envelope of material, and up to now
your testimony has corroborated the executive session testimony that
we have had on that point by Mr. Chambers.

Mr, Rankin. Mr. Levine, you say this material was hid on top of
a dumb-waiter. Was that dumb-waiter in use during those years?

Mr. Luvine, No. About 15 or 20 years ago the dumb-waiter shaft
had been converted on the floor levels—the second floor and first floor—
into linen closets.

Mr. Rankrx. So it was what you might call a dead dumb-waiter:

Mr. Lrvine. A dead dumb-walter shaft. Just dumb.

in the first instance approximately 10 years ngo?

Mr. Levine. That 1s right.

Mr, NixoN. And you were the person who obtaimed it from the
shaft 4 weelks ago this Sunday?

Mr. Levine. This coming Sunday.

Mr, NixoN. Yes.

Mr. Levine. That is right.

Mr. Nixon. Now in examining the envelope would you say—was
there any question in your mind whatever that it might have been
opened in that period?

Mr, Levine. It wasn’t open and I think the condition of the envelope
would indicate that it was there during the entire 10 years. T pointed
out to the FBI and showed them the spot. They examined the spot.

T also say that you can examine the dust up there and the dust on
the envelope and I can show you that it came from the same spot.
Probably the condition of the envelope itself would show you that
it had existed there for 10 years.

Mr. N1xox. The seal had not been broken ?

Mr. LeviNe. The seal had not been broken. It had been inviolate
and until that time Mr. Chanbers didn’t know it was there.

Mr. Nixon. Mr. Chambers during this 10-year period didn’t know
it was in that spot?

Mr. Lovine. Of course not.

Mr. Nixox. You were the only person that knew it was in that spot?

Mr, Levine. Yes, sir.

Mr, Nixox. As far as you know, then, nobody during that period
had access to that particular spot where the envelope was located
or availed themselves of access to that spot?

Mr, Levine. That is right.

My Nixon. I want to have the record clear on another point. When
you learned of the contents of this envelope there, will you describe
to the committee when you first learned it and what you did at
that time?

Mr. Luvise. This past Friday when the news exploded in the news-
pal{j[ersﬁ T had occasion to see it in one of the New York papers.

r.a Mun~or. By that you mean the news exploded nvolving your
name

Mr. Levine. No; exploded that there was some spy papers.

Mr. McDowerr. In the pumpkin?

Mr. Loviwe. In the pumpkin or whatever it was. All T remember
is there was news about spy papers, and I put two and two together.
I telephoned the Federal attorney’s office and I went down later to
the Federal attorney’s office on Friday.

T had seen the FBI men on Saturday and Sunday, and I have
testified before the grand jury in part on Wednesday.

Mr. Nixon. Did the Department of Justice people talk with you
Friday about this case?

Mr. Levine. In all fairness to them, I just asked whether they
could see me.

Mr. Nixon. You gave them your name?

Mr. LeviNg. Oh, yes. Then after waiting a little while, a sugges-
tion came from the Secretary that the party was very, very busy and

Mr, Ranxin. That is all T care to ask. Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007-7



7

oA

1460 COMMUNIST BSPIONAGE Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R0002001506474715T BSFIONAGE 1461

could I see them Monday or was it all right if I let it’ go until Mon-
day, and I said, “All right, let it go until Monday,” that I would
get, in touch with the office on Mondaﬁ

Saturday and Sunday I had the FBI men at my house and we had
them also over at 260. . o

Mr. Nrxon. You heard from the Department of Justice again when,
on Monday ? .

Mr. Leving. They asled me to appear before the grand jury on
Monday. I appeared without a subpena and then I was served with
a subpena later during the day. I wasn’t reached on Monday. I
was subject to a telephone call every hour on Tuesday and on Wednes-
day morning I testified before the grand jury in part, and I understand
T am still subject to call for continuance of my testimony. )

Mr. Nixox. Mr. Chairman, the witness has testifled concerning the
connection Mr. Chambers had with Time magazine. I think at this
point in the record it might be well to read into the record the state-
ment Mr. Chambers has just released in New York City severing his
connection with Time magazine.

It reads as follows:

I have offcred my resignation as a senior editor of Time magazine. It has
been accepted. Both of these acts becamne imperative when I recently began to
make revelations about Communist espionage. When Time hired me in 1939, its
editors knew that I was an ex-Communist; they did not know that espionage
was involved.

Tor 9 years I have been actlvely fighting communism. I belie\{e I was helpful
in alerting Time's editors years ago to the dangers of world-wide communl_sm
which have been confirmed by events and which are now generally, if not im-
peratively, understood in this country. In my own writing I have tried to give
expression to human values which I know from my own experience communism
denies and destroys. Now, after 9 years of work done in good consclence, I‘ have
been called up to expose the darkest and most dangerous side of communism—
espionage. This ean be done only if a man who knows the facts will stand up
and tell them, without regard to the cost or consequences to himself, I cannot
ghare this indispensable ordeal with anyone. Thereforq, with a quiet and flrm
mind, I am withdrawing from among the colleagues with whom I worked for
so many years and whose support has been loyal and generous.

The statement of the publisher of Time. Mr. Linen. unon receiving
this statement today from Mr. Chambers, is as follows:

Time has accepted Mr. Chambers’ resignation for the reasons he so well
expressed. . . ]

Tn accepting his resignation now, Time does not w1s}1 to prejudge and is not
prejudging his recent disclosures. Not until all the evidence is in can the pros
and cons be weighed.

Mr. Raxxin. Mr., Chairman, a point of order.

Mr. NixoN (continuing reading) :

Against the admitted disservice to his country of a decade ago, must be set
the service we are convinced he is trying to perform for his country now.

I have a particular reason for bringing this in at this time. .

Mr. RaNKIN, I'rom the vicious and unwarranted attacks that Time
magazine has made on me, I don’t think a Communist on their editorial
staff would embarass them, and I just object to reading this d’efens_e
of it into the record. I don’t mind them reading the witness’ testi-
mony in here. o )

Mr. Muxor. Your objection is noted, but it comes after the fact.
The reading has been concluded.

Mr. Rangin. As far as I am concerned, all the perfumes in Arabia
wouldn’t sweeten Time magazine to me.

Mr. Nixon. Mr. Levine, Mr, Chambers could have avoided his pres-
ent difficulty very easily by simply having you destroy these documents;
could he not ?

Mr. Levine. He could have destroyed them himself or the house
could have gone on fire and destroyed them.

Mr. N1xoxN. There was never any suggestion at the time he saw these
documents that they were to be destroyed ¢

Mr. Levine. No. There was no suggestion as to their contents.

Mr. Nixon. I might say also, Mr. Cﬁairman, in that connection that
this committee during its hearings during the past summer and also,
as well exemplified by the witness that we heard yesterday, has heard
witness after witness come before it, men who have been most critical
of Mr. Chambers and who have when they have been questioned con-
cerning their activities in the Communist underground plead
selt-incrimination.

I think that with the criticism which, of course, must be made of
Mr, Chambers for the actions that he committed 10 years ago which
were not in the best interests of this country, that in fairness to him
we should recognize that this evidence which has the effect of bringing
before the American people for the first time effectively the real
essence of the Communist conspiracy and its real danger, is available
only because this man was willing to risk a jail sentence, the loss of
hlsl\/FOSitwn’ and criticism of his family and of himself from now on.

r. LEviNg. Absolutely.

Mr. Nixow. I wish to also point out that Mr. Chambers came to
the Committee on Un-American Activities 10 years after his activities
with the Communist Party were severed. He testified, he answered
questions, he answered all of them at that time that we propounded
concerning the individuals who were before the committec; and, in
presenting that information, he himself could have followed exactly
the same line under the same Constitution that some of the Com-
munists are availing themselves of at the present time and plead self-
inerimination. As a result of that Mr. Chambers would still be a senior
editor of Time magazine, his family would still be in a favorable
position as far as he is concerned, and there would be no danger what-
cver to his life insofar as threats from the Communists or insofar as
Government prosecution, which apparently is inevitable at the present
time.

I am not making this statement for the purpose of making a defense
of Mr. Chambers, but I think the record should show the factors
which enter in at this time, and I for one wish to say that Mr. Cham-
bers, apart from the disservice that was rendered to the country and
a disservice which was rendered only because there were people in this
Government who gave him the information that he was able to turn
over to the Communists and which he couldn’t have rendered without
the cooperation of those people, that apart from that, that Mr. Cham-
bers has willingly and voluntarily, with no necessity at all upon his
part to do so, rendered a great service to the country by bringing these
facts before the American people at this time. )

That is all.

Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007-7



1462 COMMUNIST ESPIONAGH

Approved For Releaﬁe 2005/12/23 : CIA-RDP83

Mr, Munpr. With that the Chair would like to add concerning the
significance of the revelation of those documents the fact that in New
York a day or two ago a representative of the Department of Justice
in a rare moment of good will and generosit, toward this committee,
said publicly that at Tast they had been supplied with some documen-
tary evidence to proceed with this case, and that documentary evidence
came because and only because the investigators of this committee
found those documents, procured them, made them available without
subpena to the Attorney General’s office, and neither all the perfume in
‘Arabia nor the slightly less aromatic odor of a red herring can erase
that from the record.

Mr. Hisgrr. Mr. Levine, how well had you known your uncle, Whit-
taker Chambers, before he took you into his confidence to take that
package to secrete for him#

Mr. Lvine. Well, I knew him socially; T recall going to the gym
with him, T had dinner occasionally with {ﬁm.

For a short period of time, I think around 1986, 1937, he occupied
the hall bedroom at 260 Rochester Avenue, which he occasionally came
into, I think for a very short period of time, a period of a few months.
That was the reason we were left with his books and junk.

Mr. Hiiserr, He lived at your home?

Mr. Levine. He occupied the hall bedroom and had access from the
hall. His wife was my aunt.

Mr. Hperr. Did she go away with him when he went away or did
she remain there?

Mr. Levine, He lived there alone.

Mr. Hiigerr, Where did she live?

Mr. Levine. Throughout the country, addresses I couldn’t even tell

ou.

Mr. Hiperr. What business was he in?

Mr. Levixe. I did not know, other than I remember something about
the word “accounting” or he was translating books.

Mr. Héserr. He was a writer?

Mr. Luvine, He was either a writer or translator. e translated for
other writers.

Mr. Hiperr. Did you ever know whether he lived in Washington
over any period of time?

Mr. Levine, No,sir,

Mr. Hiperr, You did not know that?

Mr. Luvine. No, sir.

Mr. Hfnrrr. Did you ever hear him mention the name of George
Crosley?

Mr, Luvine. No,sir.

Mr. Heprrr. Did you ever hear him mention the name of Alger Hiss
or Donald Hiss at that time?

Mr. Legvine. No sir,

Mr. H#perT. Except for the fact that you assumed that he was a
translator of books or a writer in a fashion, that was the only occupa-
tion you knew he had ¢

My’r Levine. Other than the word possibly “accounting” or “account-
ant.”

Mr. II#merr. Did he ever expound his communistic theories of gov-
ernment to you or discuss any political forr&of overnment with you?

Mr. Levine. No, sir. P
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Mr, HiBurt. Qm? ?Jd 10 indication at all to indieate to you that

he was a member of the Communist Party or a Communist func-
tionary ¢

Mr. Levine. That is right.

Mr. Hsprr. What reaction did you have when he finally told you
lie was a Communist and had broken away and was in danger of his
life? Did you discuss that with him?

Mr. Levine. 1 guess a sort of protective one. e was a relative.

Mr. HEBERT, V%as it a surprise to you?

Mr, Lovine. Well, it was certainly a sutprise.

Mr. Henerr. Did you ask him how he had become & Comimunist and
why he had brolen

Mr. Levine, No; I don’t think we went into that. He was older
than myself, and I apparently must have listened rather than asked
questions at that time .

Mpr, Ifsert. How old are you?

Mr. LevinNg. I am now 87.

Mr, Hfnerr. He is 10 years older than you?

Mr. Levins, Yes.

My. Hfnerr, He is 47 or 48. There was 1othing that occurred in
your mind-to digeuss this matter with him other than for him to hand
the package to you and for you to secrete it?

v, Lovine. T didn’t secrete it. I put it away: )

Mr, Hénerr. If you crawled up a shaft to hide sométhing in the
durnb-waiter shaft, you certainly secreted it. That is not a customary
place to store articles, is it?

Mr. LiviNe. No, sir.

Mr. Hieerr. You secreted it.

Mr. Levine. T put it away so the prying hands of children would’t

et it.

& Mr. Héserr. Did you Put anything else up there so that the prying
hands of children conldn’t get at it?

Mr. Luvine. Noj; that is the only time.

Mr. Héserr. You did secrete it.

Mr. Chairman, I want to comment and again reiterate my position.
I believe Mr. Chambers has done a sqlendid service to this country.
At the opening of these hearings I made the remark that the only way
you could find eriminals and have a successful police department was
through the use of stool pigeons.

I do want to comment, however, and bring out the fact that Mr.
Chambers did not tell this committee the entire facts in the case
when he was brought before us the first time; and if it had not been
for Mr. Alger Hiss filing a suit against Mr. Chambers which forced
Mr. Chambers to produce evidence to protect himself in a slander
suit, we probably would not have gotten as much as we now have.

1 don’t want to commend Mr. Hiss for bringing a libel suit. I say
that in an objective fashion in order to keep the record straight.

I appreciate what Mr. Chambers has done, and I don’t appreciate
the fact that he may be used as the goat of the situation, and all these
expressions of gratitude to Mr. Chambers and condemnation of others
chould not allow this committee to lose sight of the fact that the man,
men, woman, or women in the State Department who stole those docu-

nts have not been apprehended by the proper agency of this Govern-
o fRBEE200150667- I

hat is the important thing. Chambers and
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Hiss are incidents to me. I want the reaf‘gﬂfr%‘rlxgg 'fu?& ev'v%%%%he
people who are supposed to know how to do their business to get them
and stop issuing statements in criticism of a committee which is trying
to do its job.

Mr. Munpr. In that connection, I wonder if you would not agree
with the Chair. You make & very important point. Had it not been
for the existence of this committee and the functioning of this com-
mittee in open hearing, Mr. Alger Hiss would never have brought
suit against Mr. Whittaker Chambers, so the documents would never
have been brought into existence up until this very moment.

Mer. Hnerr. If it had not been for the existence of this committee,
this country would not have been alerted against the danger of Com-
munists and communism. It has been a tough fight against almost
insurmountable odds.

Mr. RaNkiN. Since the rest of you have expressed your views, I
would like to say this: I am not yet convinced that Mr. Chambers
was not a Communist during the time he was on the staff of Time
magazine. I cannot join in any exuberant commendation of a man
who knew all during the war, according to his own testimony, that this
man Wadleigh, who had been passing out, according to his statement,
seoret documents from the State Department, was still in that posi-
tion and probably carrying on the same conduct while our boys were
dying by the thousands on every battle front in the world, and many
of them’ perhaps as a result of this treachery; and knowing also at
the time that this man Hiss, who he says was also perpetrating this
treason, was still in the State Department—all that throws many ques-
ion marks with me, but there is one thing that is definitely certain.

With all the nagging we have had from the present Attorney Gen-
eral; this committee has done a great work and if it had not been for
this committee, this conspiracy would never have been uncovered.
If we did not have the ocular proof, I would still have grave doubts,
but we have these microfilms, copies of the documents that were
stolen from the State Department at that time, and nobody has ever
been able to explain those documents or those microfilms away.

In other words, in the words of William C. Brandt, the great
iconoclast, “You can’t explain a dead cat out of the family cistern.”
They have never been able to explain those documents away. and if
we had listened to the carping criticism of Tom Clark, the Attorney
General, we would never have got our hands on them.

Mr. Sirrenine. I have no f%u’ther questions, Mr. Chairman.

Mr. Muxpr., Mr. Vail.

Mr. Vam, Mr. Levine, during the 10-year period during which von
had possession of the envelope, did you ever have a feeling of curiosity
as to its contents?

Mr. Luvine. I had forgotten about it.

Mr. V. You married subsequently. You never had any occasion
to discuss the envelope with your wife?

Mr. Lovine. No, sir; except recently, if you mean that.

Mr. VamL. No; I meant prior to that. When the Hiss-Chambers
case broke and this committee was holding hearings on that case.
didn’t your memory revert back to-the time when Mr. Chambers had
delivered the documents to you?

Mr. Levine. No, sir.
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01034R0092G015000F3rds, you never gave it another thought until
it was brought to your attention by Mr. Chambers again?

Mr, Levine. That is right.

Mr. Vain. But you did remember at that time the place it was?

Mr. LeviNe. Not immediately, but by the time we got to 260 Roches-
‘ter Avenue.

Mr. Vain. If you had recalled it, it would be natural for you to re-
move the envelope ?

Mr. Levine. Certainly.

Mr. VL. But you had completely forgotten its existence ?

Mr. Levine. That is right.

Mr. Vain, And it was recalled to your memory———

Mr. Levine. Besides, I didn’t know the contents of it.

Mr. Vazn. At the time that it was opened in your home—-m

Mz, Levine (interposing). My mother’s home.

Mr. Vai. In your mo‘ﬁler’s home, did you have an opportunity
to view the contents at that time?

Mr. Levise. No; outside of this instance where he was holding
some papers in the kitchen and T came in. Outside of that instance,
I didn’t have any opportunity ; and besides, even if I saw what it was,
T still wouldn’t know what it was except writing.

Mr. Vam. You didn’t have an opportunity then to look closely
enough to see the film ?

Mr. LrviNe, That is right.

Mr. Vamm. On thoge occasions when you accompanied Mr. Cham-
bers to these suspected plants, you went along as his body guard?

Mr. Luvine. I guess you would call it that.

Mr. VaiL. Were you armed ?

Mr. LeviNe. Oh, no.

Mr. VaiL. No further questions.

Mr. Levine. Except I am 6 fect 1.

Mr. RansiN. When he opened these documents there, gvou said
in the kitchen, did you suspect the significance of them at all?

Mr, LeviNe. e opened them, and T was in the bathroom. - At the
time he opened the envelope in the kitchen, I was in the bathroom.

Mr. Raxxkin. I understand,

Mr. Luvine. And then a little later when I did come in, T still
didn’t know what they were and I didn’t know what they were until
this past Friday when this thing exploded in the newspapers.

_Ml;. RaxkiN. Did you suspect the significance of them at that
time ?

Mr. Levine. Of ecourse not. If I did, I would have burned them,
probably.

Mr. RankiN. Well, to say the least, we are uncovering some of the
most flagrant treason that has ever been committed in the history
of this country.

Mr. Munpt. Anything further? If not, thank you, Mr. Levine.

The committee will go into executive session in the committee room
at this time.

(Whereupon, at 12:30 p. m., the open session was concluded.)
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HEARINGS REGARDING ESPIONAGE IN THE
UNITED STATES GOVERNMENT

TUESDAY, DECEMBER 14, 1948

Uxrrep States House oF RuprestNTATIVES,
Suvncommrrize or Tiun CoMMITTEE ON
UnN-AMERICAN AcCTIVITIES,
Washington, D. 0.
The subcommittee met, pursuant to notice, at 11 a. m., in room 226,
Old House Office Building, Hon. Karl E. Mundt presiding.
Committee members present : Representatives Kaxl I, Mundt, John
s . :I[\—IIC,Dowell, Richard M. Nixon, John E. Rankin, and F. Edward
ébert,

Staff members present: Robert E. Stripling, chief investigator;
Louis J. Russell, Bonald T. Appell, investigators; and A. S. Poore,
editor,

Mr, Muxpr. The committee will come to order.

The committee has been hearing in exceutive session a series of pre-
liminary questions propounded to Mrs. Bachrach, and by motion of
the committee, passed unanimously, we have decided to go into open
session at this time. T will ask Mrs. Bachrach to stand and be sworn
under the usual procedure.

0 you solemnly swear the testimony you are about to give will
lée Eh?e truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you

0

Mrs, Bacurac. I do.

Mr. Brocmr. If the Chairman please, could I assume that my notice
of appearance has been duly noted and that it is .not necessary to
repeat it ?

Mr. Muwpr., We will get to that in a moment.

TESTIMONY OF MARION BACHRACH

Mr. Stwrening. Mrs. Bachrach, will you please state your full name

. : and present address.
Mrs, Bacuracm. Marion Bachrach, 242 West Eleventh Street, New
York City.
Mr. Srrreuinve. What is your present occupation ?
N Mrs, Bacuracn. Iam a writer,

Mr. Strirrive. Where are you em&loyed?

Mbrs. Bacrracir., In the national office of the Communist Party.

Mr. Strrering. How long have been employed there?

Mrs. Bacuracn, To the best of my recollection, approximately 3
years.

Mr. Strrerixa. Would you give the committee résumé of your pro-

i | he Tast 15 years?
Approved For Release 2005/12/23 : CIA-RDP83-0705413bbi3g6 1800727 e Tast 15 years .



1468 \ COMMUNIST ESPIONAGE

oved For R%SI%%% 2005/12/23:: CIA-RDP8

Mrs, Bacaraci. On advice of counsel and 1'%%’1’{ ng my righ
under the first amendment and the fifth amendment, I refuse to answer
that question. Under the first amendment I consider it an invasion
of my rights to privacy of association and political views. T wish to
make in open session the statement T have a ready made in closed ses-
sion, concerning my understanding of the fifth amendment, and that
is that it was designed not to shiel§ the guilty, but to protect the inno-
cent against possible self-incrimination, and T therefore exercise my
right against possible self-incrimination in refusing to answer that
question.

Mr. Muwor, The Chair would like to say at this point, as he did in
the closed session, that he believes the lady has expressed the genesis of
the fifth amendment correctly, but unfortunately a great many guilty
have been using it to shield the guilty as well as to protect the innocent.

Mr. Ranxin. She admits she represents an organization that is
dedicated to the overthrow of this Government.

Mr. Muwpr. That is right.

Mrz. Strirrane. Mrs, Bachrach, are you here in response to a sub-
pena

Mrs. Baciiractr, Yes.

Mr. STrrrrivg. Are you accompanied by counsel ?

Mrs. Bacuracm. I am.

Mrc.l OS’I‘RIPLING. Counsel, would you identify yourself again for the
recora ? '

Mr. Broct, My name is Emanuel H. Bloch. T am an attorney with
offices at 270 Broadway, New York City.

Mr. Svrrerina. Ts this your first appearance before this committes?

Mr. Brocm. It is not,

Mr. Strrerine, Did you represent Mr. Steve Nelson when he was
before the committee ?

Mr. Brociu. I did.

Mr. Muxpr. Who is Mr. Steve Nelson ?

Mr. Srrrrrng. Would you identify Mr. Steve Nelson for us? -

Mz, Brocir. Before T answer that, how long ago was that?

ﬁMt‘.] SrtripLING. Several months ago. He is a Communist Party
oificral.

Mr. Ranwin. Let me ask this, Mr. Stripling. Did you say he was
a Communist Party official ? ’

Mpr, Strirnive. He is a Communist Party official. e was called be-
fore the committee in connection with the espionage investigation ro-
garding the theft of atomic secrets. -

e declined to answer the questions.

Mr. Rankiv, He admitted he was a representative of the Com-
munist Party?

Mr. Strrerive, e still is. T believe My, McDowell can explain it
further.

Mr. McDownrr. He is the head of the Communist Party in western
Pennsylvania, eastern Ohio, and northern West Virginia. He now
lives in Harmarville, Pa. I believe he served the Communist Party for
a number of years as a sort of secretary of labor. He is an expert
on so-called foreign groups and is currently working to keep the Tito
Communists from j umping the line here as they did abroaﬁ.
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3'%9%&!3930%%%1%8%51 don’t have to answer the question].) Noxﬁ
I have no knowledge of some of the things Congressman Me o_x;'ied
says, except that Steve Nelson, to my knowledgeﬂarzd he so'teslgl e
here,—was, and I believe still is, a functionary of the Communist Party
operating in or about the Pittsburgh area. .

Mr. Mouxpr. That is the Steve Nelson you represented ?

Mr. Brocm. Yes; a few months ago he was subpenaed to appear
before this committee and before a subcommittee consisting of Con-
gressman Thomas, Congressman McDowell, and Congress!mim Vail,
and the hearing was conducted in this very room, I don’t recollect
the precise date. .

r, Rankin. Are you a Communist? .

Mr. Brocm. I would like to respond to Congressman Rankin’s

uestion. ) )
d Mr. Ranxin. Just answer the question. That is all.

Mr. Broom. I am going to answer it. This question by Congress-
m(}\rir. Muxpr. The record should show before you answer it that the
lawyer has not been sworn. .

Mr. Rixgin, I ask that he be sworn, Mr. Chairman.

Mr, Muxpr. He is not a witness. .

Mr. Ravxin. He is going to make an awful lot of testimony here.

Mr. Brocu. I haven’t offered any testimony yet. You asked a
question, and I am perfectly willing to reply to you if you will give

> & chance. .
m&i\fr.c Raf;IJI.\IKIN. Unless he is willing to answer under oath, I withdraw
the question. . . .

61}\4(}'. Muwor. The question is withdrawn." Proceed, Mr. Stripling.

Mr. N1xon. I have one question. . .

‘Was Mr. Nelson the man that was alleged to have been involved in
the “Scientist X” %}slez < vioht

Mr, Strrerane, That is right. . ) .

Mr. McDowzrr. Nelson, by the way, is a native of Croatia.

Mr, Brocu. I would like to say, if I may )

Mr. Muxpr. Unless you want to be sworn, you are not to testify.

Mr. Brocm. I am making a request of the chairman.

Have I that privilege?

Mr. Muxpr. Iou ﬁ{\ay.

Mr. Ranmw, I object. o

Mi:. Bﬁocu. I donJ"l; want any implications of statements here to

redound against me or my professional integrity or my rights as an
American citizen, and I resent the implication. I am here In accord-
a with honored tradition of the law. . )
mﬁflzvéti‘;?&mq. For several months the Committec on Un-American
Activities has had under investigation the operations of alleged under-
ground apparatus of the Communist Party which existed in the Gov-
ernment here in Washington from 1934 through 1938 that we know of.
The questions which will be directed to you this morning have to
do with determining the facts regarding that apparatus. If you de-
cline to answer the questions on constitutional grounds, T wish you
would so state. If you do not have the information of your own
knowledge, we would like for you to state and not to give a blanket
answer. Is that understood?
5Beg7iy understood.
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Mpr. Sarrrrang. Do you know Governor Dewey

Mrs. Bacuraca. I do not. .

Mr. Strrering. Do you know Alger Hiss?

Mrs. Bacurac. I again invoke my right under the first amend-
ment and decline to answer on the ground that an answer might tend
to incriminate me.

Mr. RanxiN. Ask her if she knows former Congressman Savage of
Washington.

Mr. Strirnine. Do you know former Congressman Savage of
Washington ?

Mrs. Bacuracu. I do not. . . .

Mr. StrreriNe. Do you know Priscilla Hiss, the wife of Alger Hiss?

Mrs. Bacuraor. I again decline to answer on the ground that the
question is an invasion of my rights under the first amendment and
also I exercise my right under the fifth amendment to refuse to give
an answer which migﬁt tend to incriminate me. .

Mr. Strrerive. I want you to bear in mind in answering the ques-
tions which I am about to ask you the instructions of the committee
that if you don’t have any knowledge, you state so, but not a blanket
answer.

Mrs. BacuracH. I understand. o .

Mr. Striering. Have you ever been in the home of Priscilla Hiss
in Washington, D. C.¢ .

Mrs. BacuracH. I decline to answer on the ground that the question
is an invasion of my right under the first amendment and on the
further ground that I choose to exercise my right under the fifth
amendment and refuse to give an answer which might tend to in-
criminate me.

Mr. Striprine. Did you ever copy any documents from the De-
partment of State?

Mrs. Bacriracu. I did not.

Mr. Ranxin. I want to call attention to the fact that the first
amendment has nothing whatever to do—-

Mr. Muxpr. She has been so advised, but if she wants to reaffirm
it, she may.

Mr. Rankin. The first amendment has nothing whatever to do
with the right of a witness to decline to answer testimony during a
legitimate inquiry.

Mr. Munpr. She has been so advised and if she refuses to repeat
it, she has that privilege.

Mr. Strreuine. I will repeat the question. Did you ever copy any
documents removed from the Department of State?

Mrs. Bacuracar. I did not.

Mr. Strrerivg. Did you ever copy any documents removed from
the Bureau of Standards?

Mrs. Bacuraom. T did not.

Mr. Srrrerineg. Did you ever copy any documents removed from the
Navy Department ?

Mrs. Bacuract. I did not.

Mr. Strrerane. Did you ever loan Mrs. Priscilla Hiss a typewriter ?

Mrs. Bacuracr. I did not.

Mr, Strrerane. Did you ever see a typewriter in the home of Mrs.
Priscilla Hiss?

80408—48—npt, 2—-7

Mr. Hiprgrr. Mr. Chairman, I again call attention to the fact that
the plea of the protection of the first amendment is not valid, the courts
have so held. The only validity of a plea is that it may degrade or
incriminate her and that is the only stand she can have without being
in contempt of the committee.

Mrs. Baouract. May I make a statement on it ?

Mr. Hésrrr. There is no statement to be made. That is an instruc-
tion.

Mr. Monpr. Proceed, Mr. Stripling.

Mr. Srrrering. When and where were you born %

Mrs, BacmracH. I was born in Chicago, I11.

Mr. Strirring. What year?

Mrs. BacHRACH, 1898,

Mr. Strrering. Where were your parents born ?

Mprs. BaceracH. They were both born in Illinois.

My, Szrrrrine. Have you ever resided in Washington, D, C.?

Mrs. Bacuraca. I decline to answer the question, invoking again
my right under the first amendment in which I still believe that valid-
ity resides, and also on the ground that it is within m right under
the fifth amendment and that my answer might possib y incriminate
me. :

Mr. Strreuing. Do you know William Z. Foster?

Mr. Muxor. The Chair insists that if you invoke your rights under
the fifth amendment, which is the only one valid under this committee,
that you spell out the reasons for invoking the fifth amendment,

Mrs. Bacuracm. On the grounds that the answer might tend to
ineriminate me.

Mr. Strirrana. Do you know William Z. Foster ?

Mrs. BacuracH. I again decline to answer on the ground that this
is an invasion of my rights under the first amendment, privacy of
association, and on the further ground that under the fifth amendment
the answer might tend to incriminate me.

Mr. Srrrerine. Do you know William Green?

Mrs. Bacuracu. I decline to answer on the same grounds.

Mr. Srriering. Do you know Mayor O'Dwyer?

Mr. Mou~pr. Tam sorry, you will have to spell it out.

Murs. Bactiractr. On the grounds that this is again within my rights
under the first amendment to refuse to reveal my associations and
on the further ground under the fifth amendment that an answor
might tend to incriminate me.

Mr. Striveiwe. Do you know Mayor O’Dwyer ?

Mrs. Bacuracu. T do not.

Mr. Srririrve. Do you know Senator Downey ?

Mrs. Bacriraca. I do not.

Mr. Srrreiive. Do you know former Representative John M. Coffey
of the State of Washington ?

Mrs. Bacnracu. I do.

Mr. StrreriNg. Do you know former Representative Hugh De Lacy
of the State of Washington ?

Mrs. Baonracw. T again decline to answer, exercising my rights
under the first amendment and also on the ground that the answer
might tend to incriminate me and that I thercfore have a right to
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Mys. Bacriracs. I decline to answer on t g gi«'&‘{ﬁ tﬁl?mg ﬁlelgelassal
invasion of my right under first smendment and on the further
ground that an answer might tend to incriminate me, invoking my
right under the fifth amendment.

Mr. Strrerine. Do you know Donald Hiss?

Mrs. Bacimactr. 1 decline to answer on the ground that the question
is an invasion of my rights under the first amendment and on the
further ground that it is my right so to do, to decline under the fifth
amendment because an answer might tend to ineriminate me.

Mr. Strmerane. Do you know Lee Pressman ?

Mrs. Bacrract. T decline to answer on the ground that this is
also an invasion of my right under the first amendment, on the ground
{hat it is my right to decline under the fifth amendment because the
answor might tend to incriminate me.

Mr. Srrrerine. T shall ask the witness, Mr. Chairman, if she knows
a list of individuals. If it is agreeable with the witness and with the
committes, if she replies, “Same answer” it will be understood that she
is giving the same grounds that she has just stated in answer as to
whether or not she knows the individuals just mentioned.

My, Mowpr. Is that agreeable?

Mr, Nixox. I have one question before you go into that list of
narmes.

Did Mrs. Alger Hiss ever deliver to you a typewriter ?

Mrs. Bacraca. She did not.

Mr. Muwpr. I would like to ask the witness another question. Are
you now or have you ever been a member of the Communist Party?

Mrs. Bactmacit, I decline to answer on the ground that this is a
direct invasion of my right under the first amendment on the ground
further that T have the right so to decline under the fifth amendment
because an answer might tend to incriminate me.

Mr. Muxpr. Go ahead, Mr. Stripling.

Mr. Srrirring. Do you know John Abt?

Murs. Bactrracn. I do.

Mr. Strrprine. Do you know Nathan Witt?

Mrs. Bacrracit. I decline to answer on the ground previously stated.

Mr. Srererana. Do you kmow Henry Collins?

ME@. Bacrract, 1 decline to answer on the grounds previously
stated.

Mr. Streerana. Do you know Charles Kramer or Charles Krevitsky,
known under both names

11\/Irs. Bactrraci. I decline to answer on the grounds previously sta-
ted.

Mr. Strrering. Do you know Nathan Gregory Silvermaster ?

Mrs. Bacrraci. I decline to answer on the grounds previously
stated.

Mr. Strirrang. Do you know William Ludwig Ullmann?

Ml(:la Bacrrac. I decline to answer on the grounds previously
stated.

Mr. Srrrerine. Do you know George Silverman?

Mrs. Baciracu. I do not.

Mr. Syriprine. Do you know Irving Kaplan?

1\t£[x;is. Baomraca. I decline to answer on the grounds previously
stated.

COMMUNIST ESPIONAGE

Mr. Strrerine. Do you know Victor Pe@proved For Release 2005/12/23 :

2005/12/23 : CIA-RDP83-01034R000200150007-7

CIA-RDP83

-OJARDBOOh:

COMMUNIST ESPIONAGE 1473

Mrs. Bacuract. I decline to answer on the grounds previously
stated.

Mr. Strrerine. Do you know Elizabeth T. Bentley ¢

Mrs. Bacuracm. I do not.

Mr. StrrpLinG. Do you know, or did you know Jacob N. Golos?

Mrs. Bacoracit. I do not.

Mr. Strreuine. Do you know Eleanor Nelson?

Mrs. Bacmracu. I decline to answer on the grounds previously
stated.

Mr. Strrerive. Do you know Harold Ware? )

Mrs. Bacmraci. 1 decline to answer on the grounds previously
stated.

Mz, Muxor. Do you know Louis Budenz ? .

Mrs. Bacmrace. I decline to answer on the grounds previously
stated.

Mr. Rankin. Mr. Chairman, one of the reasons given for refusing
to answer questions is that this is not a legal committee of Congress.
T want to call the attention of the committee to the fact that the Com-
munists raised that question and harped on it in the Dennis trial,
and especially charged that I wasnota egitimate Member of Congress.

The Federal Court of Appeals answered it in no uncertain terms,
stating that the contention was silly and ridiculous; that this was a
legitimate committee of Congress and that I, Jobn Rankin, from
Mississippi, was a legal Member of the Congress of the United States.

This committee is the only committee in Congress that has been
determined to be legal by the courts and I am the only Member of
Congress declared legally a Member of Congress.

Mr. Munpr. Proceed, Mr. Stripling.

Mr. §trreine. I have no further questions.

Mr. Muxpr. Did you ever discuss with Mrs. Hiss in any way the
disposition of a typewriter?

Mrs. Bacmracu. I did not.

Mr. Munpr. Why is it that you tell the committec that you know
John Abt and refuse to answer on the grounds of self-incrimination
the question of whether you know Nathan Gregory Silvermaster?

Mrs. Bacuracu. My understanding of the fifth amendment is that
it Teserves to the person under examination the right to determine
for herself what questions might tend to be incriminating.

Mr. Muxpr. Only on the basis that those questions must legitimately
be such that an answer would be self-incriminating, not just a willy-
nilly decision to be made by the witness.

Mrs. Bacmracu., My further understanding of my rights under the
&fth amendment is that the disclosure of reasons for willingness to
answer some questions and refusal to answer others is tantamount to
disclosing the ground which might be self-incriminating.

Mr. StrrpLiNe. Are you related to John Abt?

Mr, Raxkrv. I want to point out that that has been harped on
time and time again and I want to call the committee’s attention to
the fact that that provision of the fifth amendment merely applies
to a person answering for a capital offense or other infamous crime.
So unless it would incriminate her or stamp her as guilty of an in-
famous crime, she has no right to refuse to answer these questions

_+he committec—by members of the committee
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~ Mr. Muxpr. The chairman would like to state that the crime in-
volved here is very definitely a capital crime. It is either treason
in wartime or treason in peacetime.

Mr. Rankix. What they are trying to shield here is treason because
these documents were stolen during the war. That was brought out
the other day. They were stolen after the fall of Pearl Harbor, some
of them, and transmitted to foreign countries; so the point I want
to bring out here is that this was treason and we have the documents to
show that this crime was committed.

Mr. Munpr. Mr, Stripling, have you further questions?

Mr. StrreriNeg. Yes.

Mr. Broor. May I ask a question?

Mr. StrrpLiNe. L want to clear this up.

Are you related to John Abt#

Mrs. Bacnracw. I am,

Mr. StrreLiNG. Would you give the committee your relationship?

Mirs. Bacuracr. I am his sister.

Mr. Striprane. That is all.

Mr. McDowsrr, Do you know Vera M. Dean?

Mrs. Bacuracs. No.

Mr. Strieuine, I have one other question.

Mr. Munot. Proceed.

Mr, StrreLinNG. Have you ever been to the Soviet Union?

Mrs. BacturacH. I have not.

Mr. Munpr. Do you bave any questions, Mr, Nixon?

Mr. Nixon. No questions.

Mr. Munpr. Mr. McDowell?

Mr, McDowerL. No questions.

Mr, Muxpr. Mr. Rankin?

Mr. Rangin. No questions.

Mr. Mu~or. Mr. Hébert?

Mr. Hrprrr., No questions.

Mr. Brocu. Mr. Chairman—

Mr. MuspT. Mrs. Bachrach, you are dismissed for the time being
and will be continued under subpena, and the committee will go into
executive session at this time.

Mr. Broom. Before you conclude, may I ask a question?

Mr. Monpr. Not at the moment. We will go Into executive session
at this time.

Mrs. Bacuracz. Mr. Chairman, I would like permission to read a
statement at this time.

Mr. Munpr. Not at the moment. You are still under subpena. We
will go into executive session.

Mr. Broom. Are we excused for the day?

Mr. Munor. For the day; yes.

Mrs. Bacuracm. Does this mean I can return to New York?

Mr. Monpr. You may.

Mr. RankiN, Or Russia.

Mr. Broca. Until further subpena !

Mr. Muxpr. Until further summons.

Mr. Brocr. Until further summons,

Mr. Monpr. The committee will adjourn.

(Whereupon, at 11:25 a. m., the commi&tee was recessed to recon-
vene in executive session.)

~
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